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کمیته تخصصی سیما و منظر شهری سال 90  در معاونت شهرسازی تشکیل 
شد و در سال 93 ضرورت توجه به سیما و منظر شهری سبب شد اداره سیما و 
منظر شهری در معاونت شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان تشکیل شود. 

با تشکیل اداره سیما و منظر شهری، مباحث سیما و منظر شهری با جدیت 
بیشتری دنبال می شود. 15 کارگروه در 15منطقه شهر اصفهان 

راه اندازی شده و 9کمیته اکنون فعال است.

گفت و گو با نقاشی که در 50 سالگی نقاشی را شروع کرد در حمام تاریخی دردشت برگزار می شود؛

وقتی نقاشی فقط قرار است حال نقاش 
را خوب کند

جاذبه گردشگری اصفهان در نشست 
» اسطوره شهر«

اصفهان جزء معدود شهرهایی است که ضوابط سیما و منظر شهری دارد

تعیین ضابطه برای ارتقای  
سیما ی شهری

تحلیل اصفهان زیبا بر دلایل اصلی گرایش جوانان به استعمال مواد مخدر

جایی که دولت و جامعه به اندازه خانواده مقصر شناخته نمی شود 

بازار مسکن اصفهان  همچنان راکد است

افزایش قدرت خرید مردم
 رمز رونق بازار مسکن

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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مشاور عالي شهردار اصفهان عنوان کرد:

دیپلماسي شهري در 
برنامه ریزي هاي شهري 

در  اولویت قرار دارد 

سمفوني بزرگ » عاشورا« 
در اصفهان اجرا مي شود 
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ویژه نامه 
سیاسـت

2

سرلشکر جعفری 
در یازدهمین همایش قرارگاه خاتم  الانبیا)ص(:

پاسداری سپاه از دستاوردهای انقلاب 
محافظه کارانه نیست 

3

توجه ویژه مدیریت شهری به حمل و نقل عمومی 

ضرورت بازسازی 
چهارهزار ناوگان فرسوده 
حمل و نقل استان اصفهان

وعده های زیادی داده اند
 اما عملی نشده است

کمالی مقدم:  مجبور  به 
خداحافظی از تیم ملی شدم 

اما از نظرم بر نمی گردم
رشته کبدی در قالب یک رشته ورزش��ی با دستور العمل و 
قوانین خاص در کشورما سابقه زیادی ندارد، اما با این حال 
پیشرفت این رش��ته ورزش��ی به نحوی بوده است که در دو 
دوره اخیر بازی های آس��یایی، این تیم توانس��ته به نایب 

قهرمانی برسد.
رضا کمالی مقدم، کاپیتان اصفهانی تیم ملی کبدی ایران 
اس��ت که در هر دو دوره در تیم ملی عضویت داش��ته و به 
همراه این تیم روی سکو رفته اس��ت. کمالی مقدم پس از 
بازی های آس��یایی 2014 اعلام کرد که از تیم ملی برای 
همیشه خداحافظی کرده و فعلا هم روی حرفش ایستاده 

است.

چندی پیش، مدیرکل دفتر توسعه مش��ارکت های مردمی ستاد مبارزه با مواد 
مخدر در همایش��ی اعلام کرد که تاکنون 97 نوع مواد مخدر روانگردان جدید 

شناسایی شده است و بالطبع، طیف بیشتری در خطر استعمال این 
مواد قرار می گیرند.
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مقطعکدرشته محلگرایش رشته 

الف

19881حسابرسیحسابداری 

کارشناسی پیوسته
 )فارغ التحصیلان دارای 
مدرک پیش دانشگاهی(

19687-روانشناسی 
مدیریت امور 

19882-بانکی 

مدیریت 
19883-بازرگانی 

19884-مدیریت صنعتی 

ب

4015علمی کاربردیحسابداری 

کارشناسی ناپیوسته
 )فارغ التحصیلان دارای 

مدرک کاردانی(

مدیریت 
4173-بازرگانی 

4270-مدیریت بیمه 
4375-مدیریت صنعتی

ج
کاردانی ناپیوسته19885امور بانکی 

 )فارغ التحصیلان دارای 
مدرک پیش دانشگاهی( 19886دولتی حسابداری 

د

8154-امور اداری 
کاردانی پیوسته

)فارغ التحصیلان فنی 
وحرفه ای و کاردانش(

8010بازرگانی حسابداری 
8186-مدیریت خانواده 

8414-مربی کودک 

پذیرش دانشجو بدون کنکور

روابط عمومی موسسه آموزش عالی المهدی اصفهان 

بدینوس��یله به اطلاع می رساند موسس��ه آموزش عالی المهدی اصفهان در مقاطع 
 مختلف در رشته های ذیل از طریق سایت سازمان سنجش آموزش کشور به نشانی

 www.sanjesh.org ب��دون آزمون )پذیرش از طریق س��وابق تحصیلی( از بین 
داوطلبین خانم دانش��جو می پذیرد. متقاضیان لازم است کد رشته محل مورد علاقه 
خود را تا پایان آذرماه 93 از جدول زیر برگزیده و در فرم انتخاب رش��ته س��ازمان 

سنجش درج نمایند. 

آدرس: اصفهان – سپاهان شهر – انتهای بلوار غدیر- خیابان پاسداران 
 سایت: www.unialmahdi.ir        تلفن: 031-36518161



فرمانده کل سپاه با بیان اینکه در پیشبرد اهداف 
انقلاب، تنه��ا مخالفت با آمریکا مطرح نیس��ت، 
گفت: البته این امر امروز به خوبی پیش می رود 
هرچند برخ��ی می خواهند فتیل��ه آن را پایین 

بکشند. 
سردار سرلشکر محمدعلی جعفری فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در یازدهمین همایش سراسری 
فرماندهان قرارگاه س��ازندگی خاتم الانبیا )ص( که صبح دیروز 
برگزار شد، طی سخنانی اظهار داش��ت: خیلی ها فکر می کنند 
مخالفت با آمریکا، تنها بعُد انقلاب اسلامی است اگرچه این یکی 
از ابعاد اصلی انقلاب است، اما انقلاب اسلامی جنبه های دیگری 
هم دارد و جهاد تنها مختص به جهاد س��خت با دشمن نیست 

بلکه در همه عرصه های دیگر نی��ز موضوعیت پیدا می کند. وی 
با بیان اینکه در پیش��برد اهداف انقلاب، تنها مخالفت با آمریکا 
مطرح نیس��ت، گفت: البته این امر )مبارزه ب��ا آمریکا( امروز به 
 خوبی پیش می رود هرچند برخی می خواهند فتیله آن را پایین 

بکشند.
جعفری با بیان اینکه انقلاب جنبه های ارزشی و ایجابی نیز دارد، 
اظهار داش��ت: عمل خالص با روحیه جهادی یعنی وقتی کاری 
درست و حق است، بدون هیچ ملاحظه ای جز ملاحظه خدا آن 

را انجام دهیم که البته این کار سختی است.
فرمانده کل سپاه اظهار داش��ت: متاسفانه بسیاری از مدیران ما 
اسیر این ملاحظات هستند و حتی گاهی رییس یک قوه در حالی 
که می داند کاری حق اس��ت، اما می گوید» اگر آن را انجام دهم 

مردم به من رای نخواهند داد.«
جعفری تصریح کرد: حتی نماینده مجلس نیز 
ملاحظه رای م��ردم را می کند ک��ه این یکی از 
بدبختی های نظام است که به جای کار برای خدا، 

برای مردم کار کنند.
وی تصریح ک��رد: عده ای برداش��ت متفاوتی از 
انقلاب دارند، مثلا دوم خردادی ها شعار توقف 
انقلاب را س��ر می دادن��د و می گفتن��د هر روز 

نمی شود انقلاب کرد.
فرمانده کل س��پاه افزود: حضرت آقا 20س��ال 
اس��ت با این دیدگاه انحرافی مب��ارزه می کنند 
و چفیه روی دوش ایش��ان نماد مب��ارزه با این 
تفکر انحرافی اس��ت که اس��م اصلاحات روی 
آن گذاش��تند، اما این اصلاحات مقابل انقلاب 
اسلامی اس��ت و خیلی از مس��وولان نیز آن را 

قبول ندارند.
جعفری افزود: یکی از مصداق های مجاهدت و تلاش در راه خدا 
کارهای قرارگاه خاتم است. دوست و دشمن مخالف و موافق و 
خودی و غیرخودی اقرار دارند که کار ق��رارگاه از نظر کیفیت، 
سرعت و حجم خوب و رضایت بخش اس��ت که این جای تقدیر 

دارد.
وی ادامه داد:  ما بای��د در عرصه س��ازندگی و در همه ابعاد الگو 
باش��یم. یکی از نیازهای شدید و بس��یار جدی انقلاب اسلامی 
الگو ش��دن در کارهاس��ت؛ زیرا همه چش��م ها امروز به ایران و 
جمهوری اسلامی دوخته شده و آرمان های انقلاب اسلامی در 
 حال گس��ترش در دنیاس��ت که مهم ترین بعد آن ظلم  ستیزی 

است.
جعف��ری ادام��ه داد: پاس��داری درس��ت، کام��ل، ب��ه موقع و 
غیرمحافظه کارانه انتظار مقام معظم رهبری از ماس��ت. س��پاه 
باید از انقلاب اسلامی در حال پیش��رفت محافظت کند که این 

خواست رهبری است و پاس��داری به صورت غیرمحافظه کارانه 
بای��د در کار و مس��وولیت هر ک��دام از ما مصداق 

پیدا کند.
وی ادامه داد: هر س��ازمانی که فکر کند در وضع 
مطلوب ق��رار دارد و دیگر نمی توان��د بالاتر برود 
نقطه س��قوط آن اس��ت که این را مبانی دینی ما 
نیز می گوید، ولی در کت��ب مدیریت غربی مطرح 

می شود.
فرمانده کل سپاه، گفت:  سپاه و قرارگاه هدفشان 
عمق بخش��ی به نظام و اثبات کارآم��دی نظام با 
کیفیت بالاس��ت و انتظ��ار از انجام ه��ر کاری در 
س��پاه این است که آن کار ارزش��ی باشد.جعفری 
تأکید کرد: ما باید در س��پاه الگو باش��یم و اینکه 
بگوییم همه جا همینطور اس��ت و چ��ون جامعه 
 اینگونه اس��ت م��ا هم اینطور باش��یم پاس��داری 
نمی ش��ود. از ویژگی ه��ای مدیری��ت جه��ادی 
سخت  کوش��ی، پذیرش ریس��ک و خطر و داش��تن دشمن و یا 
مخالف است. ترس از مخالفت در مدیریت جهادی مثل ترس از 
مرگ در مقابله با دشمن خارجی در جنگ است. صرف اینکه ما 
در سپاه هستیم و لباس سبز سپاه را می پوشیم جواب نمی دهد 

و کار و عملمان باید مصداق جهاد فی سبیل الله باشد.
وی ادامه داد: کشور نیاز اساسی به توس��عه ارزش های دینی و 
روابط و کارها دارد و فرق قرارگاه با دیگر شرکت ها این است که 

ارزش  ها را جایگزین ضدارزش ها کند.
جعفری در پایان گفت: 35 س��ال از انقلاب گذش��ته و فرصتی 
نداریم و چشم ملت های دیگر به الگوس��ازی سپاه و انقلاب در 
عرصه های مختلف است و انتظار آقا و انقلاب از سپاه در عرصه 
سازندگی این است که الگو ش��ود و در جاهای دیگرتوسعه پیدا 
کند. پاسداری س��پاه از دس��تاورد های انقلاب محافظه کارانه 

نیست.

خراسان جنوبی؛  مقصد یازدهمین 
سفراستانی کاروان تدبیر و امید

دولت رییس جمهور هفته آینده به استان خراسان جنوبی می رود. حجت 
الاسلام حس��ن روحانی، رییس جمهور با هیات همراه در یازدهمین سفر 
استانی خود هفته آینده به خراسان جنوبی سفرمی کند. دیدار با روحانیون، 
ایثارگران، نخبگان، فعالان اقتصادی و شرکت در جلسه شورای اداری استان 
از جمله برنامه های رییس جمهور در سفر به بیرجند خواهد بود. پیش از این 
رییس جمهور  به استان های خوزستان، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، ایلام، 

لرستان، اردبیل، زنجان، خراسان رضوی، گیلان و گلستان سفر کرده است.

 برگزاری دهمین دور گفت وگوهای
 حقوق بشری ایران و ژاپن

دهمین دور گفت وگوهای حقوق بش��ری جمهوری اسلامی ایران و ژاپن 
روزهای چهارشنبه و پنجش��نبه 26 و 27 آذر ماه س��ال جاری ) 17 و 18 
دسامبر2014( در توکیو برگزار می شود. ریاست هیات ایرانی را» شریفی 
صدر « مشاور وزیر و مدیر کل حقوق بشر و زنان وزارت امور خارجه بر عهده 
دارد و هیاتی از قوه قضائیه نیز وی را همراهی خواهد کرد. ریاس��ت هیات 
ژاپنی را نیز »آکی راکونو« سفیر در امور سازمان ملل وزارت امور خارجه ژاپن 
برعهده دارد. در این نشست رسمی طرفین ضمن تبادل دیدگاه در خصوص 
 تحولات حقوق بش��ری در ایران و ژاپن و در س��طح بین الملل��ی، راه های

 توس��عه همکاری ها را مورد بررس��ی قرار می دهند. جمهوری اس��لامی 
 ایران در چارچوب سیاس��ت اصولی خ��ود مبنی بر تعام��ل و گفت وگو با 
س��ازمان های بین المللی و همچنین کش��ورهای مختل��ف، برنامه گفت 
وگوهای حقوق بش��ری را با کشورهای علاقه مند در دس��تور کار دارد که 

در همین زمینه تاکنون 9 دور گفت وگو با کشور ژاپن برگزار کرده است.

خروج از خطوط قرمز، فساد به همراه دارد
نماینده ولی فقیه در س��پاه پاسداران انقلاب اس��لامی گفت: خارج شدن 
از خطوط قرمز ممکن اس��ت انس��ان را زودتر به پول و قدرت برس��اند اما 
فس��اد را هم به همراه دارد. حجت الاس��لام س��عیدی نماینده ولی فقیه 
در س��پاه پاس��داران انقلاب اس��لامی در همایش سراس��ری فرماندهان 
و مدی��ران قرارگاه س��ازندگی خات��م الانبی��اء)ص( که دی��روز با حضور 
فرمانده��ان و مس��وولان لش��کری و کش��وری و جمعی از مدی��ران این 
قرارگاه در تهران آغاز ش��د با بی��ان اینکه خداوند متعال دین و ش��ریعت 
را به عن��وان نس��خه درم��ان کننده انس��ان ها فرس��تاده اس��ت گفت: 
 مردم هی��چ گاه درجه دو و س��ه نیس��تند و نزد خدا همیش��ه درجه یک 
می باش��ند. وی در ادامه افزود: خارج ش��دن از خطوط قرمز ممکن است 
انسان را زودتر به پول و قدرت برساند، اما فساد را هم به همراه دارد. نماینده 
 ولی فقیه در س��پاه عاقبت قارون و اموال دارایی های��ش را به عنوان عبرت و

 درس آم��وزی برای همگان دانس��ت.  حجت الاس��لام س��عیدی یکی از 
مش��خصه های عدم عبور از خطوط قرمز را ولایت مداری عنوان و تصریح 
کرد: پیاده روی در مسیر نجف تا کربلا بسیار سخت است اما ولایت مداری 
از امام پیشین محسوب می شود و اگر این جمعیت سلاح برداشت و به جنگ 
داعش رفت ولایت مداری از امام زمان)عج( محسوب می شود.وی در پایان 
با برشمردن مراتب ولایت مداری گفت: اگر همانگونه که حضرت زهرا)س( 
از حریم ولایت امام علی)ع( دفاع کرد دیگران نیز اینگونه دفاع می کردند 

دختر پیامبر بین در و دیوار قرارنمی گرفت.

راهکار مجلس برای جلوگیری 
از مفاسد اقتصادی 

نماینده مردم زنجان و طارم با بیان اینکه مجلس برای جلوگیری از مفاسد 
اقتصادی طرحی را آماده کرده است که بر اس��اس این طرح سازمانی زیر 
نظر مقام معظم رهبری و با حمایت قوه قضائیه تش��کیل می شود، افزود: 
این سازمان فقط در مراکز اس��تان ها دارای شعبه بوده و با پرسنلی حدود 
500 نفر در کل استان فعالیت خواهد کرد که بتواند با چابکی به مبارزه با 
مفاسد اقتصادی بپردازد. » محسن علمیردانی«در جمع خبرنگاران گفت: 
با وجود پرونده های مفاس��د اقتصادی به اعتماد م��ردم لطمه می خورد و 
با مش��کلات اقتصادی موجود از منابع بیت المال اس��تفاده می شود؛ اما با 
وجود این، سازمان درحداقل زمان مفاس��د اقتصادی شناسایی شده و از 
آن جلوگیری می شود، چرا که اگر دیر کش��ف شود میزان اختلاس بالاتر 
رفته و دست نیافتنی می شود.  وی خاطرنشان کرد: این سازمان می تواند به 
سرعت واکنش نشان دهد که در آن توانمندترین، صادق ترین و امین ترین 
قضات فعالیت می کنند. در این راس��تا افرادی از کمیسیون های مشترک 
گرد هم آمده اند و اعضای��ی را برای پیش برد طرح انتخ��اب کرده اند.  وی 
اظهار کرد: حدود پنج ماه افرادی از سازمان های مرتبط مانند قوه قضائیه، 
نیروی انتظامی، اطلاعات، سپاه، سازمان بازرسی و... دوشنبه های هر هفته 
جلسه تشکیل داده اند تا با حضور تیمی متخصص و منسجم طرحی پخته و 
کارشناسی شده ارائه شود و امیدواریم نمایندگان مجلس با دقت و قاطعیت 

به این طرح رأی دهند. 
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

رییس قوه قضائیه در دانشگاه علوم قضایی تاکید کرد؛

ضرورت تحول در فهم ها، ساختارهای قوه و مدیریت اجرایی
آیت الله ص��ادق آمل��ی لاریجانی، رییس ق��وه قضائی��ه در جمع 
دانشجویان دانشگاه علوم قضایی ضمن عرض تسلیت به مناسبت 
دهه آخر ماه صفر و گرامیداشت مراسم راهپیمایی عظیم اربعین در 
کربلا، گفت: این پیاده روی پیام روشنی برای کشورهای استکباری 
داشت که اس��لام و حب اهل بیت یک نیروی بی پایانی است که به 
مردم ما قدرت می دهد برای مقابله با نیروهای سلطه طلب و نیروهای 
تروریست و تکفیری که با اسم اسلام ضربه به ریشه اسلام می زنند. 
وی درباره دانش��گاه علوم قضایی افزود: آن طور که شایس��ته بود 

نتوانس��تیم خدماتی را که برای ارتقای این دانشگاه لازم بود انجام 
دهیم، ولی می ت��وان با تلاش و تدبیر از لح��اظ فیزیکی و بار علمی 
دانشگاه، این مرکز آموزشی را ارتقا دهیم. رییس قوه قضائیه اظهار 
داشت: ما به تحول در ساحت های مختلف در قوه قضائیه نیاز داریم و 
شناخت و مسیرهای تحول برای کارکنان قوه قضائیه ضروری است و 
باید تحول را در قوه قضائیه مورد مطالعه قرار دهیم. وی بیان داشت: 
تحول در فهم ها، انگیزه ها، ساختارهای قوه و مدیریت اجرایی بسیار 
ضروری است و این تحولات محورهای مختلفی دارد. آملی لاریجانی 

ادامه داد: یکی از این اموری که در ای��ن تحولات نقش دارد، تحول 
اخلاقی است و اینکه اخلاق در روزگار ما بسیار حساس و مهم است 
و در همه ساحت ها چه در قوه قضائیه و چه در خارج از آن نقش دارد 
و در خیلی از جاه��ا نقش اصلی را بازی می کن��د. وی با بیان اینکه 
یک سقوط و حبوط اخلاقی در اصل خود احساس می کنیم، گفت: 
افتضاحی که در آمریکا رخ داده اس��ت و گزارشی که به سنا دادند، 
درباره شکنجه ها و اینکه مسوولان آمریکایی اعلام کردند که ما به آن 
افتخار می کنیم، یک هبوط اخلاقی را نشان می دهد. ما از این موارد 

از کشورهای آمریکا و انگلیس زیاد دیده ایم؛ مانند جنگ عراق که 
هزاران نفر از مردم بی گناه به بهانه سلاح های هسته ای کشته شدند 
یا شخصی که در آمریکا تسلیم پلیس شده بود، ولی پلیس او را زد و 
وی کشته شد و در آخر هم آن پلیس تبرئه شد. این چه قانونی است 
که پلیس را تبرئه می کند. وی اظهار داشت: وقتی هبوط اخلاقی در 
همه جا به چشم می خورد و حتی در حیطه زندگی ما هم همین گونه 
است، بحث اخلاق یک بحث ریشه ای و وجودی است و با تمام وجود 

ما درگیر می شود و ما باید برای آن بابی باز کنیم.

سرلشکر جعفری در یازدهمین همایش قرارگاه خاتم  الانبیا)ص(:

پاسداری سپاه از دستاورد های انقلاب محافظه کارانه نیست

گروه 
ایران

کشور نیاز 
اساسی به توسعه 
ارزش های دینی و 
روابط و کارها دارد 

و فرق قرارگاه با 
دیگر شرکت ها این 

است که ارزش  ها 
را جایگزین 

ضدارزش ها کند

فرمانده نیروی انتظامی کشور درباره جزییات پرونده فرد گروگانگیر 
در سیدنی، عدم شناسایی و دس��تگیری عامل اسیدپاشی اصفهان 
و عدم ش��ماره گذاری پیکان وانت و نیس��ان از ابتدای فروردین 94 
اظهارنظر کرد. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری فارس، 
سردار اس��ماعیل احمدی مقدم فرمانده نیروی انتظامی در حاشیه 
گردهمایی بزرگداشت هفته پژوهش و تجلیل از برترین های حوزه 
پژوهش در جمع خبرنگاران در مورد عامل گروگان گیری س��یدنی 
اظهار داش��ت: فردی به نام » منطقی« در س��ال 75 شرکت آژانس 
مسافرتی داشته و کلاهبرداری کرده و از ایران به مالزی و از آنجا به 
استرالیا رفت؛ ما مدارک را جمع کردیم و به پلیس استرالیا تحویل 
دادیم اما به جهت آنکه قرارداد استرداد مجرمین به استرالیا نداشتیم 

این کار را انجام ندادند.
فرمانده نیروی انتظامی تصریح کرد:  امروز آنها بر اساس اطلاعاتی 
که ما در گذشته به آنها دادیم ادعا دارند که آن فرد گروگانگیر همان 
است. معلوم است که او را دستگیر کرده بودند و حالا اثر انگشتش را 

فرستاده اند که ما در بانک چنین نمونه ای نداشته ایم، اما اعلام کردیم 
که برای تحقیق مشترک آماده ایم و می توانند دی ان ای را بفرستند تا 

با خانواده این شخص چک کنیم که آیا همان فرد است یا نه.
س��ردار احمدی مقدم ادامه داد: این اتفاق نش��انه عدم همکاری در 
برخورد با مجرمین و کوتاه آمدن است که نشانه اش همین می شود.

فرمانده نیروی انتظامی افزود: آن آدم کلاهبردار بوده و برای کسب 
پناهندگی ادعای سیاسی بودن و روحانیت کرده و حتی اسمش را 
تغییر داده و با نام جعلی رفته بود، ام��ا ما اعلام آمادگی کرده ایم که 
در این زمینه کمک می کنیم. در حالی که به نظر می رسد دست های 
دیگری در پشت پرده باشد و این درست شبیه به یک نمایشنامه است 
که نمی گوییم کار استرالیاست، اما به هر حال غربی ها خواسته اند با 

این نمایش از زیر فشار کم کاری در مبارزه با تروریست خارج شوند 
و جمهوری اسلامی ایران را در آن دخیل کنند که مواضع ایران در 
این زمینه روشن است. این مقام ارشد انتظامی تصریح کرد: امروز که 
جرائم فرامرزی شد، اگر این کشورها نخواهند همکاری کنند چنین 
نتایجی را می توان پیش بینی کرد. سردار احمدی مقدم در پاسخ به 
سوالی در مورد اسیدپاشی اصفهان گفت: این سوال خودش ناامنی 
روانی ایجاد می کند و رسانه ها باید در ایجاد امنیت روانی تلاش کنند.

فرمان��ده نیروی انتظام��ی تصریح کرد:  م��ا نتوانس��ته ایم مجرم را 
شناسایی و دستگیر کنیم اما در سایر موارد نسبت کشف بالای 95 
درصد است؛ جرم اسیدپاشی از جرم های تک شمار است که برای هر 
کدام باید پرونده و وقتی را اختصاص داد. وی در پاسخ به سوالی در 

مورد اسیدپاش��ی اخیر در یکی از خیابان های تهران گفت:  موضوع 
اخیر خانمی بوده که اس��ید به ماشینش پاشیده ش��ده و اختلاف 

شخصی بوده که دو نفر را نیز دستگیر کرده اند.
این مقام ارشد انتظامی درمورد مهلت ش��ماره گذاری پیکان وانت 
و نیس��ان گفت:  راهنمایی و رانندگ��ی موضع نی��روی انتظامی را 
اعلام کرده و بنا بر قانون مهلتی را در این زمینه معین کرده اس��ت 
و از سازمان های مرتبط خواهشمندیم که تحت فشار خودروسازان 
عقب نش��ینی نکنند و با روش ه��ای نخ نمایی چ��ون پیش فروش 
خودروها عقب ننشینند. اتاقی که برای سال 1345 است نمی تواند 
استاندارد امروزی را بگیرد و جزو محالات است. وی خاطرنشان کرد: 
تمدیدها موجب بی اعتمادی می ش��ود و از نظر ما فرصت خودروها 
پایان یافته و مردم نباید خریداری کنن��د. فرمانده نیروی انتظامی 
تصریح کرد:  ما سر قرار خود هستیم و از ابتدای فروردین سال آینده 
همان خودروهایی را که راهور انتخاب کرده به هیچ وجه شماره گذاری 

نمی کنیم.

سردار احمدی مقدم در جمع خبرنگاران مطرح کرد؛

عدم شناسایی و دستگیری عامل اسیدپاشی اصفهان

مش��اور عالی فرماندهی معظم کل قوا با اشاره به گسترش حضور 
نظامی آمریکا و پایگاه های نظامی آن در کش��ورهای همس��ایه 
ایران گفت: آمریکا به دنبال مس��اله دار کردن کش��ورهای عربی 
حوزه خلیج فارس با ایران اس��ت. به گزارش اصفهان زیبا به نقل 
از خبرگزاری مهر، سردار سرلشکر سید یحیی صفوی، دستیار و 
مشاور عالی فرماندهی معظم کل قوا  که در جمع مدیران، معاونان 
و مسوولان سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی با عنوان »آینده 
پژوهی جهان اس��لام، فرصت ها و تهدیدات پیش روی جمهوری 
اسلامی ایران« سخن می گفت، با اشاره به مفاهیم آینده پژوهی 
گفت: آینده پژوهی در حقیقت قدرت فهم و دانایی برای تشخیص 
مصالح و منافع و برای تصمیم گیری های  بهینه مربوط به آینده 
در زمان حاضر است. وی هدف اصلی آینده پژوهی را تعیین اهداف 
مطلوب و روش دستیابی به آنها در میان مدت یا بلند مدت، با توجه 
به شرایط کنونی در محیط های متغیر بین المللی، منطقه ای و ملی 
دانست و  گفت: آینده پژوهی زمانی در تصمیم گیری صحیح، موثر 
است که گستره وسیعی از روندها و حوادث ممکن، شناسایی شده 
و سناریوهای متعدد و مختلفی را با جمع آوری اطلاعات از محیط های 
مختلف)بین المللی، منطقه ای و ملی( در امور فرهنگی، اقتصادی، 
 اجتماعی، سیاس��ی، فناورانه و زیس��ت محیطی در ی��ک فرآیند

 برنامه ریزی قابل انعطاف، تصور کنیم. وی افزود: بایستی تغییر و 
تحولات جهانی، محیط بین المللی و محیط منطقه ای را بتوانیم به 
خوبی تشخیص و برآورد کنیم و  در بخش جهان اسلام  راهبردهای 
آمریکا برای جهان اسلام را خوب بتوانیم تشخیص دهیم و برای 
توطئه های مختلفی که آمریکایی ها، اروپایی ها و صهیونیست ها 
برای جهان اسلام و  منطقه  و  ایران طراحی کرده اند، سناریوهای 
مختلف، ترسیم کنیم و در مقابل راهبردهای مختلف آنها راهبرد 
جامع  تدوین نماییم. رییس موسسه آینده پژوهی جهان اسلام با 
اشاره به ضرورت آینده پژوهی تحولا ت جهان اسلام ، گفت: از نظر 
من کشور ها و ملت های اس��لامی تا کنون چشم انداز روشنی در 
 قالب امت واحده برای مدت20سال یا50 سال آینده تعیین نکرده اند.

وی افزود: استفاده از ظرفیت ها و عوامل توانمندسازی فرهنگی، 

اقتصادی، سیاسی، دفاعی وعلمی کشورهای اسلامی برای نیل به 
پیشرفت اقتصادی )رفاه و آسایش( - امنیت و دفاع دسته جمعی 
از کشورها و ملت های اسلامی و رس��یدن به صلح پایدار، تأمین 
عدالت اجتماع��ی و منافع ملی در چارچ��وب منافع جمعی امت 
اسلامی، یکی از ضرورت های آینده پژوهی تحولات جهان اسلام 
است. وی در ادامه با اشاره به تعریف جهان اسلام گفت: در موسسه 
آینده پژوهی جهان اس��لام که هفت سال اس��ت ایجاد شده، دو 
تعریف برای جهان اس��لام ارائه کرده ایم؛ تعریف اول ما از جهان 
اسلام، 57 کشور عضو س��ازمان همکاری اسلامی است که این را 
 به عنوان یک مفهوم پایه در نظر گرفته ایم و برای این 57 کشور،

12جلد کتاب معرفی کرده ایم. دومین مفهوم را مسلمان هایی که 
 جمعیت قابل توجهی در کش��ورهای مختلف دارند قرار داده ایم. 
دستیار و مش��اور عالی فرماندهی معظم کل قوا با اشاره به دیگر 
ضرورت های آینده پژوهی جهان اسلام گفت: مقابله و ایستادگی 
در برابر توطئه های  بزرگ نظامی به رهبری آمریکا در راه اندازی 
گروهک های تکفیری که برای ایجاد تفرقه و تضییع و شاید تجزیه 
برخی از کشورهای اس��لامی این گروهک ها را راه انداخته اند، به 
ضرورت دیگر آینده پژوهی جهان اسلام تبدیل شده است. از نظر 
من تا10س��ال آینده این ها برخی کش��ورهای اسلامی را تجزیه 
خواهند کرد. همانگونه که س��ودان را به سودان شمالی و جنوبی 
تجزیه کرده اند، و احتمالا  این تجزیه  به برخی از کشورهای حوزه 
خلیج فارس هم کشیده  خواهد شد. صفوی با تبیین تحولات جهان 
اسلام گفت:پیروزی انقلاب اس��لامی ایران به رهبری امام )ره( و 
تداوم 25 ساله آن بعد از امام، توسط امام خامنه ای مدظله العالی 
مبدا تحولات جهانی و تحولات جهان اسلام است. ایران قلب تپنده 
جهان اسلام است. انقلاب اسلامی ایجاد یک شوک ژئو پلیتیکی 
و تغییر موازنه قوا بود و انقلاب اس��لامی ایران در حقیقت سر آغاز 
تحولات جهانی و جهان اسلام و تغییر هندسه قدرت در مقیاس 
جهانی است. انقلاب اسلامی ما منادی وحدت و همگرایی ملت های 
اسلامی برای تشکیل امت واحده است و زمینه ساز  بروز و ظهور 

قدرت جدید جهان اسلام در قرن حاضر می باشد.

عضو ارشد تیم مذاکره کننده هسته ای پس از رایزنی با آمریکایی ها 
در ژنو با بیان اینکه در موقعیتی نیس��تیم که مذاکرات را قضاوت 
کنیم، گفت: فضای جلس��ات بسیار خوب اس��ت، اما در اینکه به 

راه حل برسیم هنوز فاصله وجود دارد. 
سید عباس عراقچی معاون امور حقوقی و بین المللی وزارت امور 
خارجه و عضو ارش��د تیم مذاکره کننده هس��ته ای پس از پایان 
گفت وگوهای دوجانبه با آمریکا در ژنو در گفت وگو با واحد مرکزی 
خبر اظهار داش��ت: هنوز در مراحل اولیه هستیم و شش ساعت 

گفت وگو کردیم.
عراقچی افزود: تقریبا درباره همه مسائلی که مطرح است به خصوص 
بحث تحریم ها بحث های مفصلی هم در س��طح معاونان و هم در 
سطح کارشناس��ی صورت گرفت. وی افزود: چهارشنبه جلسه ای 

با همه اعضای گروه 1+5 خواهیم داشت. عراقچی گفت: به دلیل 
آنکه بحث ها خیلی جزیی و خیلی ریز شده است در برخی از موارد 
راه حل هایی وجود دارد و در بعضی از مراحل هنوز باید بیشتر تلاش 
و بحث شود. وی با اشاره به اینکه در موقعیتی نیستیم که مذاکرات 
را قضاوت کنیم، گفت: فضای جلسات فضای بسیار خوبی است، 
اما در اینکه به را  حل برسیم هنوز فاصله وجود دارد. عضو ارشد تیم 
مذاکره کننده هسته ای همچنین گفت که رایزنی ها با آمریکایی ها 
دیروزهم ادامه داشت. سید عباس عراقچی و مجید تخت روانچی 
معاونان وزیر امور خارجه ایران و وندی ش��رمن قائم مقام موقت 
و معاون سیاس��ی وزیر خارجه آمریکا پ��س از تمدید هفت ماه و 
 هفت روزه توافقنامه ژنو روز دوش��نبه در ش��هر ژن��و به گفت وگو 

پرداختند.

سرلشکر صفوی:

آمریکا به دنبال مساله دار کردن کشورهای عربی با   ایران است
عراقچی: 

هنوز برای رسیدن به راه حل فاصله داریم

همزمان با 25 آذر روز پژوهش، جشنواره پژوهش و فناوری دانشگاه 
صنعتی مالک اشت ، با حضور سردار سرتیپ حسین دهقان وزیر 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح و با معرفی دو دستاورد برتر سال 
1393 این دانشگاه ، ش��امل کسب دانش فنی و ساخت تجهیزات 
تولید پیش آغشته های نظامی و سایت فضای باز اندازه گیری سطح 

مقطع راداری برگزار شد.
 س��ردار دهقان در مراس��م افتتاح این دو دس��تاورد مه��م دفاعی، 
فعالیت های پژوهش مح��ور و تحقیقات��ی را از راهبردهای اصلی 
صنایع دفاعی وابسته به وزارت دفاع ذکر کرد و گفت: امروز دانشگاه 
صنعتی مالک اشتر به عنوان قطب اقدامات پژوهشی و تحقیقاتی 
صنایع دفاعی نقش منحص��ر به فردی را در بومی س��ازی صنایع 

دفاعی کشور دارد.
 وزیر دفاع با اش��اره به دو دس��تاورد جدید دانشگاه صنعتی مالک 
اش��تر وزارت دفاع گفت: ساخت پیش آغش��ته های مورد نیاز در 
 صنایع هوافضا مثل بدنه موشک ها و ملخ بالگرد و سایت فضای باز 

اندازه گیری سطح مقطع راداری که اهداف مهمی را در حوزه پدافند 
 هوایی محقق ساخته اس��ت، گام بلندی در تامین زیر ساخت های

  مورد نی��از در حوزه ه��ای هوافض��ا و پدافن��د هوایی به ش��مار 
می رود.

سردار دهقان در تشریح خط تولید نیمه صنعتی پیش آغشته های 
نظامی گفت: به طور کلی پیش آغش��ته ها شامل پارچه های بافته 
شده یک جهته، دو جهته و سه جهته و یا بافته نشده از الیاف شیشه، 
کربن و کولار هستند که از قبل به رزین حاوی سیستم پخت و دیگر 
اجزای مورد نیاز، آغش��ته ش��ده اند که علاوه بر صنایع هوافضا در 
صنایع ساخت توربین بادی و مخازن تحت فشار نیز کاربرد دارند. 

وزیر دفاع، دورریزکمترمواد، تمیزی و س��هولت اس��تفاده از آن، 
افزایش سرعت و دقت فرایند ساخت و همگونی کیفیت محصول و 
تولید محصولات با خواص فیزیکی، مکانیکی و دینامیکی مطلوب 
با قیمت تمام ش��ده پایین را از مزیت های محص��ولات این خط 

تولیدی ذکر کرد.

افتتاح و رونمایی از 2 دستاورد مهم دفاعی با حضور وزیر دفاع 

فرمانده کل سپاه با بیان اینکه در پیشبرد اهداف 
انقلاب، تنه��ا مخالفت با آمریکا مطرح نیس��ت، 
گفت: البته این امر امروز به خوبی پیش می رود 
هرچند برخ��ی می خواهند فتیل��ه آن را پایین 

بکشند. 
سردار سرلشکر محمدعلی جعفری فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در یازدهمین همایش سراسری 
فرماندهان قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص( که صبح دیروز 
برگزار شد، طی سخنانی اظهار داش��ت: خیلی ها فکر می کنند 
مخالفت با آمریکا، تنها بعُد انقلاب اسلامی است اگرچه این یکی 
از ابعاد اصلی انقلاب است اما انقلاب اسلامی جنبه های دیگری 
هم دارد و جهاد تنها مختص به جهاد س��خت با دشمن نیست 

بلکه در همه عرصه ها ی دیگر نی��ز موضوعیت پیدا می کند.وی 
با بیان اینکه در پیش��برد اهداف انقلاب، تنها مخالفت با آمریکا 
مطرح نیس��ت، گفت: البته این امر )مبارزه ب��ا آمریکا( امروز به 
 خوبی پیش می رود هرچند برخی می خواهند فتیله آن را پایین 

بکشند.
جعفری با بیان اینکه انقلاب جنبه های ارزشی و ایجابی نیز دارد، 
اظهار داش��ت: عمل خالص با روحیه جهادی یعنی وقتی کاری 
درست و حق است، بدون هیچ ملاحظه ای جز ملاحظه خدا آن 

را انجام دهیم که البته این کار سختی است.
فرمانده کل س��پاه اظهار داشت: متاسفانه بس��یاری از مدیران 
ما اسیر این ملاحظات هس��تند و حتی گاهی رئیس یک قوه در 
حالی که می داند یک کاری حق اس��ت، ام��ا می گوید اگر آن را 

انجام دهم مردم به من رای نخواهند داد.
جعفری تصریح کرد: حتی نماینده مجلس نیز 
ملاحظه رای م��ردم را می کند ک��ه این یکی از 
بدبختی های نظام اس��ت که به جای کار برای 

خدا، برای مردم کار کنند.
وی تصریح ک��رد: عده ای برداش��ت متفاوتی از 
انقلاب دارند مثلا دوم خردادی ها ش��عار توقف 
انقلاب را س��ر می دادن��د و می گفتن��د هر روز 

نمی شود انقلاب کرد.
فرمانده کل س��پاه افزود: حضرت آقا 20س��ال 
اس��ت با این دیدگاه انحرافی مب��ارزه می کنند 
و چفیه روی دوش ایش��ان نماد مب��ارزه با این 
تفکر انحرافی اس��ت که اس��م اصلاحات روی 
آن گذاش��تند، اما این اصلاحات مقابل انقلاب 
اسلامی اس��ت و خیلی از مس��ئولین نیز آن را 

قبول ندارند.
جعفری افزود: یکی از مصداق های مجاهدت و تلاش در راه خدا 
کارهای قرارگاه خاتم است. دوست و دشمن مخالف و موافق و 
خودی و غیرخودی اقرار دارند که کار ق��رارگاه از نظر کیفیت، 
سرعت و حجم خوب و رضایت بخش اس��ت که این جای تقدیر 

دارد.
وی ادامه داد:  ما بای��د در عرصه س��ازندگی و در همه ابعاد الگو 
باشیم. یکی از نیازهای شدید و بسیار جدی انقلاب اسلامی الگو 
شدن در کارهاست زیرا همه چشم ها امروز به ایران و جمهوری 
اس��لامی دوخته ش��ده اس��ت و آرمان های انقلاب اسلامی در 
 حال گس��ترش در دنیاس��ت که مهمترین بعد آن ظلم  ستیزی 

است.
جعف��ری ادام��ه داد: پاس��داری درس��ت، کام��ل، ب��ه موقع و 
غیرمحافظه کارانه انتظار مقام معظم رهبری از ماس��ت. س��پاه 
باید از انقلاب اسلامی در حال پیش��رفت محافظت کند که این 

خواست رهبری است و پاس��داری به صورت غیرمحافظه کارانه 
بای��د در کار و مس��ئولیت هر ک��دام از ما مصداق 

پیدا کند.
وی ادامه داد: هر س��ازمانی که فکر کند در وضع 
مطلوب ق��رار دارد و دیگر نمی توان��د بالاتر برود 
نقطه س��قوط آن اس��ت که این را مبانی دینی ما 
نیز می گوید ولی در کت��ب مدیریت غربی مطرح 

می شود.
فرمانده کل سپاه، گفت:  سپاه و قرارگاه هدفشان 
عمق بخش��ی به نظام و اثبات کارآم��دی نظام با 
کیفیت بالاس��ت و انتظ��ار از انجام ه��ر کاری در 
س��پاه این است که آن کار ارزش��ی باشد.جعفری 
تأکید کرد: ما باید در س��پاه الگو باش��یم و اینکه 
بگوییم همه جا همینطور اس��ت و چ��ون جامعه 
 اینگونه اس��ت م��ا هم اینطور باش��یم پاس��داری 

نمی شود. 
از ویژگی های مدیریت جهادی سخت  کوش��ی، پذیرش ریسک 
و خطر و داشتن دشمن و یا مخالف اس��ت. ترس از مخالفت در 
مدیریت جهادی مثل ترس از مرگ در مقابله با دشمن خارجی 
در جنگ است. صرف اینکه ما در سپاه هستیم و لباس سبز سپاه 
را می پوشیم جواب نمی دهد و کار و عملمان باید مصداق جهاد 

فی سبیل الله باشد.
وی ادامه داد: کشور نیاز اساسی به توس��عه ارزش های دینی و 
روابط و کارها دارد و فرق قرارگاه با دیگر شرکت ها این است که 

ارزش  ها را جایگزین ضدارزش ها کند.
جعفری در پایان گفت: 35 س��ال از انقلاب گذش��ته و فرصتی 
نداریم و چشم ملت های دیگر به الگوس��ازی سپاه و انقلاب در 
عرصه های مختلف است و انتظار آقا و انقلاب از سپاه در عرصه 
سازندگی این است که الگو شود و توس��عه پیدا کند در جاهای 

دیگر.

خراسان جنوبی مقصد یازدهمین سفر 
استانی کاروان تدبیر و امید

دولت رئی��س جمهور هفته آینده به اس��تان خراس��ان جنوب��ی می رود. 
حجت الاس��لام حس��ن روحان��ی رئیس جمه��ور ب��ا هیات هم��راه در 
 یازدهمین س��فر اس��تانی خود هفت��ه آینده به خراس��ان جنوبی س��فر 
می کند.دیدار با روحانیون، ایثارگران، نخبگان، فعالین اقتصادی و شرکت 
در جلسه شورای اداری استان از جمله برنامه های رئیس جمهور در سفر 
به بیرجند خواهد بود. پیش از این رئیس جمهور به استان های خوزستان، 
هرمزگان، سیستان و بلوچستان، ایلام، لرستان، اردبیل، زنجان، خراسان 

رضوی، گیلان و گلستان سفر کرده است.

برگزاری دهمین دور گفتگوهای حقوق 
بشری ایران و ژاپن

دهمین دور گفتگوهای حقوق بش��ری جمهوری اس��لامی ایران و ژاپن 
روزهای چهارشنبه و پنجش��نبه 26 و 27 آذر ماه س��الجاری ) 17 و 18 

دسامبر 2014( در توکیو برگزار می شود.
 ریاست هیات ایرانی را »شریفی صدر « مشاور وزیر و مدیر کل حقوق بشر 
و زنان وزارت ام��ور خارجه بر عهده دارد و هیاتی از ق��وه قضائیه نیز وی را 
همراهی خواهد کرد. ریاست هیات ژاپنی را نیز »آکی راکونو« سفیر در امور 
سازمان ملل وزارت امور خارجه ژاپن برعهده دارد.در این نشست رسمی 
طرفین ضمن تبادل دیدگاه در خصوص تحولات حقوق بشری در ایران و 
ژاپن و در سطح بین المللی، راههای توسعه همکاریها را مورد بررسی قرار 
می دهند. جمهوری اسلامی ایران در چارچوب سیاست اصولی خود مبنی 
بر تعامل و گفتگو با سازمانهای بین المللی و همچنین کشورهای مختلف، 
برنامه گفتگوهای حقوق بشری را با کشورهای علاقمند در دستور کار دارد 

که در همین زمینه تاکنون 9 دور گفتگو با کشور ژاپن برگزار نموده است.

خروج از خطوط قرمز فساد به همراه دارد
نماینده ولی فقیه در س��پاه پاسداران انقلاب اس��لامی گفت: خارج شدن 
از خطوط قرمز ممکن اس��ت انس��ان را زودتر ب��ه پول و قدرت برس��اند 
اما فس��اد را هم به هم��راه دارد.  حجت الاس��لام س��عیدی نماینده ولی 
فقی��ه در س��پاه پاس��داران انق��لاب اس��لامی در همای��ش سراس��ری 
فرمانده��ان و مدیران ق��رارگاه س��ازندگی خاتم الانبی��اء)ص( که صبح 
امروز با حضور فرماندهان و مس��ئولین لش��کری و کش��وری و جمعی از 
مدیران این قرارگاه در تهران آغاز ش��د با بیان اینک��ه خداوند متعال دین 
و شریعت را به عنوان نس��خه درمان کننده انسان ها فرستاده است گفت: 
 مردم هیچگاه درجه دو و س��ه نیس��تند و ن��زد خدا همیش��ه درجه یک 
می باشند.وی در ادامه افزود: خارج شدن از خطوط قرمز ممکن است انسان 
را زودتر به پول و قدرت برساند اما فساد را هم به همراه دارد. نماینده ولی 
فقیه در سپاه عاقبت قارون و اموال دارایی هایش را به عنوان عبرت و درس 
آموزی برای همگان دانست.  حجت الاسلام سعیدی یکی از مشخصه های 
عدم عبور از خطوط قرمز را ولایت مداری عنوان و تصریح کرد: پیاده روی 
در مسیر نجف تا کربلا بسیار سخت است اما ولایت مداری از امام پیشین 
محسوب می شود و اگر این جمعیت سلاح برداشت و به جنگ داعش رفت 

ولایت مداری از امام زمان)عج( محسوب می شود.
وی در پای��ان با برش��مردن مراتب ولایت م��داری گفت: اگ��ر همانگونه 
ک��ه حض��رت زه��را)س( از حری��م ولای��ت ام��ام عل��ی)ع( دف��اع کرد 
 دیگران نیز اینگونه دف��اع می کردند دخت��ر پیامبر بی��ن در و دیوار قرار 

نمی گرفت.

راهکار مجلس برای جلوگیری 
از مفاسد اقتصادی 

نماینده مردم زنج��ان و طارم با بی��ان اینکه مجلس ب��رای جلوگیری از 
مفاس��د اقتصادی طرحی را آم��اده کرده اس��ت که بر اس��اس این طرح 
س��ازمانی زیر نظر مقام معظم رهب��ری و با حمایت قوه قضائیه تش��کیل 
می شود، افزود: این س��ازمان فقط در مراکز اس��تان ها دارای شعبه بوده و 
با پرس��نلی حدود 500 نفر در کل اس��تان فعالیت خواهد کرد که بتواند 
با چابکی ب��ه مبارزه با مفاس��د اقتصادی بپردازد.  "محس��ن علمیردانی" 
در جمع خبرن��گاران گفت: ب��ا وج��ود پرونده های مفاس��د اقتصادی به 
اعتماد مردم لطم��ه می خورد و با مش��کلات اقتصادی موج��ود از منابع 
بیت المال اس��تفاده می ش��ود اما با وج��ود این س��ازمان در حداقل زمان 
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

رییس قوه قضائیه در دانشگاه علوم قضایی تاکید کرد:

ضرورت تحول در فهم ها، ساختارهای قوه و مدیریت اجرایی
آیت الله ص��ادق آمل��ی لاریجانی، رییس ق��وه قضائی��ه در جمع 
دانشجویان دانشگاه علوم قضایی ضمن عرض تسلیت به مناسبت 
دهه آخر ماه صفر و گرامیداشت مراسم راهپیمایی عظیم اربعین در 
کربلا، گفت: این پیاده روی پیام روشنی برای کشورهای استکباری 
داشت که اس��لام و حب اهل بیت یک نیروی بی پایانی است که به 
مردم ما قدرت می دهد برای مقابله با نیروهای سلطه طلب و نیروهای 
تروریست و تکفیری که با اسم اسلام ضربه به ریشه اسلام می زنند. 
وی درباره دانش��گاه علوم قضایی افزود: آن طور که شایس��ته بود 

نتوانس��تیم خدماتی را که برای ارتقای این دانشگاه لازم بود انجام 
دهیم، ولی می ت��وان با تلاش و تدبیر از لح��اظ فیزیکی و بار علمی 
دانشگاه، این مرکز آموزشی را ارتقا دهیم. رییس قوه قضائیه اظهار 
داشت: ما به تحول در ساحت های مختلف در قوه قضائیه نیاز داریم و 
شناخت و مسیرهای تحول برای کارکنان قوه قضائیه ضروری است و 
باید تحول را در قوه قضائیه مورد مطالعه قرار دهیم. وی بیان داشت: 
تحول در فهم ها، انگیزه ها، ساختارهای قوه و مدیریت اجرایی بسیار 
ضروری است و این تحولات محورهای مختلفی دارد. آملی لاریجانی 

ادامه داد: یکی از این اموری که در ای��ن تحولات نقش دارد، تحول 
اخلاقی است و اینکه اخلاق در روزگار ما بسیار حساس و مهم است 
و در همه ساحت ها چه در قوه قضائیه و چه در خارج از آن نقش دارد 
و در خیلی از جاه��ا نقش اصلی را بازی می کن��د. وی با بیان اینکه 
یک سقوط و حبوط اخلاقی در اصل خود احساس می کنیم، گفت: 
افتضاحی که در آمریکا رخ داده اس��ت و گزارشی که به سنا دادند، 
درباره شکنجه ها و اینکه مسوولان آمریکایی اعلام کردند که ما به آن 
افتخار می کنیم، یک هبوط اخلاقی را نشان می دهد. ما از این موارد 

از کشورهای آمریکا و انگلیس زیاد دیده ایم؛ مانند جنگ عراق که 
هزاران نفر از مردم بی گناه به بهانه سلاح های هسته ای کشته شدند 
یا شخصی که در آمریکا تسلیم پلیس شده بود، ولی پلیس او را زد و 
وی کشته شد و در آخر هم آن پلیس تبرئه شد. این چه قانونی است 
که پلیس را تبرئه می کند. وی اظهار داشت: وقتی هبوط اخلاقی در 
همه جا به چشم می خورد و حتی در حیطه زندگی ما هم همین گونه 
است، بحث اخلاق یک بحث ریشه ای و وجودی است و با تمام وجود 

ما درگیر می شود و ما باید برای آن بابی باز کنیم.

سرلشکر جعفری در یازدهمین همایش قرارگاه خاتم  الانبیا)ص(:

برخی می خواهند فتیله مخالفت با آمریکا را پایین بکشند

گروه 
ایران

؟؟؟؟؟؟؟

فرمانده نیروی انتظامی کشور درباره جزئیات پرونده فرد گروگانگیر 
در سیدنی، عدم شناسایی و دس��تگیری عامل اسیدپاشی اصفهان 
و عدم ش��ماره گذاری پیکان وانت و نیس��ان از ابتدای فروردین 94 
اظهارنظر کرد.به گزارش اصفه��ان زیبا به نقل از خبرگزاری فارس، 
سردار اس��ماعیل احمدی مقدم فرمانده نیروی انتظامی در حاشیه 
گردهمایی بزرگداشت هفته پژوهش و تجلیل از برترین های حوزه 
پژوهش در جمع خبرنگاران در مورد عامل گروگان گیری س��یدنی 
اظهار داش��ت: فردی به نام »منطقی« در س��ال 75 شرکت آژانس 
مسافرتی داشته و کلاهبرداری کرده و از ایران به مالزی و از آنجا به 
استرالیا رفت؛ ما مدارک را جمع کردیم و به پلیس استرالیا تحویل 
دادیم اما به جهت آنکه قرارداد استرداد مجرمین به استرالیا نداشتیم 

این کار را انجام ندادند.
رمانده نیروی انتظامی تصریح کرد:  امروز آنها بر اساس اطلاعاتی که 
ما در گذش��ته به آنها دادیم ادعا دارند که آن فرد گروگانگیر همان 
است. معلوم است که او را دستگیر کرده بودند و حالا اثر انگشتش را 

فرستاده اند که ما در بانک چنین نمونه ای نداشته ایم اما اعلام کردیم 
که برای تحقیق مشترک آماده ایم و می توانند دی ان ان را بفرستند تا 

با خانواده این شخص چک کنیم که آیا همان فرد است یا نه.
س��ردار احمدی مقدم ادامه داد: این اتفاق نش��انه عدم همکاری در 
برخورد با مجرمین و کوتاه آ»دن است که نشانه اش همین می شود.
فرمانده نیروی انتظامی افزود: آن آدم کلاهبردار بوده و برای کسب 
پناهندگی ادعای سیاسی بودن و روحانیت کرده و حتی اسمش را 
تغییر داده بود و با نام جعلی رفته بود اما ما اعلام آمادگی کرده ایم که 
در این زمینه کمک می کنیم. در حالی که به نظر می رسد دست های 
دیگری در پشت پرده باشد و این درست شبیه به یک نمایشنامه است 
که نمی گوییم کار استرالیا است اما به هر حال غربی ها خواسته اند با 

این نمایش از زیر فشار کم کاری در مبارزه با تروریست خارج شوند 
و جمهوری اسلامی ایران را در آن دخیل کنند که مواضع ایران در 
این زمینه روشن است.این مقام ارشد انتظامی تصریح کرد: امروز که 
جرائم فرامرزی شد، اگر این کشورها نخواهند همکاری کنند چنین 
نتایجی را می توان پیش بینی کرد.سردار احمدی مقدم در پاسخ به 
سؤالی در مورد اسیدپاشی اصفهان گفت: این سؤال خودش ناامنی 
روانی ایجاد می کند و رسانه ها باید در ایجاد امنیت روانی تلاش کنند.

فرمانده نیروی انتظامی تصریح کرد: ما نتوانسته ایم مجرم را شناسایی 
و دس��تگیر کنیم اما در سایر موارد نسبت کش��ف بالای 95 درصد 
است؛ جرم اسیدپاشی از جرم های تک شمار است که برای هر کدام 
باید پرونده و وقتی را اختصاص داد.وی در پاسخ به سؤالی در مورد 

اسیدپاش��ی اخیر در یکی از خیابان های تهران گفت: موضوع اخیر 
خانمی بوده که اسید به ماشینش پاشیده شده و اختلاف شخصی 
بوده که دو نفر را نیز دستگیر کرده اند.این مقام ارشد انتظامی در مورد 
مهلت شماره گذاری پیکان وانت و نیسان گفت: راهنمایی و رانندگی 
موضع نیروی انتظامی را اعلام ک��رده و بنا بر قانون مهلتی را در این 
زمینه معین کرده است و از سازمان های مرتبط خواهشمندیم که 
تحت فشار خودروسازان عقب نشینی نکنند و با روش های نخ نمایی 
چون پیش فروش خودروها عقب ننشینند. اتاقی که برای سال 1345 
است نمی تواند استاندارد امروزی را بگیرد و جزو محالات است.وی 
خاطرنش��ان کرد: تمدیدها موجب بی اعتمادی می شود و از نظر ما 
فرصت خودروها پایان یافته و م��ردم نباید خریداری کنند.فرمانده 
نیروی انتظامی تصریح کرد:  ما س��ر قرار خود هس��تیم و از ابتدای 
فروردین سال آینده همان خودروهایی را که راهور انتخاب کرده به 

هیچ وجه شماره گذاری نمی کنیم.

سردار احمدی مقدم در جمع خبرنگاران مطرح کرد

عدم شناسایی و دستگیری عامل اسیدپاشی اصفهان

مش��اور عالی فرماندهی معظم کل قوا با اشاره به گسترش حضور 
نظامی آمریکا و پایگاه های نظامی آن در کشورهای همسایه ایران 
گفت: آمریکا بدنبال مسئله دار کردن کشورهای عربی حوزه خلیج 
فارس با ایران اس��ت. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری 
مهر، سردار سرلشکر سید یحیی صفوی، دس��تیار و مشاور عالی 
فرماندهی معظم کل قوا  که در جمع مدیران، معاونین و مسئولین 
سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی با عنوان »آینده پژوهی آینده 
جهان اسلام، فرصت ها و تهدیدات پیش روی جمهوری اسلامی 
ایران«س��خن می گفت، با اش��اره به مفاهیم آینده پژوهی گفت: 
آینده پژوهی در حقیقت قدرت فهم و دانایی برای تشخیص مصالح 
و منافع و برای تصمیم گیری های  بهینه مربوط به آینده در زمان 
حاضر است.وی هدف اصلی آینده پژوهی را تعیین اهداف مطلوب 
و روش دس��تیابی به آنها در میان مدت یا بلند م��دت، با توجه به 
شرایط کنونی در محیط های متغیر بین المللی، منطقه ای و ملی 
دانست و  گفت: آینده پژوهی زمانی در تصمیم گیری صحیح، موثر 
است که گستره وسیعی از روندها و حوادث ممکن ،شناسایی شده 
و سناریوهای متعدد و مختلفی را با جمع آوری اطلاعات از محیط 
های مختلف)بین الملل��ی، منطقه ای و مل��ی( در امور فرهنگی، 
اقتصادی، اجتماعی، سیاس��ی، فناورانه و زیست محیطی در یک 
فرآیند برنامه ریزی قابل انعطاف، تصور کنیم.وی افزود: بایستی  
تغییر و تحولات جهانی ، محیط بین المللی و محیط منطقه ای را 
بتوانیم به خوبی تشخیص و برآورد کنیم و  در بخش جهان اسلام  
راهبردهای آمریکا برای جهان اس��لام را خوب بتوانیم تشخیص 
دهیم و برای توطئه های مختلفی ک��ه آمریکایی ها ، اروپایی ها و 
صهیونیست ها برای جهان اسلام و  منطقه  و  ایران طراحی کرده 
اند، س��ناریوهای مختلف ، ترس��یم کنیم و در مقابل راهبردهای 
مختلف آنه��ا راهبرد جامع  تدوین نمائیم.رئیس موسس��ه آینده 
پژوهی جهان اس��لام با اش��اره به ضرورت آینده پژوهی تحولا ت 
جهان اسلام ، گفت: از نظر من کشور ها و ملت های اسلامی تا کنون 
چشم انداز روشنی در قالب امت واحده برای مدت بیست سال یا 
پنجاه سال آینده تعیین نکرده اند .وی افزود: استفاده از ظرفیت ها 

و عوامل توانمندساز فرهنگی، اقتصادی، سیاسی، دفاعی وعلمی 
کشورهای اسلامی برای نیل به پیشرفت اقتصادی )رفاه و آسایش( 
-امنیت و دفاع دس��ته جمعی از کش��ورها و ملت های اسلامی و 
رس��یدن به صلح پایدار، تأمین عدالت اجتماعی و منافع ملی در 
چارچوب منافع جمعی امت اسلامی ، یکی از ضرورت های آینده 
پژوهی تحولات جهان اسلام است.وی در ادامه با اشاره به تعریف 
جهان اسلام گفت:در موسسه آینده پژوهی جهان اسلام که هفت 
سال است ایجاد شده، دو تعریف برای جهان اسلام ارائه کرده ایم. 
تعریف اول ما از جهان اسلام ، 57 کش��ور عضو سازمان همکاری 
اسلامی است که این را به عنوان یک مفهوم پایه در نظر گرفته ایم 
و برای این 57 کشور ،دوازده جلد کتاب معرفی کرده ایم. دومین 
مفهوم را مس��لمانهایی که جمعیت قابل توجهی در کش��ورهای 
مختلف دارند ق��رار داده ایم. مثلا در هند چند میلیون مس��لمان 
داریم در حالی که هند عضو س��ازمان همکاری اسلامی نیست یا 
مسلمانانی که در روس��یه یا چین داریم. یعنی آن جمعیت  قابل 
توجه مسلمان  که در کشورهای مختلف هستند.دستیار و مشاور 
عالی فرماندهی معظم کل قوا با اشاره به دیگر ضرورت های آینده 
پژوهی جهان اسلام گفت:مقابله و ایستادگی در برابر توطئه های  
بزرگ نظامی به رهبری آمریکا در راه اندازی گروهک های تکفیری 
که برای ایجاد تفرقه و تضییع و ش��اید تجزیه برخی از کشورهای 
اسلامی این گروهک ها را راه انداخته اند، به ضرورت دیگر آینده 
پژوهی جهان اسلام تبدیل گردیده است. از نظر من تا ده سال آینده 
اینها برخی کشورهای اسلامی را تجزیه خواهند کرد. همانگونه که 
سودان را به سودان شمالی و جنوبی تجزیه کرده اند، و احتمالا  این 
تجزیه  به برخی از کشورهای حوزه خلیج فارس هم کشیده  خواهد 
ش��د.صفوی با تبیین تحولات جهان اسلام گفت:پیروزی انقلاب 
اسلامی ایران به رهبری امام )ره( و تداوم 25 ساله آن بعد از امام، 
توسط امام خامنه ای مدظله العالی مبدا تحولات جهانی و تحولات 
جهان اسلام اس��ت. ایران قلب تپنده جهان اس��لام است. انقلاب 
اسلامی ایجاد یک شوک ژئو پلیتیکی و تغییر موازنه قوا بود و انقلاب 
اسلامی ایران در حقیقت سر آغاز تحولات جهانی و جهان اسلام 

عضو ارشد تیم مذاکره کننده هسته ای پس از رایزنی با آمریکایی ها 
در ژنو با بیان اینکه در موقعیتی نیس��تیم که مذاکرات را قضاوت 
کنیم، گفت: فضای جلسات بسیار خوب است، اما در اینکه به راه حل 
برسیم هنوز فاصله وجود دارد.س��ید عباس عراقچی معاون امور 
حقوقی و بین المللی وزارت امور خارجه و عضو ارشد تیم مذاکره 
کننده هسته ای پس از پایان گفت وگوهای دوجانبه با آمریکا در ژنو 
در گفت وگو با واحد مرکزی خبر اظهار داشت: هنوز در مراحل اولیه 

هستیم و شش ساعت گفت وگو کردیم.
عراقچی اف��زود: تقریبا درباره همه مس��ائلی که مطرح اس��ت به 
خصوص بحث تحریم ها بحث های مفصلی هم در سطح معاونان 
و هم در سطح کارشناس��ی صورت گرفت. وی افزود: چهارشنبه 
جلسه ای با همه اعضای گروه 1+5 خواهیم داشت.عراقچی گفت: 

به دلیل آنکه بحث ها خیلی جزیی و خیلی ریز شده است در برخی 
از موارد راه حل هایی وجود دارد و در بعض��ی از مراحل هنوز باید 
بیشتر تلاش و بحث شود.وی با اشاره به اینکه در موقعیتی نیستیم 
که مذاکرات را قضاوت کنیم، گفت: فضای جلسات فضای بسیار 
خوبی است، اما در اینکه به را  حل برسیم هنوز فاصله وجود دارد. 
عضو ارشد تیم مذاکره کننده هسته ای همچنین گفت که رایزنی ها 
با آمریکایی ها امروز -سه شنبه- هم ادامه دارد. سید عباس عراقچی 
و مجید تخت روانچی معاون��ان وزیر امور خارج��ه ایران و وندی 
شرمن قائم مقام موقت و معاون سیاسی وزیر خارجه آمریکا پس از 
تمدید هفت ماه و هفت روزه توافقنامه ژنو روز دوشنبه در شهر ژنو 

به گفت وگو پرداختند.

سرلشکر صفوی:

آمریکا به دنبال مسئله دار کردن کشورهای عربی با   ایران است
عراقچی: 

هنوز برای رسیدن به راه حل فاصله داریم

همزمان با 25 آذر روز پژوهش، جشنواره پژوهش و فناوری دانشگاه 
صنعتی مالک اشتر ، با حضور سردار سرتیپ حسین دهقان وزیر 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح و با معرفی دو دستاورد برتر سال 
1393 این دانشگاه ، شامل کسب دانش فنی و ساخت تجهیزات 
تولید پیش آغشته های نظامی و سایت فضای باز اندازه گیری سطح 
مقطع راداری برگزار شد. س��ردار دهقان در مراسم افتتاح این دو 
دستاورد مهم دفاعی، فعالیت های پژوهش محور و تحقیقاتی را 
از راهبردهای اصلی صنایع دفاعی وابسته به وزارت دفاع ذکر کرد 
و گفت : امروز دانشگاه صنعتی مالک اشتر بعنوان قطب اقدامات 
پژوهشی و تحقیقاتی صنایع دفاعی نقش منحصر به فردی را در 
بومی س��ازی صنایع دفاعی کش��ور دارد. وزیر دفاع با اشاره به دو 
دستاورد جدید دانشگاه صنعتی مالک اش��تر وزارت دفاع گفت: 
ساخت پیش آغش��ته های مورد نیاز در صنایع هوافضا مثل بدنه 
موشک ها و ملخ بالگرد و سایت فضای باز اندازه گیری سطح مقطع 
راداری که اهداف مهمی را در حوزه پدافند هوایی محقق ساخته 

است، گام بلندی در تامین زیر ساخت های مورد نیاز در حوزه های 
هوافضا و پدافند هوایی به شمار می رود. سردار دهقان در تشریح 
خط تولید نیمه صنعتی پیش آغش��ته های نظامی گفت : به طور 
کلی پیش آغشته ها ش��امل پارچه های بافته شده یک جهته، دو 
جهته و سه جهته و یا بافته نش��ده از الیاف شیشه، کربن و کولار 
هستند که از قبل به رزین حاوی سیستم پخت و دیگر اجزای مورد 
نیاز، آغشته شده اند که علاوه بر صنایع هوافضا در صنایع ساخت 
توربین بادی و مخازن تحت فش��ار نیز کاربرد دارن��د. وزیر دفاع، 
دورریزکمترمواد، تمیزی و سهولت استفاده از آن، افزایش سرعت و 
دقت فرایند ساخت و همگونی کیفیت محصول و تولید محصولات 
با خواص فیزیکی، مکانیکی و دینامیکی مطلوب با قیمت تمام شده 
پایین را از مزیت های محصولات این خط تولیدی ذکر کرد. وی 
همچنین در خصوص س��ایت فضای باز اندازه گیری سطح مقطع 
راداری گفت: با طراحی و س��اخت این س��ایت قادر خواهیم بود 
به اهدافی همچون طراحی و س��اخت ادوات و س��امانه های رادار 

افتتاح و رونمایی از 2 دستاورد مهم دفاعی با حضور وزیر دفاع 

اولین تولید کننده کف پوش های پارکی 
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  اعزام ۱۰۰ دستگاه اتوبوس درون ش�هري اصفهان به مرز 
مهران

معاون حمل و نقل و ترافيك ش��هرداري اصفهان عنوان کرد: ۱۰۰ 
دستگاه اتوبوس درون شهري از ناوگان اتوبوسراني شهرداري اصفهان 

به مرز مهران اعزام شدند.
عليرضا صلواتي گفت: با توجه به حجم مس��افران و زائران اباعبدالله 
الحسين )ع( در مرز مهران، همه امكانات کشور براي سرويس دهي 
به آنان بسيج شده اند. ۱۰۰ دستگاه اتوبوس درون شهري از ناوگان 

اتوبوسراني شهرداري اصفهان به مرز مهران اعزام شدند.
معاون حم��ل و نق��ل و ترافيك ش��هرداري اصفه��ان تصريح کرد: 
اتوبوس هاي اعزام شده مسافران را از مرز مهران به سمت پايانه هاي 

مسافربري استان ايلام جابه جا مي کنند.
صلواتي با اش��اره ب��ه اينكه تاکن��ون يك س��وم زائ��ران اباعبدالله 
الحسين)ع( به کشور بازگش��ته اند، خاطرنش��ان کرد: روز گذشته 
 بخش اعظم س��فرهاي برون اس��تاني ني��ز لغو ش��د و اتوبوس هاي 

برون استاني به مرز مهران اعزام شدند.

  جلوگيري از ۵۰ تخلف ساختماني غيرمجاز در منطقه ۱۰
مدير منطقه۱۰ ش��هرداری اصفهان اع��لام کرد: در 9 ماهه س��ال 
جاري۴۰ راي قطعي تخريب صادره از سوي کميسيون ماده صد در 

منطقه ۱۰ اجرا شده است.
مسعود نريماني گفت: به دنبال اجراي ضوابط و مقررات شهرسازي 
و س��اختماني مصوب و به منظور جلوگيري از تخلفات ساختماني و 
اجراي آراء قطعي کميس��يون هاي ماده صد، در 9 ماهه سال جاري 
حدود ۴۰ راي قطعي تخريب کميس��يون هاي ماده صد اجرا ش��ده 

است.
وي افزود: همچنين از بيش از ۵۰ تخلف ساختماني غيرمجاز و خلاف 
نيز در حين اجرا و با دستور مقام قضايي، توسط شهرداري منطقه ۱۰ 

جلوگيري و اعمال قانون شده است.
مدير منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان تصريح کرد: از ۳۱۲ مورد تخلف 
ساختماني فاقد پروانه ساختمان و يا خلاف مفاد پروانه ساختمان نيز 

جلوگيري شده و اقدامات قانوني لازم معمول شده است.

  عمليات اجرايي پارك عمان س�اماني تا ي�ك ماه ديگر به 
اتمام مي رسد

مدير منطقه ۱۴ ش��هرداری اصفهان از اتمام عمليات اجرايي پارك 
عمان ساماني تا يك ماه ديگر خبر داد.

حسين کارگر عنوان کرد : پارك عمان ساماني در زميني به مساحت 
دو هزار و ۵۰۰ متر مربع در حال احداث است.

به گفته وی، پارك عمان ساماني شامل آبنما، وسايل حرکت درماني 
و غيره است.

مدير منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان عنوان کرد: اين پروژه با هزينه اي 
بالغ بر ۲۰۰ ميليون تومان در حال اجراست و تا يك ماه آينده تكميل 

و در اختيار شهروندان قرار مي گيرد.

مشاور عالي شهردار اصفهان با تاکيد بر اينكه ديپلماسی شهری 
مكمل و پشتيبان ديپلماسی رس��می کشور است، گفت: توجه 
به ديپلماسي شهري از اولويت هاي اصلي شهرداري اصفهان در 

برنامه ريزي هاي شهري است.
مهدي جمالي نژاد در نشست تخصصی اس��اتيد و دانشجويان 
دانش��گاه آزاد نجف آباد به مناس��بت هفته پژوهش با اشاره به 
اهميت ديپلماسی شهری در عصر حاضر به عنوان عنصر کليدی 
توسعه گردشگری پايدار، ديپلماسی شهری را مكمل و پشتيبان 
ديپلماسی رسمی کشور دانسته و توجه به آن را از اولويت های 
اصلی شهرداری اصفهان در برنامه ريزی های شهری برشمرده 
 و نقش آن را در توسعه پايدار گردشگری کش��ور بسيار ارزنده 

دانست. 

وي گفت که امروزه با پيچيده ش��دن و چند لايه شدن جوامع 
شهری، ديپلماسی رسمی به تنهايی قادر به شناسايی، مديريت 
و تأمين نيازهای شهروندان خود در معادلات بين المللی نيست 
 و ديپلماسی شهری در مجاورت و تحت لوای ديپلماسی رسمی

م��ی تواند در تبدي��ل کلانش��هر اصفهان به يك ش��هر جهانی 
 و قرارگي��ری آن در چرخ��ه اصلی گردش��گری جه��ان موثر 

باشد.
مشاور عالی شهردار اصفهان با اش��اره به اينكه مهندسی بازار و 

بازاريابی خلاق در صنعت توريس��م و جهانگردی يك رويكرد 
نوآوران��ه بوده و گردش��گری موجود را به س��مت ديپلماس��ی 
گردش��گری دان��ش مح��ور و معن��ی دار پي��ش می ب��رد، به 
کارگي��ری انواع ديپلماس��ي، همچ��ون ديپلماس��ي عمومي، 
ديپلماسي سايبري، ديپلماسي رسانه اي، ديپلماسي اسلامي، 
پاراديپلماسی و آينده پژوهی و آينده نگاری در حوزه ديپلماسی 
را از ابزارهای نوين ترويج و ترغيب تورهای ورودی گردشگران 

دانست.

جمالي نژاد همچنين از مديريت نوين شهري، شهرهاي جهاني، 
جهاني ش��دن، شهري ش��دن جهان، جهانش��هرها و تحولات 
شهري به عنوان کليدواژه های جديد در ادبيات اداره شهرهای 

فردا نام برد.
به گفته وی، پايان ديپلماسي بسته و آغاز ديپلماسي باز مشخصه 
شهرهای هزاره سوم بوده و قدرت نرم ديپلماسي، دانش محوري 
 ش��هرها، ديپلماس��ي فعال عمومي، تعام��لات فرامنطقه اي،

فرهنگ گرايي در رواب��ط بين الملل، تعام��لات فرامنطقه اي، 
 کارکردهاي عمومي ديپلماس��ي چند جانبه ش��هري، نقش ها

و بازيگران عرصه ديپلماس��ي شهري، ديپلماسي خلاق شهري 
 و به کارگي��ری مديري��ت دان��ش و پژوهش، هم��ه و همه در

گفتمان سازی ديپلماسی گردشگری در کشور موثر است.

  

کميته تخصصی س��يما و منظر شهری سال 9۰  
در معاونت شهرسازی تشكيل شد و در سال 9۳ 
ضرورت توجه به سيما و منظر شهری سبب شد 
اداره سيما و منظر شهری در معاونت شهرسازی 
و معماری ش��هرداری اصفهان تش��كيل شود. با 
تشكيل اداره سيما و منظر شهری مباحث سيما و 
منظر شهری  با جديت بيشتری دنبال می شود. ۱۵ کار گروه در ۱۵ 
منطقه شهر اصفهان راه اندازی شده و 9کميته اکنون فعال است  و 
کميته تخصصی نما نيز در حوزه معاونت شهرسازی با ساز و کار نو 
تشكيل شده است. با نگاه متفاوت به عرصه ميانی و تاريخی و عرصه 
حاشيه ای اصفهان و پهنه بندی ش��هر، ضوابط سيما و منظر برای 

پهنه های مختلف شهری تعيين می شود. 
رييس اداره س��يما و منظرشهري معاونت شهرس��ازي شهرداري 
اصفهان عنوان کرد، سيما و منظر با مساله روانشناسي ارتباط دارد و 

ارتباط انسان با محيط شهررويكردي دوطرفه است. 
وقتي انسان توسط حواس پنجگانه ازمحيط شناخت پيدا مي کند؛ 
يعني محيط توسط فرد ادراك مي ش��ود، در اين تعامل اصطلاحا 
منظرعيني شهر شكل مي گيرد. بر اساس ادارك مذکور، داده هاي 
محيطي و طرح واره هاي ذهني تصويري از محيط  در افراد ايجاد 
می کند و معناي معيني به محيط مي دهد که در اين تعامل منظر 

ذهني شهر شكل می گيرد.
به گفته وی، س��يما و منظر ش��هری موضوعی چند وجهی است. 
مسائل فرهنگی ، جامعه شناسی، تاريخی و اقتصادی در اين موضوع 
تاثيرگذار است. هر يك از اين ابعاد چرخ دنده هايی هستند که بايد 
در کنار يكديگر قرار گيرند تا به ش��رايط مطلوب در سيما و منظر 

شهری رسيد.
رييس اداره س��يما و منظر ش��هری معاونت شهرسازی و معماری 
شهرداری اصفهان عنوان کرد: موضوع نما به عنوان يك فصل اصلی 
در فصل ۱۵ دستور العمل ساختمانی طرح تفصيلی اصفهان مورد 

توجه قرار گرفته است.  

حسينی نيا  گفت: تشكيل کميته تخصصی سيما و منظر شهری 
پس از سال9۰ مورد توجه قرار گرفت و سال 9۳ ضرورت توجه به 
سيما و منظر شهری سبب شد به سمتی حرکت کنيم که اداره سيما 
و منظر شهری در معاونت شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان 
تشكيل شود. با تشكيل اداره سيما و منظر شهری، مباحث سيما و 

منظر شهری  با جديت بيشتری دنبال شد.
وی با بيان اينكه سيما و منظر شهری در دو بعد کلان و خرد مورد 
توجه قرار گرفته اس��ت، عنوان کرد: ارتقای کيفی س��يما و منظر 
شهری از طريق احيای هويت معماری ايرانی واسلانی در بعد کلان 
از اهميت برخوردار اس��ت. در بعد خرد و کوتاه مدت،کيفيت ابنيه 
در حال ساخت و کيفيت سيما و منظر ابنيه در حال ساخت مورد 

توجه قرار گرفته است. 
رييس اداره س��يما و منظر ش��هری معاونت شهرسازی و معماری 
شهرداری اصفهان افزود: امس��ال ۱۵ کارگروه در ۱۵منطقه شهر 
اصفهان راه اندازی و کميته تخصصی نما نيز در حوزه معاونت شهر 

سازی با ساز و کار نو تشكيل شد.
به گفته حسينی نيا، از  ۱۵ کارگروه راه اندازی شده در ۱۵ منطقه 
شهر، اکنون 9 منطقه فعال اس��ت.کار گروه های مناطق تاريخی 
شهر مناطق يك ، سه، چهار، پنج، شش، هفت، هشت، 9 و۱۳ فعال 
 است و کار گروه های مناطق شش، سه و يك فعال ترين کارگروه ها

هستند.
رييس اداره س��يما و منظر ش��هری معاونت شهرسازی و معماری 
ش��هرداری اصفهان عنوان کرد: نظارت بر سيما و منظر همه ابنيه 
شهر در حوزه شهر سازی نياز به زمان بسيار داشت و نگاه مديريت 
سيستم به کاهش تصديگری و برون سپاری سبب افزايش فعاليت 

مناطق در زمينه سيما و منظر شهری شد.
حس��ينی نيا  با بيان اينكه  اکنون بررس��ی نما در کارگروه منطقه 
 يا کميته تخصصی س��تاد انجام  می ش��ود، گفت: بررس��ی نمای 
ساختمان های تا پنج طبقه روی پيلوت يا همكف، ساختمان های 
واقع بر گذرهای زير ۱8 متر، ساختمان های در مجاورت ميادين و 

تقاطع های فرعی درون محلی که جزء استخوان بندی اصلی شهر 
نيستند، توسط کارگروه های منطقه انجام می شود. 

به گفته وی، بررسی نمای ساختمان های شش طبقه روی پيلوت يا 
همكف و بالا تر، ساختمان های واقع  در بر گذرهای ۱8 متر و  بيشتر 
با هر تعداد طبقه، ساختمان های واقع درمحور زاينده رود، محور 
چهارباغ و محدوده مصوب تاريخی با هر تعداد طبقه و ساختمان هايی 
که به عنوان دانه شاخص شهری محسوب می شوند، به تشخيص 
منطقه و ساختمان هايی با کاربری فعاليت دولتی، عمومی، اداری، 
خدماتی، بانك ها و ساختمان هايی در مجاورت ميادين و تقاطع های 
اصلی که جزء استخوان بندی اصلی شهرهستند در کميته تخصصی 

ستاد انجام می شود.
حسينی نيا تصريح کرد: اس��تفاده از متخصصان فن و کارشناسان 
برون سازمان مورد توجه قرار گرفت. همواره به شهرداری اصفهان 
 انتقاد می ش��د که نظارت بر س��يما و منظ��ر را به تنهاي��ی انجام 
می دهد، بنابر اين با رويكرد مشارکت مردمی از متخصصان برون 
حوزه اس��تفاده ش��د و در کارگروه ها در کنار معاونان شهر سازی 

مناطق کارشناسان و اساتيد دانشگاه ها نيز حضورخواهند داشت.
به گفته وی، در کميته های تخصصی با نگاه نو ازکارشناسان برون 
سازمانی اس��تفاده ش��د، به طوري که اکثريت نظرات کارشناسي 
متعلق به کارشناسان برون سازماني بوده و سيما و منظر شهری با 

حضور آنان کنترل می شود.
رييس اداره س��يما و منظرشهری معاونت شهرس��ازی و معماری 
شهرداری اصفهان گفت: در حال حاضرنمای ساختمان ها  از نظر 

فرم و شكل، جنس مصالح و رنگ کنترل می شود.
رييس اداره س��يما و منظر ش��هری معاونت شهرسازی و معماری 
شهرداری اصفهان ادامه داد: رنگ غالب و زمينه نما بر اساس طرح 
مصوب بهمن ماه س��ال 9۰  در اصفهان رنگ کرم و بژ ا ست و رنگ 
مكمل مجاز آبی فيروزه ای، قهوه ای رو شن، اخرايی و گلبهی است 
و ميزان مجاز استفاده از رنگ تيره در نمای  ساختمان ها حداکثر 

۵ درصد است. 
به گفته وی، اصفهان  يكی ازش��هرهای تاريخی کش��ور است و با 
توجه به ويژگی های تاريخی اين شهر نمی توان از هر نوع مصالحی 
استفاده کرد. نوع مصالحی که بايد در بناهای اصفهان به کار رود بر 

اساس مصو بات کميسيون ماده ۵ تعيين شده است. 
حسينی نيا با بيان اينكه به کار گيری مصالح در ساخت بنا با رعايت 
ضوابط ايمنی و متناس��ب با نمای اصلی صرف��ا درترکيب با آجر و 
رنگ های مجاز ملاك عمل است، عنوان کرد: در محدوده مصو ب 
تاريخی حداقل ميزان اس��تفاده از آجر 6۰ درصد و حداکثر ميزان 
استفاده از سنگ ۲۰ درصد و شيش��ه ۲۵ درصد  است و استفاده از 
کامپوزيت، چوب و آلو مينيوم در نما در محدوده تاريخی اصفهان  

ممنوع است. 
به گفته وی، حداقل ميزان استفاده از آجر در محدوده غير تاريخی 
۵۰ درصد، حداکثر ميزان استفاده از سنگ ۲۰ درصد و شيشه ۲۵ 
درصد  است و ميزان استفاده از کامپوزيت، چوب و آلو مينيوم  در نما 

در خارج  ازمحدوده تاريخی هر يك ۱۰درصد است.
رييس اداره س��يما و منظر ش��هری معاونت شهرسازی و معماری 
شهرداری اصفهان گفت: مصالح سنگ و چوب به صورت طبيعی و 
مصنوعی بايد با دوام بالا مورد استفاده قرار گيرد و مصالح شيشه در 

نما ی پنجره ها و بازشوها برای نورگيری و تهويه با رعايت مبحث 
چهارم مقررات ملی ساختما ن مجاز است.

حسينی نيا تاکيد کرد: تاسيسات ساختمان ها الزاما بايد با رعايت 
حداقل فاصله دومتری از بر گذر يا  فضای آزاد قطعه مالكيت مجاور 

و به صورت غيرقابل رويت جانمايی و نصب شود .
وی  به شيوه اجرا و نماسازی گنبد مساجد جديدی که  در اصفهان 
احداث می شود اش��اره کرد و گفت: اجرا و نماسازی گنبد مساجد 
جديدی که  در اصفهان احداث می شود، بايد با مصالح آجر سنتی و 

کاشی با رنگ آبی فيروزه ای انجام شود. 
رييس اداره س��يما و منظر ش��هری معاونت شهرسازی و معماری 
ش��هرداری اصفهان به موارد ممنوع در اجرای نمای ساختمان نيز 
اش��اره کرد و افزود: استفاده از نمای شيش��ه ای رفلكس در نمای 
اصلی و جانبی همه ساختمان ها و استفاده از نمای سيمانی يا نمای 
رومی و استفاده از سنگ های حجاری شده نيز در نما ممنوع است. 
استفاده از نماهای پرده ای شامل کامپوزيت ، آلومينيوم و شيشه در 

ساختمان های عمومی و دولتی ممنوع است. 
به گفته وی، صدورگواهی پايان کارطبق مصوبات کميسيون ماده ۵ 
قبل از اتمام نما کاری بنا در همه بخش های قابل رويت از گذرهای 

عمومی و قسمت قابل رويت از فضای آزاد مالكيت ممنوع است .
حسينی نيا اظهار داشت: تعبيه لوله و کانال های تاسيساتی نمايان 
در پوسته خارجی بنا ممنوع است و استفاده از سقف شيب دار در 
همه بناهای واقع در محدوده تاريخی و س��اختمان های مسكونی 

خارج از محدوده تاريخی ممنوع است.
رييس اداره س��يما و منظر ش��هری معاونت شهرسازی و معماری 
شهرداری اصفهان گفت: در شش ماه گذشته مواردی بوده است که 
شهروندان در زمان نوسازی ساختمان های قديمی، نمای ساختمان  

را داوطلبانه بر اساس ضوابط جديد اجر ا کرده اند. 
وی با بيان اينكه در ضوابط ساختمانی طرح تفصيلی بخشی نيز به 
تابلوهای ش��هری و تابلو های ابنيه و ساختمان ها اختصاص يافته 
است، عنوان کرد: اصفهان شهر توريستی و تاريخی است و در اين 
شهر تابلوهای راهنمايی و رانندگی و تابلو های ابنيه در دستور کار 
سازمان زيبا سازي قرارگرفته است و برای اينكه موازی کاری نشود، 
اداره سيما و منظر شهری با سازمان زيبا سازي در اين خصوص نيز 

در تعامل است.
به گفته رييس اداره س��يما و منظر ش��هری معاونت شهرسازی و 
معماری شهرداری اصفهان، وضعيت سيما و منظر شهری اصفهان 
نسبت به ساير شهرها بهتر است و اصفهان يكی از شهرهايی است 

که ضوابط سيما و منظر شهری مصوب دارد.
حسينی نيا گفت که نمی توانيم بگوييم سيما و منظراصفهان خيلی 
خوب است، اما درمقايسه با ساير کلانشهرها مثل شيراز وتهران در 
وضعيت مطلوب تری قرار دارد. اصفهان اولين شهر کشور است که  

اداره سيما و منظر شهری دارد.
رييس اداره س��يما و منظر ش��هری معاونت شهرسازی و معماری 
ش��هرداری اصفهان با بيان اينكه ضوابط ابلاغ شده برای کل شهر 
اصفهان تعيين شده است وجوابگوي همه بافت هاي شهري موجود 
نيست، بايد اين ضوابط را توسعه و تسری بدهيم و برای پهنه های 

مختلف شهری دقيق سازی کنيم.
 حس��ينی نيا  تاکيد کرد: بايد برای کاربری ه��ای مختلف ضوابط  
نماسازي متناسب داشته باش��يم و بايد در عرصه ميانی و تاريخی 

شهر و عرصه حاشيه ای نگاه متفاوت باشد. 
رييس اداره س��يما و منظر ش��هری معاونت شهرسازی و معماری 
شهرداری اصفهان گفت که در هفته پاياني آذرماه کارگروه تخصصی 
تدقيق ضوابط نماسازي و پهنه بندی شهر اصفهان وتعيين ضوابط 

برای هر پهنه  را بررسی می کند.

اصفهان جز معدود شهرهايی است که ضوابط سيما و منظر شهری دارد؛

تعیین ضابطه برای ارتقای  سیما ی شهری 
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مشاور عالي شهردار اصفهان عنوان کرد:

ديپلماسي شهري در برنامه ريزي هاي شهري در  اولويت قرار دارد

مدير کل حم��ل و نق��ل و پايانه های اس��تان 
اصفهان در نشس��ت ب��ا خبرنگاران اس��تان به 
مناس��بت ۲6 آذرماه س��الروز ص��دور فرمان 
تاريخی بنيانگ��ذار جمهوری اس��لامی ايران 
مبن��ی ب��ر جه��اد تخلي��ه بن��ادر و روز حمل 
و نق��ل و رانن��دگان با اش��اره به حساس��يت 
ب��الای حم��ل و نق��ل ج��اده ای در کش��ور ،گف��ت: در ايران 
 بي��ش از 9۰ درص��د بار و مس��افر از طري��ق جاده ه��ا جابه جا 
 م��ی ش��ود، در حالی ک��ه در برخی کش��ورهای توس��عه يافته 
 راه ه��ای ريل��ی،  درياي��ی و هواي��ی نق��ش عم��ده ای در اين 
جابه جايی ها دارند.  وی افزود: س��ازمان حم��ل و نقل و پايانه 
های کشور در طول سال هميش��ه در آماده باش کامل است. به 
طور مثال سفرهای نوروزی، سفرهای تابستانی، مراسم سالگرد 
ارتحال حضرت امام )ره( و س��اير مناس��بت های ملی مذهبی 
از جمله برنامه هايی اس��ت که ناوگان حمل و نقل کش��ور را در 
وضعيت آماده باش قرار م��ی دهد.  مهندس امانی با اش��اره به 
سفر زائران از استان اصفهان به عراق در اربعين حسينی گفت:  
براساس اعلام مسوولان مربوطه می توان گفت:  بيشترين زائر از 
استان اصفهان بود و اين زائران که به مدت دو هفته اعزام شدند، 
دو سه روزه بر می گردند. بازگرداندن آنها کار بسيار مشكلی است 
که ناوگان مسافربری حمل و نقل اين وظيفه را انجام می دهد. 

   آموزش 4 هزار راننده به مدت يك ماه 
مدير کل حمل و نقل و پايانه های اس��تان اصفهان به فعاليت های 
اين اداره کل اش��اره کرد و گفت: در مدت يك سال گذشته که 
مسووليت حمل و نقل استان را پذيرفتم، اقدامات و فعاليت های 
قابل توجهی در اداره کل صورت گرفته و س��عی شده بتوانيم به 

کمك همكارانم رضايت مردم عزيز را فراهم کنيم. 

وی افزود: به مدت يك ماه چهار هزار راننده ناوگان حمل و نقل 
استان را با آموزش هايی از قبيل اخلاق حرفه ای، نماز،  بازآموزی 
قوانين مقررات راهنمايی و رانندگی آش��نا کرديم و علاوه بر آن 
رانندگانی که در سيستم حمل و نقل کار می کنند را همان بدو 
ورود آم��وزش داده و در حين خدمت نيز آم��وزش هايی برای 
آنها در نظر می گيريم. وی در ادام��ه به وجود چهار هزار ناوگان 
فرسوده استان اشاره کرد و گفت: اين ناوگان بايد بازسازی شود 

تا بتوانيم خدمات رسانی مطلوبی به مردم داشته باشيم. 
وی افزود: استان اصفهان در واگذاری کارها به بخش خصوصی 
رتبه اول کشور را دارد. در حال حاضر ۴۵ انجمن صنفی کارگری 
و کارفرمايی امور خدماتی سيس��تم ناوگان حمل و نقل از قبيل 
صدور کارت هوش��مند رانندگان، معاينه فنی،  ص��دور بارنامه 
آموزش رانندگان، صدور کارت س��لامت و ... را انجام می دهند 
و می توان گفت، اصفهان از دس��تگاه های نمون��ه حمل و نقل 

کشور است. 

   رشد تصادفات در استان 2/۵ برابر شده است 
مهندس امانی با اش��اره به اينكه وضعيت خوب��ی در تصادفات 
نداريم، گفت:  بايد در جهت فرهنگ سازی برای کاهش تصادفات 
و تلفات جاده ای تلاش کنيم؛ زيرا فعلًا وضعيت خوبی نداريم و 

اين خود يكی از بزرگ ترين معضلات کشور است.
وی افزود: با اينكه در ش��ش ماهه اول سال جاری در جاده های 
کش��ور 7 درصد کاهش تصادفات بوده، در استان اصفهان رشد 
۲/۵ برابری داشته اس��ت. در کل بايد گفت، در۱۰سال گذشته 
با اينكه همه امكانات کشور بسيج ش��ده، ۱۰ هزار نفر نسبت به 
مدت مشابه کمتر کشته شده است، اما بازهم زياد است و حتی 
يك نفر هم نبايد کش��ته ش��ود.به گفته امانی، در سال گذشته 
۱8هزار ميليارد تومان خسارت تصادفات در کشور برآورد شده 

است. وی خاطر نشان کرد: با مديريت سنتی نمی توان ترافيك و 
تصادفات را کنترل کرد و بايد مدرن ترين تجهيزات روز دنيا مورد 
استفاده قرار گيرد، لذا بر همين اساس زيرساخت های ترافيكی 
استان را پيگيری کرديم که در اين زمينه به کمك رسانه ها نياز 
داريم.  وی اضافه کرد:  در زير س��اخت ها دوربين های س��رعت 
س��نج و نظارت تصويری عملياتی و فعال شده و در حال حاضر 
۲۴ دوربين سرعت سنج و 6۰ دستگاه دوربين نظارت تصويری 
در جاده های استان تردد وسايل نقليه را ثبت و کنترل می کنند 
که اگر اين دوربين ها به 9۰ دستگاه برسد، در وضعيت ايده آل 
قرار می گيري��م. مدير کل حمل و نقل و پايانه های با اش��اره به 
اينكه اس��تان اصفهان پايتخت حمل ونقل کش��ور است، گفت: 
قرار است پاس��گاه پليس راه اصفهان ش��يراز و اصفهان و تهران 
بازسازی و در محور نيك آباد و سميرم نيز دو پاسگاه پليس راه 
ساخته شود.  وی افزود: در ناوگان باربری، شرکت های حمل و 
نقل بار و کالا،  مجتمع های خدمات رفاه��ی، تعداد رانندگان و 
بسياری موارد ديگر در کشور رتبه اول را داريم. سال گذشته ۴۴ 
ميليون تن کالا از محورهای اس��تان جابه جا شده که در کشور 
رتبه اول را به خود اختصاص داده است. وی در ادامه به ساخت 
شهرك بزرگ حمل و نقل در مجاورت شهرك علمی تحقيقاتی 
اشاره کرد و گفت:  علاوه بر اين، شهرك حمل و نقل زرين شهر 
 با ۱۵۰ هكتار در حال ساخت است که سال آينده فاز اول آن به 

بهره برداری می رسد. 

   33 مجتمع خدماتی در جاده های استان فعال است 
امانی به احداث جايگاه های معاينه فنی وسايل نقليه سنگين که 
از وظايف اداره کل حمل و نقل و پايانه هاست اشاره کرد وگفت: 
اين کار به بخش خصوصی واگذار ش��ده و درحال حاضر هشت 
جايگاه فعال در استان وجود دارد و دو جايگاه نيز در حال احداث 

اس��ت. وی افزود: درحال حاضر ۳۳ مجتمع خدمات رفاهی به 
مس��افران خدمت رس��انی می کنند؛ دو مجتمع در محورهای 
نايين و مبارکه نيز در حال س��اخت اس��ت و دو مجتمع نيز در 
اصفهان و کاشان کلنگ زنی ش��ده که با توجه به نقشه هايشان 

می توانند از بزرگ ترين مجتمع های خدماتی کشور باشند. 

   شش�مين دفتر جمعيت طرفداران ايمنی راه های 
کشور در اصفهان آغاز به کار کرد 

مس��وول جمعيت طرفداران ايمنی راه های اس��تان نيز در اين 
نشس��ت خبری با اش��اره به آغ��از فعاليت اين دفتر در اس��تان 
اصفهان گفت:  اين جمعيت در سال 88 رسماً  در کشور کار خود 
را آغاز کرد و در سال های گذشته عمده فعاليتش در تهران بود 
تا اينكه سال گذشته دفاتر استانی خود را فعال کرد که اصفهان 

نيز ششمين استان است. 
 وی اظه��ار اميدواری کرد، با ش��روع ب��ه کار اين دفت��ر بتوانند 
فرهنگ س��ازی کنن��د و با فعاليت ه��ای آموزش��ی و فرهنگی 
مشكلات ترافيكی اس��تان به حداقل برسد، همچنين مطالبات 
بحق مردم را در حوزه حمل و نقل به گوش مسوولان برسانند و 
از سويی نيز رفتار رانندگان اصلاح شود. دوست محمدی گفت: 
از همه اقشار جامعه دعوت شده تا در اين جمعيت فعاليت کنند 
و صدای ايمنی را به گوش همه برس��انيم. وی با اشاره به اهداف 
جمعيت طرفداران ايمنی راه های استان، گفت:  کمك به بهبود 
امداد و نج��ات در جاده ه��ا، تغيير نگرش در جامع��ه در زمينه 
ترافيك و حمل و نق��ل، ايجاد باورهای ملی ب��ه موضوع،  جلب 
مش��ارکت های مردمی، کمك به ايجاد تعامل و هماهنگی بين 
س��ازمان های مرتبط، نهادينه کردن آم��وزش، انجام مطالعات 
 فنی و تخصص��ی و ... از جمله اه��داف و وظاي��ف اين جمعيت

 است. 

توجه ويژه مديريت شهری به حمل و نقل عمومی 

ضرورت بازسازی چهارهزار ناوگان فرسوده حمل و نقل استان اصفهان

مديرعامل سازمان آرامستان هاي شهرداري 
اصفهان خبر داد؛

ارتقاي کيفيت و بهبود خدمات ناوگان 
حمل متوفي در آينده اي نزديك

مديرعامل سازمان  آرامستان هاي شهرداري اصفهان از برنامه ريزي 
اين سازمان در راستاي ارتقاي کيفيت و بهبود خدمات ناوگان حمل 

متوفي در آينده اي نزديك خبر داد.
محمدعلي خبوش��اني عنوان کرد : باتوجه به سياس��ت ش��هرداري 
اصفهان در راس��تاي برون س��پاري خدمات، برخي وظايف سازمان 
 آرامستان ها نيز بخش خصوصي واگذار شده که در حال حاضر سه 
شرکت خصوصي با نظارت اين سازمان در رابطه با حمل متوفي در 

حال فعاليت هستند.
وي اذعان داش��ت: باتوجه به مش��كلات پي��ش آم��ده در رابطه با 
 حمل متوف��ي و باتوجه ب��ه اينكه اين مه��م وظيفه ذاتي س��ازمان 
آرامستان هاست، در حال آماده سازي، تبديل به احسن و خريداري 

ناوگان جديد براي حمل متوفي هستيم.
مديرعامل سازمان آرامستان هاي ش��هرداري اصفهان با بيان اينكه 
در حال حاضر پنج دستگاه خودروي حمل متوفي آماده شده است 
عنوان کرد: در صورت موافقت هيات مديره براي اخذ مجوزات لازم، 
سال آينده تعدادي خودروي مطلوب جهت حمل متوفي خريداري 
خواهد شد و اين بخش از سال آينده به توليت خود سازمان، خدمات 

لازم را ارائه خواهد داد.
خبوشاني ادامه داد: در اين راستا از مالكان خودروهاي حمل متوفي 
که به صورت خصوصي فعاليت مي کنند نيز دعوت مي ش��ود تا در 
صورت تمايل در اين رابطه، همكاري لازم را با سازمان داشته باشند.

وي در رابطه با هزينه هاي حمل متوفي و تعرفه هاي آن نيز س��خن 
گفت و عنوان کرد: بر اساس مصوبه ش��وراي اسلامي شهر اصفهان 
هزينه حمل متوفي در يك سرويس به طور مثال از خانه تا باغ رضوان 
رايگان است، ولي به ازاي هر سرويس اضافه بابت هر کيلومتر 8۵۰ 

تومان هزينه دريافت مي شود.
مديرعامل سازمان آرامستان هاي شهرداري اصفهان اظهار داشت: در 
لايحه اي که اخيرا توسط شوراي اسلامي شهر تصويب و ابلاغ شده، 
به مباحثي تاکيد ش��ده که از آن جمله مي توان به وضعيت ناوگان 
اشاره کرد، لذا بر اساس اين لايحه و باتوجه به وضعيت ناوگان فعلي، 
مقرر شد سازمان جهت ارتقاي کيفيت و نوسازي ناوگان برنامه اي را 

تدوين کند که اين مهم در حال انجام است.

اخبــار کوتــاه
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اقتصاد و 
صنـعت

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

رییس اتحادیه گوشت گوسفندی در واکنش به خبر کمبود گوشت اعلام کرد؛

کاهش ۱۵۰۰ تومانی هر کیلوگرم گوشت گوسفند
وزیر صنعت، معدن و تجارت:

قیمت کالاهای اساسی افزایش نخواهد یافت
رییس اتحادیه گوشت گوسفند با بیان اینکه دام سبک به اندازه 
کافی موجود اس��ت، گفت: هم اکن��ون میزان عرضه بیش��تر از 
تقاضاست و در دو هفته اخیر قیمت هر کیلو گوشت گوسفند هزار 

و 500 تومان کاهش یافته است.
علی اصغر ملکی، رییس اتحادیه گوشت گوسفندی در گفت وگو 
با فارس گفت: هیچ گونه کمبودی در مورد دام س��بک نداریم و 
دام به اندازه کافی برای ادای نذر م��ردم در روز 28 صفر )رحلت 
حضرت رسول )ص(( موجود است. وی با بیان اینکه میزان عرضه 

گوشت گوسفند نسبت به تقاضا بیشتر است، اظهار داشت: در دو 
هفته اخیر قیمت هر کیلوگرم گوشت گوسفند هزار و 500 تومان 
کاهش یافته است. رییس اتحادیه گوشت گوسفندی اظهار داشت: 
قیمت هر کیلوگرم گوشت گوسفندی شقه بدون دنبه عرضه به 
مشتری در بازار با هزار و 500 تومان کاهش از 28 هزار تومان به 
26 هزار و 500 تومان رسیده است. ملکی بیان داشت: هیچ گونه 
مشکلی در مورد دام سبک وجود ندارد و تعداد دام سبک به اندازه 

کافی موجود است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اش��اره به نوس��انات قیمت ارز و 
افزایش نرخ دلار در بودجه 94، گفت: دولت بر قیمت کالاهای 

اساسی نظارت کافی خواهد داشت تا افزایش قیمتی رخ ندهد. 
محمد رضا نعمت زاده در خصوص نوسانات اخیر ارزی و افزایش 
نرخ دلار در لایحه بودجه سال 94 کل کشور، گفت: دولت نظارت 
کافی بر بازار کالاهای اساسی صورت خواهد داد و جای نگرانی 

نیست.
وزیر صنعت معدن و تجارت  اف��زود: البته دولت در برخی موارد 

تعیین قیم��ت می کند، ام��ا در مجموع تصور نمی کنم ش��اهد 
تغییراتی در زمینه قیمت کالاهای اساسی در سال جاری باشیم.

نعمت زاده در ادامه در خصوص قیمت خودروی دنا و اختلاف نظر 
شورای رقابت با خودروسازان، گفت: خبری در این رابطه ندارم که 

شورای رقابت چارچوبی را برای دنا اعلام کرده باشد.
وی در خصوص مهلت دو هفته ای کمیسیون اصل 90 به وزارت 

صنعت برای لغو مجوز واردات سیگار مارلبرو خاطرنشان کرد: 
من از این موضوع خبر ندارم. 

آیا پوشیدن لباس هایی که بر روی آن حروف و تصاویر خارجی چاپ 
ش��ده، جایز اس��ت و آیا این لباس ها ترویج فرهنگ غربی محسوب 

می شوند؟
حضرت آی�ت الله خامنه ای: اگر مفاس�د اجتماعی نداش�ته 
باشند پوشیدن آنها فی نفسه اشکال ندارد و اما اینکه ترویج 
فرهنگ غربی معارض با فرهنگ اسلامی محسوب می شود 

یا خیر، موکول به نظر عرف است.

احکام اقتصادی

سبـک زندگی

 گستره های مصداقی اسراف و تبذیر 
و  افول اقتصاد مقاومتی 

سیدمهدی س�لطانی:  مهم ترین گس��تره های مصداقی اسراف و 
تبذیر را که موجب افول اقتصاد مقاومتی در جامعه اسلامی می شود،  

می توان چنین برشمرد: 
۱- اس��راف در آب و مصرف ناصحیح آن )نک:  س��وره انبیاء آیه 30؛ 

کلینی، محمد بن یعقوب،  الکافی، ج 4، ص 52 و ج 6، ص 460(
2- اس��راف در خوردنی ها و آشامیدنی ها )نک: س��وره اعراف / آیه 
31؛ شیخ طوسی، التبیان، ج 4، ص 386؛ رشید رضا،  تفسیر المنار، 
ج 8، صص 385-384؛ احمد بن محمد خالد برقی، محاس��ن، ج 2، 

ص 446(
3- اسراف در نان )نک: ش��یخ حر عاملی، وسایل الشیعه، ج 16، ص 

504؛ احمد بن محمد خالد برقی،  محاسن، ج 2، ص 444(
4- اسراف در لباس )نک:  الکافی، ج 6، ص 441(

۵- اسراف در مسکن و احداث بنا 
6- اسراف در وسایل زندگی 
7- اسراف در وسایل نقلیه 

8- اسراف در هزینه های ازدواج 
9- اسراف در حامل های انرژی 

۱۰- اسراف در برگزاری مجالس و محافل 
۱۱- اسراف در خرید و مصرف لوازم آرایشی 

۱2- اسراف در تفریحات و سرگرمی ها 
۱3- اسراف از اموال عمومی و بیت المال )ر.ک: ایروانی، جواد، اسلام 

چه مصارفی را نادرست می داند،  صص 20-37(

مدت هاست که بازار مسکن شهرمان بی رونق شده 
و رکودی عمیق بر این بازار س��ایه انداخته است و 
این در حالی است که در دفتر اقتصاد مسکن براي 
نیمه دوم سال، »ثبات«  به عنوان گزینه اول مطرح 
ش��ده بود، اما ش��واهد حاکی از آن اس��ت که بازار 
مسکن در فصل پاییز به جای ثبات همچنان سیر 
نزولی خود را می پیماید. با وجود آنکه  قیمت ها از ابتدای سال جاری 
تا کنون کاهش داشته  و بسیاری از مسوولان و کارشناسان هم اعلام 
کرده اند هم اکنون بهترین زمان برای خرید مسکن است، ولی باز هم 
خریداران در انتظار افت بیشتر نرخ ها هستند و فعلا  ازخرید و فروش 
و ساخت و ساز مسکن صرفنظر کرده اند.  به گفته مصطفی بهبهانی، 
رییس گروه تخصصی عمران سازمان نظام مهندسی طبق روالی که 
درچندین دوره بعد از انقلاب طی شده است معمولا پس از افزایش 
جهش��ی قیمت ها در بازار مس��کن، دوره ای از رکود آغاز می شود؛ 
 چرا که افزایش نرخ ها به علت مشکلات ناشی از بازار سرمایه اتفاق
 می افتد و چون قدرت مالی متقاضیان مسکن با این سطح از قیمت ها

فاصله دارد، در چنین ش��رایطی مصرف کنن��دگان از خرید امتناع 

کرده و بازار برای خروج از رکود باید منتظ��ر ورود دوباره خریداران 
بماند. این مسوول خاطرنش��ان می کند: این رکودی که هم اکنون 
در بازار مسکن حاکم ش��ده، از کاهش قابل توجه صدورپروانه های 
ساختمانی نسبت به سال گذشته مشخص است. وی ادامه می دهد: 
 حداقل تا پایان سال جاری این رکود حاکم است. وی تصریح می کند

که در چنی��ن زمان هایی معم��ولا دولت ها وارد عمل می ش��وند؛ 
 چرا که اینگونه مش��کلات پیامدهایی منفی چون بیکاری به همراه 
می آورد. بنابراین دولت با ایجاد تسهیلات می توانند به بازار مسکن 
یاری برساند. بهبهانی با اشاره به اینکه ارائه وام یکی از تمهیدات دولت 
برای بازار مسکن اس��ت، می افزاید: با ارائه وام، در بازار مسکن رونق 
ایجاد می شود و البته این رونق بستگی به میزان وام دارد. وی تاکید 
می کند: بعید است که دولت با توانایی فعلی وام قابل توجهی را در 
اختیار متقاضیان قرار دهد. مبلغ وام فعلی نیز تاثیری چندان بر بازار 
مسکن به ویژه در کلانش��هرها ندارد. رییس گروه تخصصی عمران 
سازمان نظام مهندسی معتقد است که س��یر طبیعی بازار مسکن 
باید طی ش��ود تا دوباره رونق به این بازار بازگردد و ادامه می دهد: 
حدودا دو  سال به طول می انجامد که این فاصله بین قدرت خرید 

مردم و قیمت مسکن پر شود. وی اینگونه توضیح می دهد که در این 
مدت در صورت عدم افزایش نرخ مسکن قدرت خرید متقاضیان با 
مواردی چون افزایش دس��تمزدها و افزایش توان مالی ارتقا خواهد 
 یافت و مردم به خرید مس��کن هایی ک��ه در ب��ازار موجودند روی 
می آورند و سرمایه گذاران هم به س��اخت و ساز مسکن های دیگر 

خواهند پرداخت.
همچنین عبد الرس��ول جان نث��اری، رییس کمیس��یون عمران و 
 معماری شورای ش��هر با تایید رکود بازار مس��کن، در شرایط فعلی  
می گوید: این  بازار از گس��تردگی ویژه ای برخوردار اس��ت و به دو 
بخش تقسیم می شود؛ یک بخش مربوط به عرضه و تقاضای مسکن 
است و بر اساس نیاز افراد شکل می گیرد که شخص متقاضی مسکن 
اقدام به ساخت و س��از یا خرید وفروش مسکن می کند. در قسمت 
 دوم این بازار، سرمایه گذارانی قرار گرفته اند که در این عرصه فعالیت 
می کنند. وی تصریح می کند: به علاوه اینکه، از طرفی دیگر مردم 
هم هر چند سال یک بار پول های خود را  در بخشی از اقتصاد سرمایه 
گذاری می کنند و شایدکه در مقطعی به بازار مسکن روی آورده و 
در این بخش سرمایه گذاری کنند. وی می افزاید: اما آنچه که در این 
چند سال اخیر در بازار مسکن اتفاق افتاده، رکود است؛ رکودی که 
مانع ورود سرمایه گذاران به این بازار شده است، چرا که خریداری 
برای مسکن های ساخته شده وجود ندارد و این رکود به علت مسائل 
اقتصادی کشور ایجاد شده است. این مسوول تاکید می کند: البته 
بحث سودهای بانکی هم در این میان بی تاثیر نبوده و سرمایه گذار 
به این نتیجه می رسد که با سرمایه گذاری در بانک به سود بیشتری 

نسبت به سرمایه گذاری در بازار مسکن دست می یابد. 
در ادامه، جان نثاری با ارائه راهکارهایی برای پایان بخشیدن به رکود 
بازار مسکن ، می گوید: باید شرایطی فراهم شود که مصرف کنندگان 
 واقعی در غالب طرح های��ی چون کمک به تعاونی های مس��کن و 
ا نبوه س��ازی صاحب مس��کن ش��وند. همچنین دولت با پرداخت 
تسهیلات واقع گرایانه به صورت منطقی به این بازار کمک کند. وی 
بیان می کند که مدت هاست وام بافت فرسوده تقریبا متوقف شده 
و وام های مسکن مهر نیز مانند گذشته نیست و اکنون تنها وامی که 
به متقاضیان پرداخت می شود، وام بانک مسکن است که  این وام های 
مسکن نیز مانند گذشته نمی تواند مشکلات این حوزه  را حل کند، 
این در حالی است که باید دولت با پرداخت تسهیلات، رونق را به بازار 

مسکن بازگرداند.

بازار  مسکن اصفهان همچنان راکد  است 

افزایش قدرت خرید مردم؛ رمز رونق بازار مسکن

احتمال سقوط قیمت نفت 
به 3۰ دلار

تصویر اسکناس 2 هزار 
تومانی جدید منتشر شد

 قاچاق 7۵ درصدی 
گوشی های تلفن همراه

حمایت دوباره کشورهای عربی عضو اوپک از 
وضعیت فعلی قیمت ها در بازار جهانی احتمال 
کاهش سقوط آزاد قیمت نفت به سطوح 30 تا 

40 دلار را قوت بخشیده است.
اوپک 50 ساله با ورود به ششمین دهه فعالیت 
نفتی خود، روزهای سیاهی را تجربه می کند. 
در این بین، هر چند شرکت بازاریابی و فروش 
نفت ع��راق »س��ومو« وج��ود هرگونه جنگ 
کاهش قیمت طلای س��یاه را در بازار توسط 
اعضای اوپک رد می کند، ام��ا ارائه تخفیف و 
امتیازات ویژه به مش��تریان موجب شد برای 
نخستین بار در طول پنج سال گذشته تاکنون 
بهای هر بشکه نفت به سطح 57 دلار سقوط 
کند. در این بی��ن رافائل رامیرز، وزیر س��ابق 
نفت گف��ت:» اوپک باید اقدام کن��د؛ زیرا این 
وظیفه سازمان است و ما خواهان ثبات و قابل 

پیش بینی بودن بازار هستیم.«

رونمایی از اس��کناس20 هزار ریالی و بازدید از 
س��امانه جدید بانکداری الکترونیکی با حضور 
رییس جمهوری و رییس کل بانک مرکزی در 

ساختمان بانک مرکزی انجام شد.
در این مراس��م حجت الاس��لام و المس��لمین 
حس��ن روحانی، ضمن امضای یادبود رونمایی 
از اس��کناس جدید 20 ه��زار ریال��ی، ارتقای 
بانکداری الکترونیکی را گامی درجهت توسعه 
دولت الکترونیک دانست و از شفافیت در انتشار 
اطلاعات و نظارت بیشتر بر فعالیت نظام بانکی 
به عنوان یکی از سیاس��ت ه��ای اصولی دولت 

یاد کرد.
ولی الله س��یف، رییس کل بانک مرکزی نیز در 
این بازدید، گزارشی از سامانه جدید بانکداری 
الکترونیکی، ش��بکه ش��اپرک و نحوه و دلایل 
انتشار اس��کناس به رییس جمهوری ارائه کرد 
و از حرکت بانک مرک��زی در جهت حفاظت از 

سلامت مالی بانک ها خبر داد.

ریی��س اتحادیه صوت��ی و تصوی��ری بیان 
 کرد: در حال حاضر حدود70 تا 75 درصد 
گوشی های 500 هزار تومان به بالا از طریق 
قاچاق وارد می ش��ود، اما در گوشی های با 
نرخ کمتر از 500 هزار تومان میزان قاچاق 

بسیار کمتر است.
درس��تی در مراس��م آغاز ب��ه کار هفتمین 
نمایشگاه تلفن همراه و لوازم جانبی، گفت: 
به طور کلی قاچاق گوشی های بالای 500 

هزار تومان برای قاچاقچی سودمند است.
وی اظهار داش��ت : بارها اع��لام کردیم اگر 
تعرفه 6 درصدی را برای واردات گوشی تلفن 
همراه حذف کنند و این تعرفه صفر شود، از 
میزان قاچاق در این بخش کاسته می شود.

رییس اتاق اصناف ایران تصریح کرد: قاچاق 
موبایل هر سال840 میلیارد تومان به دولت 

ضرر می زند.

رفع چالش های اصفهان به 
برنامه ریزی منسجم نیاز  دارد

واردات برق از  ارمنستان 
در ازای تحویل گاز

مدیرعامل ش��رکت ذوب آهن اصفهان گفت: یک 
برنامه ریزی منس��جم، معقول و منطق��ی باید به 
منظور رفع چالش ها و مشکلات استان وجود داشته 
باشد تا با این برنامه ریزی دانشگاه، صنعت و بنیاد 

نخبگان استان همسو با یکدیگر باشند.
اردشیر س��عدمحمدی در جلس��ه هم اندیشی در 
راستای استفاده از توان نخبگان در رفع مسائل و 
مشکلات دارای اولویت اس��تان اصفهان، با اشاره 
به اهمیت اس��تفاده از داده های علمی در راستای 
رفع مشکلات و چالش های موجود اظهار کرد: هیچ 
شخصی منکر علم نیست و ما با استفاده از داده های 
علمی و کارشناسی می توانیم بسیاری از مشکلات 

موجود را برطرف کنیم.
وی با بیان اینکه نخبه ها از علم به وجود آمده اند، 
اضافه ک��رد: برنامه ریزی های دقیق و منطقی باید 
به منظور استفاده از ظرفیت های علمی و نخبه در 
راستای رفع مشکلات و چالش های استان وجود 

داشته باشد.

وزیر نیرو از افزایش ظرفیت تبادل برق بین ایران 
و ارمنس��تان و همچنین بازنگری در ظرفیت 
نیروگاه مگری خب��ر داد و گف��ت: در ظرفیت 
نیروگاه مگری در مرز مشترک ایران و ارمنستان 
به  دلیل تغییر به  وجود آم��ده در آورد رودخانه 
ارس بازنگری می ش��ود. حمی��د چیت چیان 
در حاش��یه دوازدهمین اجلاس کمیس��یون 
همکاری های اقتص��ادی ایران و ارمنس��تان، 
گفت:تصمیم به برگزاری دوازدهمین اجلاس 
کمیسیون مشترک ایران و ارمنستان تا پیش 
از پایان سال جاری میلادی گرفتیم. وی اظهار 
داشت: ایران و ارمنستان روابط سیاسی بسیار 
خوبی دارند و دو کشور دوست و همسایه همواره 
در جهت هم گرایی منطقه ای تلاش کرده اند که 
ضرورت دارد همکاری های بازرگانی، تجاری، 
اقتصادی و اجتماعی خ��ود را نیز به پایه روابط 

سیاسی برسانیم.

صادرات ۵۵۰ هزار بشکه  نفت ایران
 به چین 

چین در10ماه نخس��ت امسال 547 هزار بش��که از ایران خریداری 
کرده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 33 درصد افزایش را 
نشان می دهد. رویترز به نقل از دو منبع مطلع نوشت، شرکت دولتی 
ژوهای ژنرونگ چین قرارداد خود با ش��رکت ملی نفت ایران را برای 
خرید نفت از این کشور در س��ال 2015، به همان میزان سال جاری 

تمدید کرده است. 
این ش��رکت چینی در س��ال آینده میلادی، در مجموع 12 میلیون 
تن، معادل حدود 240 هزار بشکه در روز از ایران نفت خواهد خرید. 
یک مقام تجاری چین در این باره گفت:»ما ارقام این قرارداد را نهایی 
کرده ایم و تغییری نس��بت به س��ال جاری صورت نگرفته اس��ت.« 
ژنرونگ، یک ش��رکت وابس��ته به مقامات وزارت دفاع چین در دهه 
1990، عمدتا به عنوان یک عامل وارد کننده نفت برای شرکت نفتی و 
شیمیایی چین )سینوپک( که پالایشگا ه های آن نفت ایران را پالایش 

می کنند، فعالیت می کند.

اجلاس کشورهای صادرکننده گاز 

روز گذشته شانزدهمین جلسه مجمع کشورهای صادرکننده گاز با 
دبیرکلی محمدحسین عادلی در دوحه قطر آغاز به کار کرد.

  شانزدهمین نشست مجمع کش��ورهای صادرکننده گاز موسوم به 
جی ای سی اف ساعت9:30 سه ش��نبه در محل دائمی این سازمان 
در دوحه قطر آغاز ش��د. مهم ترین محور برگزاری نشست 13 کشور 
دارنده ذخایر عظیم گاز در جهان، کاهش ش��دید قیمت گاز طبیعی 
 در بازار جهان��ی پس از س��قوط قیمت جهانی طلای س��یاه خواهد

بود.
بر این اس��اس، همزمان با کاهش حدود 40 درصدی قیمت جهانی 
نفت در طول شش ماه گذش��ته تاکنون بهای جهانی گاز به ویژه در 
بازار تک محموله کاهش یافته است. کشورهای الجزایر، بولیوی، مصر، 
گینه استوایی، ایران، لیبی، نیجریه، قطر، روسیه، ترینیداد و توباگو، 
ونزوئلا و امارات متحده عربی عضو اصلی این مجمع جهانی به شمار 
می روند. هلند، قزاقستان، نروژ، عراق و عمان نیز به عنوان عضو ناظر 

در مجمع کشورهای صادرکننده گاز مطرح هستند.

اخبـار

نرخ تورم باید تک رقمی شود

رییس جمهور با تاکید بر اینکه نرخ تورم باید یک رقمی، 
کاهنده و باثبات باشد، خطاب به مسوولان بانک مرکزی 
گفت: برنامه ریزی ها و سیاست گذاری های پولی و مالی 
باید به گونه ای باشد که تورم ما هر سال کاهش یابد و تا 

پایان سال 95، به مرز تورم تک رقمی برسیم. 
حسن روحانی در جمع مدیران بانک ها و کارکنان بانک 
مرکزی، گفت: اولین قدم برای بازگشت ثبات به اقتصاد 
کشور، کنترل نرخ تورم بود؛ زیرا سرمایه گذاری و فعالیت 
اقتص��ادی در ش��رایطی رخ می دهد که فع��الان عرصه 

اقتصاد بتوانند آینده بازار را پیش بینی کنند.
 رییس جمهوری با اش��اره به برنامه دولت یازدهم برای 
استقرار انضباط پولی، مقابله با ناهماهنگی ها و معضلات، 
جلوگیری از برهم ریختگی در بازار و زدودن فضای ابهام 
و تاریکی از آینده، اظهار داشت: بی ثباتی رونق را درست 
نمی کند و خوشبختانه دولت موفق شد کار سخت ایجاد 

ثبات و خروج از رکود را توأمان انجام دهد. 
روحانی گفت: تورم 40.4 درصد س��ال گذشته به عدد 
18.2 دهم در آبان ماه امسال رسیده و این کار در تاریخ 
ایران بی نظیر است و پیامش به مردم اطمینان و آرامش 

است.

خبــر اول

نفیسه
زمانی نژاد

 چهارمین جلسه مش��ترک کمیته تولید و بازرگانی کمیسیون 
کش��اورزی اتاق اصفهان به بررس��ی طرح الگوی کشت مرکز 
تحقیقات کش��اورزی و منابع طبیعی اس��تان و بررسی مسائل 
و مش��کلات تولید و صادرات محصولات کشاورزی  اختصاص 

یافت.  
علیرضا نکویی، معاون پژوهش��ی مرکز تحقیقات کشاورزی و 
منابع طبیعی اصفهان در این جلسه گفت:پایداری تولید برای 
کشاورز باید تامین شود و یکی از اهداف الگوی کشت تعادل و 

پایداری در تولید و عرضه است. 
وی تصریح کرد: در تولید محصولات کش��اورزی باید تقاضای 
مورد نیاز در داخل و خارج کشور بررسی و بر اساس آن الگوی 

کشت ارائه شود. 
نکویی، از انج��ام مراحل مقدماتی طرح الگوی ملی کش��ت در 
استان اصفهان خبر داد و گفت: استفاده از ظرفیت های موجود 
و نیازسنجی بازار محصولات کشاورزی از مهم ترین بخش های 

این طرح است. 

    بس�ته ش�دن مرز ب�ازرگان باع�ث از بی�ن رفتن 
محصولات صادراتی کشاورزی می شود 

س��ید وحی��د دزفول��ی، ریی��س اتحادی��ه تولیدکنن��دگان و 
صادرکنندگان محصولات کشاورزی استان اصفهان با اشاره به 
بسته شدن مرز بازرگان به روی کامیون های ایرانی طی 20 روز 

گذشته، گفت: این مساله باعث از بین رفتن صادرات محصولات 
کشاورزی ایران به اروپا می شود و باید هر چه زودتر تدبیری در 

این زمینه اندیشیده شود.
وی اضافه ک��رد: در برابر یک هزار کامی��ون ورودی از ترکیه به 
ایران، تعداد پنج هزار کامیون ایرانی از ترکیه گذر می کند و باید 
در سیاس��ت گذاری ها و تصمیم گیری ها این آمار مورد توجه 
قرار گیرد. دزفولی از افزایش پن��ج میلیون تومانی حمل و نقل 
هر کامیون به اروپا خبر داد و گفت: در اثر عوارض جدید ترکیه 
به کامیون های ایرانی شاهد افزایش هزینه های صادرات برای 
صادرکنندگان هس��تیم. وی با انتقاد از سکوت انجمن شرکت 
های حمل و نقل در این رابطه گفت: این ش��رکت ها در مقابل 
افزایش هزینه های حمل و نقل هیچ اقدامی صورت نداده اند. 

    سیاست های اقتصادی کشور، واردات محور است 
تا صادرات محور

احمد جعفری، عضو کمیس��یون کش��اورزی اتاق اصفهان در 
این جلسه با اشاره به مس��اله اخیر صادرکنندگان در ارسال بار 
صادراتی از کشور ترکیه، گفت: متاسفانه رویکرد سیاست های 
اقتصادی به سمت ترغیب واردات است تا ترویج صادرات و این 
موضوع مربوط به زمان کنونی نیست و سال هاست که اقتصاد 

کشور درگیر این مساله است.
وی تاکید کرد: برای واردات تمام س��اختارهای تسهیل کننده 

فراهم ش��ده و مانند سرس��ره ای اس��ت که فقط لازم است بار 
وارداتی از بالای سرسره  وارد ش��ود، ولی در صادرات مانند بالا 
بردن بار از سرسره عمل می ش��ود. وی خواستار تغییر ساختار 
اقتصادی کش��ور با هدف ترویج صادرات تا ترویج واردات شد و 
گفت: تا زمانی که این رویکرد حاکم نش��ود نمی توان تولید را 

در کشور تکریم کرد.

    تولیدکننده محصولات کش�اورزی با بازرگان باید 

مرتبط باشد
احمدرضا همتی، دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
محصولات کشاورزی استان اصفهان در این جلسه گفت: زمانی 
که تولیدکننده محصولات کشاورزی با بازرگان این محصولات 
ارتباط نداشته باشد، نمی توان انتظار برقراری معادله عرضه و 

تقاضا داشت.
پژمان س��رایی، عضو هیات مدیره س��ازمان نظام مهندس��ی 
کشاورزی و منابع طبیعی استان اصفهان در این جلسه، تصریح 
کرد: در ابتدا باید تجارت و بازرگانی محصولات کش��اورزی را 
مشخص کرد و س��پس نیازهای داخل کشور تامین و بر اساس 

آن تولید برنامه ریزی شود. 
حس��ین زینعلی، رییس انجمن علمی گیاهان دارویی اصفهان 
در این جلس��ه گفت: اگر اجرای الگوی کشت به افزایش درآمد 
کشاورز کمک کند، این طرح می تواند مورد استقبال کشاورزان 

قرار گیرد. وی تولی��د محصولات جدید کش��اورزی را یکی از 
عوامل موفقیت کشاورزان در شرایط مختلف برشمرد و گفت: 
متاس��فانه کش��اورزان بر اس��اس نیاز بازار تولید نم��ی کنند.  
مجید خشوعی، عضو دیگر کمیسیون کش��اورزی اتاق در این 
جلسه خواستار توجه به منافع کش��اورزان در اجرای هر طرح 

پیشنهادی شد.

در جلسه مشترک کمیته های تولید و بازرگانی کمیسیون کشاورزی اتاق اصفهان مطرح شد؛

الگوی کشت می تواند بر اساس تقاضا و عرضه محصولات کشاورزی تنظیم  شود



 » این پنج سال برای من مثل 50 سال گذشت.« این جمله 
پدر شهید حسین غلام کبیری است، وقتی از داغ فرزندش 
می گوید. شاهد حرف ها هم چهره شکسته اش بود. شاید برای 
عده ای پدر شهید بعد از پنج سال حرف تازه ای نداشته باشد، 
اما وقتی پدر کنایه وار قول  آزاد شدن سران فتنه را از سوی 
عده ای می شنود، داغ این پنج س�ال برایش تازه می شود، 
داغ روزهایی که بی حسین گذشت.پدر و مادر شهید کبیری 
می گویند حرف برای گفتن زیاد دارند و  ای کاش گوش هایی 

هم برای شنیدن این حرف ها بود.
پدر شهید غلام کبیری از دیداری که با رهبر معظم انقلاب داشت، 
می گوید که برایش آرامش بود. او گفت: » بنده به حضرت آقا گفتم، 

فرزندم در فتنه شهید شده است. 
ایشان فرمودند، مقام شهید ش��ما از شهدای جنگ تحمیلی  بالاتر 
است. به ایشان گفتم در دانشگاه هم قبول شده بود که مقام معظم 
رهبری فرمودند، فرزند شما در دانش��گاه امام علی)ع( قبول شده 
است. دلداری ایش��ان به ما خیلی آرامش داد. این در حالی بود که 

تعدادی از مسوولان حتی برای تسلیت به خانه ما نیامدند.«
وی در مورد روزگار سخت بدون فرزندش هم گفت: این پنج سال 
شاید باورتان نشود برای من 50 س��ال گذشت. از 25 خرداد سال 
88 تا به امروز لحظه ای نبوده که از یاد فرزندم غافل باشم. در خلوتم 
با حسین حرف می زنم و گریه می کنم، اما وقتی فرزندانم می آیند 
برای اینکه ناراحت نش��وند چیزی نمی گویم. پنجش��نبه صبح ها 
طاقتم طاق می شود. از صبح به مزارش می روم، نماز و ادعیه برای 

حسین می خوانم و تا غروب کنار مزارش می مانم.
پدر شهید فتنه 88 از مسوولان خواس��ت که به هیچ عنوان نباید 
به فعالان فتنه جایگاه دولتی بدهند. ما برای جوان هایمان زحمت 
کشیدیم. اش��خاصی به راحتی آمدند و این دسته گل هایمان را از 

ما گرفتند.
آنها که ادعای پیرو قرآن هس��تند، چرا این فتنه را شروع کردند؟ 
انتخابات برگزار شد و یک نفر منتخب مردم شد، حال چند سال بعد 
شخص دیگری انتخاب می شد، این موضوع که آشوب ایجاد کردن 
ندارد. مگر اینکه از قبل، نقشه های شومی در سر داشته باشند. آیا 

می توانند جواب خون فرزند مرا بدهند؟
مادر شهید نیز از چش��م به راهی خود می گوید. چشم به راه است 
تا س��ران فتنه به مجازات عمل خود برس��ند. او می گوید: »هنوز 
هم چشم به راه هستم تا دولت و مس��وولان کاری کنند که اینها 
به سزای اعمال خود برسند، چون تنها حسین من نبود، بسیاری 
جوان های دیگر هم بودند. باید برای آنها عبرت ش��ود. با شهادت 
امثال حس��ین مملکت امن ش��د. من هرگز از اینها راضی نیستم، 

اینها باید مجازات شوند.«
وی در مورد گزارش احمد ش��هید در مورد خانواده ش��هید غلام 
کبیری، گفت: احمد شهید گفته که خانواده شهید کبیری خیلی 

ناراحت هستند و باید از سران دولت خود بخواهند و طلبکار شوند، 
اما او اشتباه فهمیده، ما مجازات س��ران فتنه را خواسته ایم که به 
سزای عمل خود برسند. آنها جوان 18 ساله من را کشتند، جواب 
خون حسین من را کس��ی نداده است. این طور نیست که هر کس 
هر کاری دلش خواس��ت بکند و مجازات نشود. زمان جنگ ماهی 
چندین ش��هید در همین محل ما می آوردند، اما الان جواب خون 

حسین ما را کسی نداده است.

  قسمتی از گفت و گوی خبر گزاری تسنیم با این خانواده 
شهید را در ادامه بخوانید:

بعد از آنکه جریانی بعد از انتخابات ریاست جمهوری 
88 س�عی در بلوا و آش�وب کشور داش�ت، خیلی از 
مردم و جوان ها در مقابل آنها ایس�تادند و آقا حسین 
اولین هزینه م�ردم مومن برای مقابله ب�ا جریان بود. 
نحوه شهادت حس�ین آقا چطور بود؟ حسین آقا چه 
ویژگی های اخلاقی داشت که به درجه رفیع شهادت 

نائل شد؟
بنده پدر ش��هید حس��ین غلام کبیری هس��تم. ش��هیدی که در 
25 خرداد 1388 به دس��ت اغتشاش��گران به ش��هادت رسید. از 
ویژگی های فرزندم اگر بخواهم بگویم، به ش��هادت علاقه  وافری 
داش��ت. پیرو ولایت فقیه بود و در کل علاقه مند به نظام اسلامی 

بود.
حسین در دوران مدرس��ه مس��وول برگزاری زیارت عاشورا بود. 
بچه های مدرس��ه را جمع می کرد و در مدرس��ه زیارت عاش��ورا 
می خواندند. بعدها عضو پایگاه بس��یج محل ش��د و بعد از مدرسه 
در آنجا فعالیت می کرد. حسین  از 12 س��الگی تا لحظه شهادت 

عضو بسیج بود.
در رابطه با نحوه ش��هادت حس��ین؛ بعد از ظهر روز 24 خرداد به 
مسجد محل رفت. ساعت 9 شب به خانه آمد و مقداری غذا خورد و 
رفت. موقع رفتن به راهروی خانه که رسید، از مادرش پرسید،کلاه 
موتور نیست، هوا سرد اس��ت، من کلاه بپوشم بهتر است. بعد هم 

بیرون رفت و دیگر با پای خودش به خانه نیامد. 
محل کار م��ن در خیابان مطهری اس��ت، دخت��رم پیش من آمد 
و گفت، بابا به خانه بروی��م. گفتم م��ن کار دارم، نمی توانم بیایم. 
دخترم گفت، باید بیایید. من هم گفت��م حتما اتفاقی رخ داده که 
 دخترم به این شکل می گوید. به او گفتم تا حقیقت را نگویی جایی 

نمی روم.
دخترم گفت که حسین همراه دیگر بسیجی ها در سعادت آباد بود و 
اتفاقی برای او پیش آمده است. از قرار معلوم یک سواری با سرعت 
زیاد در شلوغی ها به حسین و چند بس��یجی دیگر می زند و علاوه 
بر حس��ین، چند نفر دیگر را نیز مجروح می کند؛ البته در ایس��ت 

بازرسی بعدی این شخص را گرفتند، اما فردای آن روز آزاد شد.

دخترم گفت حسین را به بیمارستان مدرس منتقل کردند.
 وقتی این حرف را شنیدم دیگر متوجه نشدم چطور به بیمارستان 
رسیدم. آنجا حسین را دیدم که روی تخت نشسته است. تا من را 
دید، بلند شد و شروع به گریه کرد و دست من را گرفت که هنوز 
بعد از پنج س��ال گرمی دس��تش را حس می کنم. نمی دانم برای 
خداخافظی بود یا موضوع دیگر، اما دس��ت من را نگه می داشت 

و فشار می داد.
به دلیل اینکه اکسیژن به حسین وصل کرده بودند، قادر به حرف 
زدن نبود، اما مثل ابر بهار گریه می کرد. بعد از چند دقیقه ای که 
پیش حسین بودم، پرستار من را بیرون کرد. آنجا به من گفتند، 
فرزندتان از ناحیه پا و پهلو شکستگی دارد و جدای از اینها، طحال 
حسین هم دچار پارگی شده و قرار اس��ت فردا ساعت پنج صبح 

عمل شود.
از بیمارس��تان به ما گفتند به خانه بروید و ساعت پنج صبح فردا 
دوباره به بیمارستان بیایید. من به درب خانه که رسیدم، دلم طاقت 
نیاورد و دوباره به سمت بیمارس��تان رفتم. وقتی به خیابان شهید 
نواب صفوی رسیدم، داماد بزرگ من  زنگ زد و گفت برگردید. آنجا 
بود    که فهمیدم پسرم شهید شد و به عمل ساعت پنج صبح دیگر 

نرسید.)همراه با گریه(

 آقای کبیری حسین ش�ما چه ویژگی هایی داشت که 
به درجه رفیع شهادت رسید؟

حسین خیلی با ایمان بود. یادم هست به برنامه روایت فتح  خیلی 
علاقه داشت. وقتی تصاویر رزمندگان را می دید، با گریه می گفت: 

چه جوان هایی برای این انقلاب به شهادت رسیدند. 
بعد با حسرت می گفت، ای کاش من هم به شهادت برسم. یک بار 
دیگر هم به دوس��تانش گفته بود، اگر من از ای��ن دنیا رفتم، روی 

سنگ مزارم این شعر را بنویسید:
من حس��ینم که ش��هید ره جانان ش��ده ام/من فدایی ره مکتب و 

قرآن شده ام
دلم آرزوی کربلا بود ولیک/آرزو بر دل و مهمان شهیدان شده ام

بالای دفترچه یادداشت هایش این دو بیت را نوشته بود و به این دو 
بیت خیلی علاقه  داش��ت. من وقتی به کربلا رفتم به من گفت بابا 
خوش به حالت که فرزند زهرا)س( را زیارت کردی، اما متاسفانه 
خودش نتوانست به زیارت حرم امام حسین)ع( برود. یادم می آید 
برای دی��دار مقام معظم رهب��ری نیز خیلی بی تاب بود. همیش��ه 
 گلایه می ک��رد، چرا از طرف مدرس��ه، ما را به دی��دار حضرت آقا 

نمی برند.

 پیگیری شما برای قاتل حسین به کجا رسید؟
وکیل گرفتیم، اما حرف وکیل ما را گوش نکردند. متاسفانه متهم 
در دادگاه ه��م تبرئه ش��د. در صورتی که که مام��وران آگاهی به 

من گفتند صد در صد قاتل فرزندتان همین ش��خص است. قاتل 
در بازجویی ه��ای اولیه هم اعتراف کرد که برخوردی داش��ته، اما 
مرتبه سوم گفت من کسی را در آن لحظه ندیدم و تنها با موتورها 
تصادف کردم. هرقدر هم که پیگیر شدیم نتیجه ای نداشت و قاتل 

در دادگاه تبرئه شد.

از خون حسین می گذرید؟
من به هیچ عن��وان از خون فرزندم نمی گذرم. اگر س��ران فتنه به 
سزای عمل خود نرسیدند، ش��رایط به س��امان نخواهد شد. این 
اشخاص باید به مجازات اعمال خود برسند. عده ای در این کشور 
فتنه ایجاد کردند، آشوب کردند و باعث به ناحق ریخته شدن خون 
جوانانی مثل فرزند من شدند. حال باید از حصر خارج شوند؟ سزای 

جرم سران فتنه تنها حصر شدن نیست، آنها باید اعدام شوند.
آقای موس��وی و آقای کروبی مگر جزوی از این مملکت اسلامی 
نبودند؟ چرا باید فتنه انگیزی کنند؟ به نظر من حصر تا زمانی که 

آنها به مجازات عمل خود برسند، باید ادامه داشته باشد. 
آقای کروبی که عبای حضرت پیغمب��ر را بر دوش خود می اندازد، 
چطور می تواند در مقابل انقلاب اسلامی بایستد؟ واقعا خجالت آور 

نیست که پیشرو کسانی باشد که مسجد را آتش می زنند.

مادری که کوهی از احساسات اس�ت از فراغ جوانش 
برای ما بگوید. پنج س�الی که حس�ین نبود، شما چه 

حال و هوایی داشتید؟
مادر شهید کبیری: من نمی دانم خداوند چه استقامتی به ما داد. 
من اگر حسین پنج دقیقه از مدرسه دیر می کرد، دم در می ایستادم. 

خیلی سخت است، خیلی...واقعا نمی دانستم آن قدر سخت است.
چشم به راه هستم تا دولت و مسوولان سران فتنه را به سزای عمل 

خود برسانند.

کس�انی که ش�رایطی را در س�ال 88 ایج�اد کردند 
تا فض�ای غبارآلودی ش�کل بگیرد و ح�وادث بعد از 
انتخابات رخ دهد چه مجازاتی دارند؟ برخی می گویند 

سران داخلی فتنه باید از حصر بیرون بیایند. 
شما به عنوان مادر ش�هید فتنه نظرتان در مورد این 
خواسته ها چیست؟ حاضر هس�تید کسانی که باعث 

شهادت حسین آقای شما شدند رفع حصر شوند؟
 هرگز، اصلا؛ تازه هنوز هم چشم به راه هستم تا دولت و مسوولان 
کاری کنند که اینها به سزای اعمال خود برسند، چون تنها حسین 
من نبود، بسیاری جوان های دیگر هم بودند. باید برای آنها عبرت 

شود. 
با شهادت امثال حسین مملکت امن شد. من هرگز از اینها راضی 

نیستم، اینها باید مجازات شوند. 

ضرغامی در 
دانشگاه تهران:

  موسوی آگاهانه
 در جریان فتنه

 قرار گرفت

صفارهرندی در 
دانشگاه تهران:
فتنه معادل تحریم 
و تحریم معادل 
فتنه است

حبیبی:

برعکس مطهری، سوال ما این است که چرا 
برخورد با سران فتنه این قدر رئوفانه است؟

7

8
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 پدر شهید کبیری:

کـابینه نتانیاهو
فـروپاشید

حامیان فتنه واقعا به دنبال 
رفع حصرند؟

به جای توجیه، بگویید 
عذرخواهی کنند!

برخی خواص هنوز ساکت اند

مبادا  برخی عمامه  
به سرها و سیاسیون 

7فتنه گران را نوازش کنند  6

حصر سران فتنه باید تا روز مجازات ادامه یابد
من به هیچ عنوان از خون فرزندم 

نمی گذرم. اگر س�ران فتنه به سزای 
عمل خود نرسیدندشرایط به سامان 

نخواهد شد.
این اش�خاص باید به مجازات اعمال 

خود برسند.
عده ای در این کشور فتنه ایجاد کردند،
آشوب کردند و باعث به ناحق ریخته 
ش�دن خون جوانانی مثل فرزند من 

شدند

6

همایش های فرمایشی 
که صدای رهبر انقلاب 
را هم در آورد
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

رییس سابق رسانه ملی گفت: کروبی ناآگاهانه در بازی خارجی 
قرار گرفت. موس��وی آگاهانه تر در جریان فتن��ه قرار گرفت. 

خاتمی تا آخرین لحظه اسیر بازی های موسوی بود.
به گزارش خبرنگار گروه دانش��گاه خبرگزاری تسنیم، عزت الله 
ضرغامی، رییس سابق صدا و سیما در همایش » دانشگاه، سدی 
در برابر فتنه« که در دانش��گاه تهران برگزار شد، با بیان اینکه 
فتنه یک گرد و غبار اس��ت، گفت: صدام حس��ین که به ایران 
حمله نظامی کرد همه می دانستند باید دفاع کنند، اما در فتنه 

تشخیص حق و باطل از هم دشوار می شود. 
وی افزود: در س��ال 88 بخش��ی از خواص به هر دلیلی بر نمی 
تافتند و تاکید داش��تند باید نامش��ان در انتخابات اول بیاید.

رییس س��ابق رس��انه ملی خاطرنش��ان کرد: در س��ال 88 در 

استادیوم آزادی سرودهای چریک های فدایی را می خواندند که 
از آن بوی خون و جنگ می آمد.عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی 
تاکید کرد: در س��ال 88 توصیه رهبری به م��ن این بود که تلاش 
کنیم حق و باطل از 13 میلیون نفری که به یکی از کاندیداها رای 

دادند، جدا شود. 
ضرغامی با تاکی��د بر اینکه در فتن��ه باید نگاه به س��مت رهبری 
باش��د، گفت: فتنه یک خاصیتی دارد که هرکس��ی در آن گرفتار 
ش��ود نمی تواند، بازگردد. رییس س��ابق س��ازمان صدا و س��یما 

تاکید کرد: آقای ناطق ن��وری در ابتدای فتن��ه ناراضی و ناراحت 
بود، اما بع��د از حوادث 88 بارها با ایش��ان حرف زدم. ایش��ان در 
 25 بهمن 88 علیه فتنه س��خنرانی داشت. وی افزود: من به آقای 
ناطق نوری زنگ زدم و توصیه کردم مصاحبه ای داش��ته باش��د و 

ایشان فتنه را محکوم کرد.
ضرغام��ی : کروبی ناآگاهان��ه در بازی خارجی ق��رار گرفت. عضو 
ش��ورای عالی انقلاب فرهنگی تصریح کرد: در س��ال 88 و پس از 
برگزاری انتخابات ریاس��ت جمهوری، در ش��ب دوم نزد کروبی و 

موسوی رفتم. به کروبی گفتم در این تجمعات دنباله روی موسوی 
شدید.وی افزود: کروبی در مجلس شش��م طرف صدا  و سیما بود 
و حتی جلس��ه ای را در دفاع از صدا  و سیما بر هم زد.عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در ادامه اظهار داشت: من به کروبی گفتم 
موسوی شما را دنبال خود می کش��اند. کروبی این امر را فهمید، 
اما نتوانست تصمیم بگیرد. کروبی به من گفت خبر نداری داخل 
صندوق رای استوانه هایی گذاش��تند و رای احمدی نژاد را داخل 
آن ریختند، مانند کاری که با سیب زمینی می کنند. من در پاسخ 
به کروبی گفت��م که آقا یک صندوق دو صن��دوق! با چند صندوق 
می توان این کار را کرد. ضرغامی در ادامه گفت: تاریخ فتنه تمام 
شده اس��ت. وقتی دوره فتنه می گذرد همه متوجه می شوند که 

چه فتنه عظیمی بود.

ضرغامی در دانشگاه تهران:

  موسوی آگاهانه در جریان فتنه قرار گرفت

اخبار تلگرافی

پاسخ های خواندنی شریعتمداری 
به منتقدان

نشس��ت 1811 روز مطالبه از ساعتی پیش در دانش��گاه تهران با حضور 
حسین شریعتمداری آغاز شد که دارای حواشی بسیار جالب و خواندنی 

است. برخی از این حواشی در ادامه قابل مطالعه است.
به گزارش خبرنگار شبکه اطلاع رسانی راه دانا، نشست 1811 روز مطالبه 

در دانشگاه تهران با حضور حسین شریعتمداری برگزار شد.
تعدادی از افراد حاضر در این نشست در اعتراض به حضور شریعتمداری 
دست نوشته هایی را با مضامین »دروغگو« و »حصر باید شکسته شود« 

در دست دارند.
از سوی دیگر دانش��جویانی که موافق حضور ش��ریعتمداری در دانشگاه 
هستند دست نوشته هایی با مضمون » فتنه گر باید مجازات شود« را در 

دست دارند و به حمایت از وی می پردازند.
بنا براین گزارش حاضران در این نشس��ت  تعدادشان به حدود 500 نفر 

می رسد.
همچنین برخی ها در این نشست قصد دارند تا اجازه سخنرانی به حسین 
شریعتمداری داده نشود. مخالفان با برهم زدن جو و تشنج آفرینی همراه 

با توهین و فحاشی مدام سخنرانی را قطع می کنند.
 voa شریعتمداری در این همایش با بیان اینکه پیوند خاتمی با پدر جد
یعنی جورج س��وروس اس��ت، گفت: از من ش��کایت کرده که چرا گفتی 
با س��وروس دیدار کردم، من دنبال تشکیل دادگاه هس��تم ولی او طفره 

می رود.
 وی خط��اب ب��ه دانش��جویانی که با س��رو ص��دا اج��ازه س��خنرانی وی را 
نمی دهند، گفت: برای شما متاسفم چراکه فریب خوردید، به آنهایی که شما 
را فرستادند بگویید محال است بتوانید مانع افشای اسناد وطن فروشی تان 

بشوید.
شریعتمداری ادامه داد: اسناد نشان می دهد که حتی تحریم ها را سران 
فتنه به آمریکا پیش��نهاد کردند، به سران فتنه می گویم که اگر حزب الله 

نبود الان بایستی چکمه نتانیاهو را واکس می زدید.
مدیر مسوول روزنامه کیهان در واکنش به ش��عار تعدادی از دانشجویان 
که میرحسین موسوی را نخست وزیر امام خطاب می کردند، گفت: شریح 

قاضی هم قاضی امام علی بود و حکم قتل امام حسین)ع( را داد.
ش��ریعتمداری تاکید کرد: اصحاب فتنه و جمعیتش��ان اص��لا در حد و 
اندازه ای نیستند که دشمن جمهوری اسلامی باشند. خیلی کوچک تر از 
این حرف ها هستند، درحالی که جمهوری اسلامی نقش اول را در تمام 

تحولات خاورمیانه بازی می کند، آنها کی باشند؟
 وی با بی��ان اینکه مگر س��ران فتنه می توانن��د انکار کنند ک��ه ده ها تن از 
نظریه پردازان ام آی 6 و سیا تحت عناوین دانشگاهی دعوت شدند و کارگاه 
برای فتنه داشتند، گفت: درخواست من از دوس��تان مخالف این است اگر 
جان موسوی را دوست دارند نگویند مرگ بر دروغگو، حیف است. اینها باید 
محاکمه شوند، مگر می خواهند اسناد را به گور ببرند. با انتشار اسناد آیا کسی 

جرات می کند بگوید سران فتنه وطن فروش نیستند.
وی خطاب به تع��دادی از دانش��جویان گفت: از آنهایی که حمایتش��ان 

می کنید بپرسید جلسات مخفیانه با مایکل لدین دست چه کسی بود.
وی خاطرنش��ان کرد: آیا می توانید یک مفسد اقتصادی را آدرس بدهید 
که در کنار ش��ما )مدعیان اصلاحات( نبوده باش��د، مگر شما نبودید که 
مفسد 3 هزار میلیاردی را نابغه و کار آفرین و شایسته تقدیر می دانستید؟ 
پترو پارس را چه کسانی راه انداختند؟ مگر بابک زنجانی به روزنامه های 

زنجیره ای شما پول نمی داد؟
شریعتمداری خاطرنش��ان کرد: در فتنه های خیابانی اگر حزب الله نبود 
فتنه گران ش��ما را می خوردند. ش��ما که در هاوایی و پیست اسکی الپ 

سوئیس هستید و فرزندانتان در اروپا.
به گفته وی، ش��عار »کیهان اس��راییل پیوندتان مبارک« را اول روزنامه 

گاردین گفت که دختر خاله، پسرخاله سران فتنه است.
مدیرمسوول روزنامه کیهان تأکید کرد: هیچ وقت از خودم دفاع نمی کنم. 

حیف است وقت حمایت از نظام رو صرف خودم کنم.
وی ادامه داد: شهس��واری درحالی که اس��یر صدام بود بلند شد، گفت: 
»مرگ بر صدام ضد اسلام «. رهبران شما که تا ش��یر کاکائویشان قطع 
می شود همه چیز را اعتراف می کنند. خیلی از کسانی که باورتان نمی شود 
به دفاتر س��وروس برای آموزش دیدن رفتند. دشمن خیلی زود از سران 

فتنه ناامید شد چون بی عرضه هستند.
مدیرمسوول روزنامه کیهان از انتشار کتاب اسناد سران فتنه خبر داد و گفت: 

به زودی اسناد سران فتنه را در قالب یک کتاب منتشر می کنیم.
وی ادامه داد: مگر نمی گویید تقلب شده بود؟ پس چرا خاتمی آمد و رای 

داد؟ شما کاندیدای خودتان را کنار کشیدید، چون رای نداشت.
شریعتمداری خاطرنش��ان کرد: می گویند دولت روحانی رحم اجاره ای 

ماست، بابا بروید موسسه رویان دنبال رحم اجاره ای باشید.

 مرقومه متفاوت رهبر انقلاب
» نفس اهتمام آقایان به امر مبارزه با فس��اد را تحسین می کنم 
لکن این سمینار و امثال آن بناس��ت چه معجزه ای بکند؟ مگر 
وضعیت برای شما مسوولان س��ه قوه روشن نیست؟ با توجه به 
شرایط مناسب و امیدبخشی که از لحاظ همدلی و هماهنگی و 
همفکری بین مسوولان امر وجود دارد، چرا اقدام قاطع و اساسی 
انجام نمی گیرد که نتیجه را همه به طور ملموس مشاهده کنند. 
توقع من از آقایان محترم این است که چه با سمینار و چه بدون 
آن، تصمیمات قاطع و عملی بدون هرگونه ملاحظه ای بگیرند و 

اجرا کنند. موفق باشید.«
متن فوق مرقومه رهبر معظم انقلاب بود که در پاس��خ به نامه 
جهانگیری مع��اون اول رییس جمهور، در ارتب��اط با برگزاری 
»همایش ملی ارتقای س��لامت نظام اداری و مقابله با فساد« و 

درخواست صدور پیام برای این همایش، قرائت شد.
رهبری در این نامه نش��ان دادند که از همایش و س��مینارهای 
این چنینی رضایت ندارند و اقدامی عملی برای مبارزه با فساد 

می خواهند.
البته اگر به س��خنان پیش��ین رهبری در مورد مبارزه با مفاسد 
اقتصادی در همه دولت ها نگاهی بیندازیم متوجه خواهیم شد 
که ایشان بارها و بارها به این مس��اله اشاره کردند و بعد از چند 

دهه هنوز اقدامی ملموس و محسوس در این مورد ندیدند.

 فراموشی فرمان 8 ماده ای 
رهبر انقلاب حتی در 10 اردیبهشت 1380 فرمان هشت ماده ای 
مبارزه با مفاسد اقتصادی را صادر کردند و در آن دستور دادند: »کار 
مبارزه با فساد را چه در دولت و چه در قوه قضاییه به افراد مطمئن 

و برخوردار از سلامت و امانت بسپارید. 
دس��تی که می خواهد با ناپاکی دربیفتد باید خود پاک باش��د و 
کسانی که می خواهند در راه اصلاح عمل کنند باید خود برخوردار 

از صلاح باشند.«
سوال اساسي اینجاست که مسوولان در این مدت 13 سال که 
از صدور فرمان هش��ت ماده اي رهبر معظ��م انقلاب مي گذرد 

چه کرده اند وچقدر در جهت مبارزه با فساد فعالیت کرده اند؟
متاس��فانه علي رغم تمامي بایدها و نبایده��ا، در دو دهه اخیر 
فساد اقتصادي روند رو به رشدي داشته است، که این امر نشان 
از بي توجهي و عدم قاطعیت و اراده ج��دي در مبارزه با جرائم 

اقتصادي دارد.

 مشکل کجاست؟
برهیچ کس پوشیده نیست که قوانین موضوعه کشور مبتني بر 

تعالیم اسلامي بوده و بر مبارزه با فساد تاکید دارد و عموم مردم 
و مسوولان هم از فساد برائت مي جویند.

همچنین دربح��ث مبارزه با فس��اد اقتصادي کمب��ود وخلأ قانوني 
ویا دس��تگاه اجرای��ي وجود ن��دارد، اما چ��را تلاش هاي گذش��ته 
وحال مس��وولان ب��راي برچی��دن این س��م مهلک کاف��ي نبوده 
که ای��ن امر باعث ش��ود رهبر انق��لاب خطاب به مس��وولان اظهار 
 نمایند»مگ��ر وضعی��ت براي ش��ما مس��ئولان س��ه قوه روش��ن 

نیست؟«
به نظر مي رس��د بهتری��ن راه کار هاي مب��ارزه با پدیده ي ش��وم 
 فس��اد اقتصادي واداري این اس��ت که، بجاي برگ��زاري این گونه 
همایش ها، بخش ه��اي تخصصي که مي توانن��د درموضوعات 
مختل��ف درجه��ت جلوگی��ري از فس��اد وپیش��گیري از آن، 
 اقدامات موثري انجام دهند،فعال ش��ود وصاحب نظران دراین 
بخش ها حضور یابند وبا پیشگیري از بروز فساد به وسیله تمام 
ظرفیت هاي موج��ود، بالاخص ابزارهاي جدی��د، مانند ایجاد 
دولت الکترونیک، ونیز با عدم تسامح در نظارت ها وبرخوردها، 
برخوردي شایسته، مناسب و قاطع با فس��اد اقتصادي واداري 

صورت پذیرد.
همان طور که اشاره شد،برخورد قاطع و بدون ملاحظه با فساد 
در هر پس��ت ومقامي خود مي تواند بهترین و موثرترین راه در 

مبارزه با فساد اقتصادي باشد.

 سایه س�نگین ناهماهنگی برعزم راسخ مسوولان 
برای مبارزه با فساد 

به هر صورت مبارزه با فس��اد اقتصادي و پیشگیري از آن، قطعا 
ملزومات خاصي را مي طلبد که عزم راسخ مسوولان کشور اولین 
شرط آن است. متاس��فانه علي رغم قاطعیت سران سه قوه در 
این زمینه، به نظر می رس��د برخي مدیران میاني در این امر از 
قاطعیت لازم برخوردار نیستند و این عدم قاطعیت، آنان را در 
نزد افکار عمومي به زد و بند و تس��اهل در احیاي حقوق مردم 

محکوم کرده است.
از س��وي دیگر ناهماهنگي میان قواي سه گانه از دیگر معضلات 
رسیدگي به مفاسد اقتصادي است که به نظر مي رسد جریان های 
سیاسی به خاطر مسائل سیاسي و جناحي، کوچک ترین اقدام در 
این زمینه را به منزله سیاسي کاري دانسته و به هرگونه مبارزه اي 

برچسب تخریب سیاسي مي زنند.

 پورابراهیمی: میزان مجازات در مباحث اقتصادی با 
جرم تطابق ندارد

در همین رابطه محمدرضا پورابراهیمی، نایب رییس کمیسیون 

اقتصادی مجلس شورای اسلامی با اشاره به تاکیدات مقام معظم 
رهبری مبنی بر لزوم اقدامات جدی دستگاه ها برای مقابله مفاسد 
اقتصادی، گفت: مبارزه با فساد اقتصادی نیازمند اقدامات جدی 

و عملی است که باید در دستور کار همه دستگاه ها قرار گیرد.
وی با بیان اینک��ه باید زمینه بروز فس��اد را از بین ببریم، افزود: 
اگر زمینه ای فراهم ش��د که فساد امکان پذیر ش��ود، مبارزه با 
آن به مراتب سهل تر از پیشگیری اس��ت که در همه جای دنیا 
 هم از آن استفاده می کنند. در واقع پیش��گیری بهتر از درمان

 است.
 نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با تاکید بر اینکه باید 
مجراهای زمینه بروز فساد در کشور بسته شود تا از این طریق به 
پیشگیری از آن امیدوار باشیم، تصریح کرد: رانت های اطلاعاتی 
که در کشور وجود دارد، باعث بروز فساد در حوزه های اجرایی 
کشور می شود، بنابراین باید از هرگونه رانت که منشأ فساد در 
کشور می ش��ود، جلوگیری کرده و در این زمینه تصمیم گیری 

اساسی صورت گیرد.
 پورابراهیمی با بی��ان اینکه در هر زمینه ای ک��ه تفاوت قیمت 
بین بازار آزاد و رسمی وجود داشته باشد، فساد ایجاد می شود، 
تفاوت قیمت ارز در بازار آزاد و رسمی را یکی از مجراهای بروز 
فساد دانست و اظهار داشت: هرگاه بین نرخ بازار رسمی و آزاد 
تفاوت باشد، زمینه بروز فساد فراهم می شود که خواه ناخواه در 
این زمینه اقداماتی انجام می شود که ش��رایط مقابله با آن را با 

مشکل روبرو می کند.  
وی یکی از راهکارهای مقابله با فس��اد را یکس��ان بودن قیمت ها 
دانست و گفت: ما نیازمند اقدامات تقلیلی برای جلوگیری از بروز 

فساد اقتصادی در برخی دستگاه ها هستیم.
 نایب رییس کمیس��یون اقتصادی مجلس با بی��ان اینکه برای 
مقابله با فس��اد باید زمینه های بروز آن را خشک کنیم، تاکید 
ک��رد: اگر زمینه های بروز فس��اد فراهم باش��د و فقط با ش��عار 

بخواهیم با آن مبارزه کنیم، امکان پذیر نیست.
 پورابراهیمی با تاکید بر اینکه دستگاه ها باید به موضوع مبارزه 
با فس��اد اقتصادی نگاه ملی داشته باش��ند، گفت: امروز میزان 
مجازات در حوزه مباحث اقتصادی با میزان جرم تطابق ندارد که 
این عدم تطابق هم به این دلیل است که نگاه ما به جرم و جرائم 
اقتصادی فقط به میزان کلاهبرداری و یا کسب اموال نامشروع 
در حوزه اقتصادی اس��ت، در صورتی که واقعیت این نیس��ت، 
بلکه بخشی از زوایای فساد اقتصادی به دست اندازی جریانات 
و گروه های خاص به منافع عمومی و کس��ب اموال نامش��روع 

مربوط می شود.
 وی اظهار داش��ت: بخش دیگری که حلقه مفقوده ما در حوزه 

مسائل اجرایی کش��ور قرار گرفته، این اس��ت که ما به واسطه 
شرایطی که داریم همواره مورد امواج تهاجمات دشمنان نظام 

هستیم.
بنابراین هرگونه تخلف و فس��اد اقتصادی به اعتماد عمومی ما 
خدشه  وارد می کند، زیرا این اعتماد بزرگ ترین دستاورد نظام 

جمهوری اسلامی ایران است.
 به اعتق��اد نایب رییس کمیس��یون اقتصادی مجل��س باید به 
موضوع مبارزه با فس��اد اقتصادی نگاه ملی داشته باشیم تا عزم 

ملی نیز برای مقابله و پیشگیری از آن وجود داشته باشد.
 پورابراهیمی با تاکید بر اینکه دس��تگاه قضایی در رسیدگی به 
پرونده های فس��اد اقتصادی با اطاله دادرس��ی مواجه می شود، 
افزود: اگر دستگاه قضایی بتواند در رس��یدگی به پرونده هایی 
که با فساد اقتصادی روبروست، به صورت فوری و خارج از نوبت 
اقدام کند، این موضوع تاثیر بس��زایی در رسیدگی به این گونه 
پرونده ها داشته و می تواند از بروز فساد اقتصادی در بخش های 

مختلف جلوگیری کند.
 وی نقص قوانین را یکی دیگر از مجراهای بروز فساد اقتصادی 
دانست و اظهار داشت: درحال حاضر بخشی از قوانین نیازمند 

بازنگری است.
 مواد مجرمانه در بح��ث اقتصادی، فقط امنیتی ب��وده و امنیت 
اقتصادی را به خطر می اندازد که نیازمند این هستیم قوانین مورد 

بازنگری قرار گیرند.
 نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس در پایان خاطرنشان 
کرد: در بخش هایی از قانون با تداخل قوانین روبرو هستیم که در 
این مورد نیز باید قوانین مورد پالایش قرار گرفته و قوانین یک 

دست و جامعی تصویب شود.

 استاد اقتصاد: مبارزه با فساد نیازمند زیر ساخت و 
قوانین پیشگیرانه است

از سویی دیگر عادل پیغامی، استاد اقتصاد و عضو هیات علمی 
دانشگاه امام صادق هم با اش��اره به مرقومه مقام معظم رهبری 
در همایش مبارزه با مفاسد اقتصادی گفت: مقام معظم رهبری 
بارها آرمان ها وسیاس��ت های اقتصادی مورد مطالبه مردم را 
بیان فرمودند که مستلزم توجه دولت ها و مسوولان اجرایی به 

مساله اثر گذاری است.
وی افزود:گاهی اقدامات مفصلی در مبارزه با فس��اد اقتصادی 

انجام شده ولی اثر گذاری نداشته است.
پیغامی با بیان اینکه پیام معظم اله نش��انه ناخش��نودی رهبر 
انقلاب به نمایندگی از مردم به مسوولان اجرایی و قانون گذاری 
کشور است، اظهار کرد: ایش��ان می خواهند بفهمانند تا وقتی 
که در عمل سیاست های ما به نقطه ثابت خودش نرسد، نباید 

راضی باشیم و کاری را انجام شده تلقی کنیم.
این استاد دانش��گاه گفت: در سلامت اقتصادی مسوولان کلان 
کشور شکی نداریم ولی صرف خواست و پیگیری مسوولان ارشد 

مساله را حل نمی کند.
وی افزود: مبارزه با فسادهای مانند پولشویی نیازمند زیر ساخت 
و قوانین پیشگیرانه است که کشور ما در اجرای آن جدی نیست.

مجلس در این زمینه ها بس��یار کم کار اس��ت و صرفا منفعلانه 
برخورد نمی کند و منتظر این است که دولت لایحه بدهد.

پیغامی اظهار کرد: س��اختارهای اقتصاد که خود به خود رانت 
ایجاد می کند،باعث بالا رفتن هزینه های مبادلاتی مسیرهای 
 س��الم می ش��ود و افراد را به س��مت مس��یرهای غیر صحیح 

می کشانند.
 عض��و هی��ات علم��ی دانش��گاه ام��ام ص��ادق خاطرنش��ان کرد:

تا زمانی که درصد زیر زمینی بودن در اقتصاد ایران بالا باشد امکان 
اینکه بتوانیم با فساد مبارزه کنیم بسیار کم خواهد بود.

به هر صورت بحث مبارزه با فساد در سالیان گذشته به طور مکرر 
توسط دولت ها مطرح شده است.

 اما با وجود سابقه طولانی چنین مطالبه ای از سوی رهبر معظم 
انقلاب و م��ردم، عملکرد دولت ه��ا حاکی از آن اس��ت که این 
موضوع غالبا در حد یک ش��عار با کارکردهای خاص سیاس��ی 
خود متوقف مانده است اما در عمل، نتوانسته انتظارات جامعه 

را برآورده سازد.
 به همین دلیل امید می رود این بار و با توجه به فرمایش رهبر 

انقلاب در این زمینه شاهد تحرک بیشتر مسوولان باشیم.

حجت الاسلام والمس��لمین علی س��عیدی، نماینده ولی فقیه  
در سپاه پاس��داران انقلاب اسلامی اظهار داش��ت:  اگر سکوت 
امیرالمومنین )ع( در دوره ربع قرن را جام زهر تلقی کنیم، جام 
زهری را که امام حسین )ع( توس��ط امت پیامبر )ص( نوشید، 
به مرات��ب س��خت تر از دوران امیرالمومنین)ع( و امام حس��ن 
مجتبی)ع( بود چون جامعه به سمتی رفته بود که راهی جز یک 
انقلاب خونی و شهادت حس��ین و یارانش نمی توانست آن را از 

خواب غفلت بیدار کند.
نماینده ولی فقیه در سپاه اظهار داشت: اگر امروز قله های بلندی 
را فتح کردیم و عمق استراتژیک مان را تا ساحل مدیترانه و بندر 
عقبه پیش بردیم به خاطر پیروی م��ردم از مقام معظم رهبری 

بعد از رحلت امام خمینی )ره( است.
وی با بیان اینکه اص��ل در پایداری یک ام��ت در عرصه دین و 
قدرت، تداوم استمرار ولایت مداری است، افزود: اگر مردم ولایت 
پیامب��ر را پذیرفتند،  اگر عده ای جمع ش��دند و توطئه کردند و 
خط نبوت را جابجا کردند، مردم نباید س��اکت بنش��ینند. باید 

مسیرشان را از خواص منحرف جدا کنند.

سعیدی در بخش دیگری از سخنانش اصل بعدی برای پایداری 
یک امت در عرصه دین و قدرت را تبری و تولی دانست و تصریح 
کرد: اگر کسی ولایت رسول الله)ص( را پذیرفت باید ولایت ائمه 
را هم بپذیرد، اگر کس��ی ولایت روح الله را پذیرفت، باید ولایت 
مقام معظم رهبری بعد از امام خمینی )ره( یعنی ولایت حضرت 
امام خامنه ای را هم بپذیرد،  اگر بعضی خواص دچار کج فهمی 
شدند، اگر برخی خواص بین امام و رهبری بعد از رحلت ایشان 

مرزبندی کردند،  مردم باید از آن خواص فاصله بگیرند.
وی پیوستگی با ش��جره امامت و گسستن از جریان های مقابل 
را از دیگر اصول پایداری یک امت در عرصه دین و قدرت عنوان 
کرد و گفت: خداوند در درون یک انس��ان دو قلب قرار نداده، یا 
جای خداست یا جای غیرخدا، یا جای ولایت  الله است یا جای 

شیطان است.
نماینده ولی فقیه در س��پاه در ادامه س��خناش با اشاره به فتنه 
88، تاکید کرد: مقام معظ��م رهبری با صراحت در جریان فتنه 
88 موضع گیری کردند و گرچه منبع و ریشه فتنه را انگلیس و 
آمریکا اعلام کردند و به کرات معظم له این نکته را بیان فرمودند. 

تعجب می کنم چرا برخی نمی فهمند، همه مردم اعلام موضع 
کردند. در 9 دی سال 88 مردم با حضور در صحنه، موضعشان 
را در مقابل فتنه اعلام کردند اما عده ای از خواص سکوت کردند 

که همچنان ساکت اند.
 وی اف��زود: نبای��د خ��واص عصر م��ا اش��تباهات خ��واص زمان 
پیامبر )ص( را تکرار کنند، خواص ما نباید اشتباهات بنی اسرائیل 
را تکرار کنند، مبادا در زم��ان ما برخی از عمامه  به س��رها و 
برخی سیاس��یون هم با این طرف ارتباط داشت باشند و هم 

فتنه  گران را نوازش کنند.
سعیدی بر همین اساس اصل دیگر برای پایداری یک امت 
در دین و قدرت را مرزبندی با خواص و جریان غیرخودی 
دانس��ت و گفت: بای��د ببینیم اگر کس��انی مواضعش��ان 

تغییر کرده یا اف��رادی حرف های دیگری 
می زنن��د، در اینجا بای��د مرزبندی 

ش��ود، آیا مردم می توانند حلال 
خدا را حرام و حرام خدا را حلال 

کنند؟ اگ��ر صدمیلیون نفر 

رای دهند که شراب حلال است، حکم الهی تغییر نمی کند.
نماینده ولی فقیه در س��پاه در بخش پایانی س��خنانش یادآور 
ش��د: رای دادن به افراد برای عضویت در ش��ورای ش��هر یا به 
عنوان نماینده مجلس یا رییس جمهور یا عضو مجلس خبرگان 
رهبری، یک امانت الهی دست مردم است. لذا مردم باید در این 

زمینه دقت نظر داشته باشند.
سعیدی در پایان عدم تحمیل نظر 
بر رهب��ری را یک��ی دیگر از 
اصول عنوان کرد و گفت: 
یکی از اص��ول امت و 
خواص انقلابی این 
اس��ت که نس��بت 
به رهب��ری تعبد 
داش��ته باش��ند و 
هرگز نظرش��ان را 
بر رهب��ری تحمیل 

نکنند.

برخی خواص هنوز ساکت اند

مبادا  برخی عمامه  به سرها و سیاسیون فتنه گران را نوازش کنند

همایش های فرمایشی 
که صدای رهبر انقلاب 
را هم در آورد
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سیاست

به گزارش خبرنگار گروه دانش��گاه خبرگزاری تسنیم، محمدرضا 
صفارهرندی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام بعد از دیروزدر 
همایش» دانشگاه، سدی در برابر فتنه« که در دانشگاه تهران برگزار 
شد، گفت: فتنه معادل تحریم و تحریم معادل فتنه است. دانشگاه 

جای بذرافشانی فتنه گران نیست.
وی با طرح این سوال که این چه دفاع از حقوق ملتی بود که هزینه 
آن را اوباما می دهد، افزود: س��ولانا قبل از انتخابات پیشنهادهای 
خوبی را به جلیلی داده بود، بعدها خود غربی ها گفتند نظرسنجی ها

 نشان از پیروزی رییس جمهور وقت داشت.عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام تصریح کرد: خاتمی هم قبل از انتخابات 88 گفته بود 

احمدی نژاد رأیش بیشتر خواهد بود.
صفارهرندی اظهار داشت: همراهان فتنه تصور می کردند که دارند 
از یک حق ملی حرف می زنند، اما این چه حق ملی است که اوباما 
هزینه آن را می پردازند؟ بعضی فتنه گران که دستگیر شدند، بعد 

اعتراف کردند که اصلا رأی نداده بودند.
وی تصریح کرد: کنگره آمریکا مدتی بع��د از فتنه از اوباما گزارش 

خواست که 70 میلیون دلار را در ایران چطور هزینه کرده و اوباما 
هم گزارش داد.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام اظهار داشت: حتی سران فتنه 
قبل از انتخابات دستشان در دست دشمن نبود، اما فتنه کاری کرد 
که از اینکه نامشان در رادیو اس��رائیل و صدای آمریکا با آب و تاب 

خوانده شود، خوشحال شوند.
صفارهرندی تأکید کرد: کفش پرت کردن در زبان گفتمانی جامعه 
فرهیخته دانشگاهی نیست و ما از آن روزها عبور کرده ایم؛ فضای 

 امروز مثل آن روز نیس��ت؛ امروز محیط دانش��گاه محیط دیالوگ
 است.

وی افزود: گاهی پاره سنگ هم به ما پرت می کردند و دوستان نگران 
جان ما بودند، اما می ارزد اگر انسان جانش را به خاطر پای افشای 

این حقیقت بدهد.
عضو مجمع تش��خیص مصلحت نظام با بیان اینکه فتنه محیط را 
 غبارآلود می کن��د و در محیط غبارآل��ود آدم بدیهیات را هم منکر 

می شود، گفت: بدیهی این بود که 24 از 13 بزرگ تر است.

صفارهرندی در دانشگاه تهران:

فتنه معادل تحریم و تحریم معادل فتنه است

اخبار تلگرافی

حامیان فتنه واقعا به دنبال رفع حصرند؟

 به جای توجیه
بگویید عذرخواهی کنند!

از زمان روی کار آم��دن دولت تدبیر و امید، بس��یاری از اصلاح طلبان و 
حامیان فتنه، بیش از هر موضوع دیگری، به توجیه اقدامات خود در فتنه 

88 امیدوار شده بودند!
درخواست های متعدد از حس��ن روحانی برای اقدام عملی)!( برای رفع 
حصر سران فتنه، در سال اول ریاست جمهوری او موج روزافزونی داشت 
و این موضوع تا بدانجا پیش رفت که شخص رییس جمهور مجبور شد در 

مواردی به این موضوعات پاسخ دهد.
در این میان، چند اظهارنظر سخنگوی دولت مبنی بر اینکه موضوع » رفع 
حصر در دستور کار دولت است« و تاکید بر اینکه دولت به جای حرف زدن 

در این خصوص عمل می کند، حامیان فتنه را امیدوار نگاه داشته است.
این درخواست ها اخیرا با اظهارنظر محمدرضا عارف و بیانیه دفتر او، که 
با برداشت عجیب و گزینش��ی او از بیانات مقام معظم رهبری همراه بود، 

دوباره وارد فضای رسانه ای کشور شد.
عارف بدون توجه به بیانات متعدد مقام معظم رهبری درباره خیانت بزرگ 

فتنه، به توجیه اقدامات سران فتنه دست زده بود.
حال در این میان، س��والی که وجود دارد این اس��ت که آیا بهتر نیس��ت 
حامیان و دوستان س��ران فتنه، به جای توجیه اقدامات ضدملی رخ داده 
در فتنه، دوستانشان را به عذرخواهی از پیشگاه ملت و توبه ترغیب کنند 
تا از این طریق ش��اید راهی برای بازگش��ت آنها وجود داش��ته باشد؟ آیا 
دست برداشتن از این لجبازی، دس��ت کم بارقه های امید را برای نجات 

دوستانشان زنده نمی کند؟
اگر پاسخ واقع بینانه به این پرسش مثبت است، و آنها همچنان مصمم به 
توجیه خیانت فتنه هستند، آیا این فرضیه که عده ای حامیان فتنه، حتی 

به رفع حصر سرانشان نیز راغب نیستند، تقویت نمی شود؟!

در جمع خبرنگاران مطرح شد؛

توضیحات وزیر علوم درباره علت 
لغو برخی سخنرانی ها در مراسم 

روز دانشجو

وزیر علوم به ارائه توضیحاتی درباره علت لغو برنامه سخنرانی برخی افراد 
در مراسم روز دانشجو پرداخت و گفت: خیلی از افراد خودشان نخواستند 
سخنرانی کنند و برنامه سخنرانی عده ای هم به وقت دیگری موکول شد.

محمد فرهادی وزی��ر علوم، تحقیق��ات و فناوری در جم��ع خبرنگاران 
در پاس��خ به س��والی مبنی بر اینکه علت لغو برنامه س��خنرانی برخی از 
شخصیت ها و مقامات در مراسم 16 آذر روز دانشجو چه بود؟ توضیح داد: 
دانشگاه ها مستقل  هستند، شورای نظارت و مقررات آیین نامه ای دارد و 
اگر قرار بوده برنامه سخنرانی برای کس��ی در نظر بگیرند، باید یک هفته 
قبل درخواستش��ان را ارائه می دادند تا در شورای نظارت مصوب و مجوز 

سخنرانی تأیید می شد و سپس آنها می آمدند و سخنرانی می کردند.
وی افزود: خیلی از افراد خودشان نخواستند سخنرانی کنند، سخنرانی 

عده ای از افراد نیز اصلا مصوب نشده بود که بعدا بگویند لغو شده است.
وزیر علوم ادام��ه داد: در برخی از موارد نیز اصلا هیأت نظارت دانش��گاه 
نقشی در لغو سخنرانی نداشت، بلکه مراجع دیگری درخواست دادند که 

سخنرانی انجام نشود و در دو مورد این اتفاق افتاده است.
فرهادی در پایان خاطرنش��ان کرد: برای برخی هم قرار بود سخنرانی در 
مراسم 16 آذر انجام نشود و برنامه سخنرانی آنها به وقت دیگری موکول 

شده است.

از خاطراتش در فتنه 88 می گوید و تاکید می کند، همین که 
مدعیان تقلب حاضر به بازشماری آرا نشدند، نشان می دهد 

ادعای آنان واهی و پوچ بوده است. 
س��ال 88 در جلس��ه ای تصمیم گرفته ش��د، آقایان مرحوم 
عسگراولادی، باهنر، آل اسحاق، کوهکن و میرسلیم به دیدار 
میرحس��ین موس��وی بروند، زمانی این تصمیم گرفته شد 
که مقام معظم رهبری در همان روزه��ای بعد از انتخابات به 
میرحسین زمان ملاقات داد، اس��تنباط ما این بود که اگر با 
مذاکره با میرحسین موس��وی، آبی روی آتش فتنه بریزیم، 

اقدام سیاسی برجسته ای توانسته ایم انجام دهیم.
دیدار با میرحسین موسوی توسط این گروه پنج نفره و در رأس 
آنان مرحوم عسگراولادی انجام شد، آنچه از زبان آنان شنیده ام 
این بود که به میرحس��ین گفتند: ش��ما می گویید قانون گرا 
هستید و در قانون انتخابات، راه برای حل این موضوع که تقلب 
بوده پیش بینی شده است و باید ش��کایت خود را به شورای 
نگهبان اعلام کنید و میرحسین موسوی نیز به این افراد گفته 
بود که من نه به ش��ورای نگهبان و نه به دول��ت اعتماد دارم، 
سپس به وی پیشنهاد شد که اگر به عنوان معترض بخواهد 
هر تعداد صندوق پلمب ش��ده رأی ها را با حضور خودش و یا 
نمایندگانش بازشماری شود، قانون آمادگی این کار را برای 
شمارش آرا دارد، میرحسین موسوی نیز در آن جلسه شبانه 
موافقت کرده و ما منتظر خبر وی بودیم؛ اما بعدها ش��نیدیم 
پس از ما، همان کس��انی که گفتند تقلب کلید رمز ما بوده، 
به موسوی اعتراض خود را مبنی بر اینکه نباید با بازشماری 
موافقت می ک��رده، اعلام و بعده��ا دیدی��م از آن روز به بعد 
اطلاعیه های تندتر از سوی میرحسین موسوی صادر شد و این 
نشان می دهد مدعیان تقلب خود می دانستند این ادعا واهی و 
پوچ است، این بخشی از خاطرات محمدنبی حبیبی، دبیرکل 
حزب موتلفه اسلامی از وقایع س��ال 88 بود، وی در روزهای 
اخیر به منظور شرکت در جلسه شورای مرکزی این حزب به 
مشهد سفر کرده که ما نیز در جریان سفر حبیبی بخش هایی 

از گفت وگویی تفصیلی فارس  را در ادامه می خوانید.
 

  پاک کردن صورت مساله فتنه 88 خیانت است/
فتنه طرح براندازی بود نه رقابت انتخاباتی

جناب حبیبی پس از فراز و فروده��ای وزارت علوم، 16 آذر 
امس��ال همراه با لغو سخنرانی افراد ارزش��ی در دانشگاه ها و 
سخنرانی افراد منتس��ب به فتنه بوده؟ تحلیل شما از حضور 
عناصر منتس��ب به فتنه در دولت فعلی و سهم خواهی آنان 

چیست؟
 فرجی دانا در انتصابات خود این ض��رورت که نباید از عناصر 
فتنه استفاده کند، را رعایت نمی کرد و لذا این موضوع و محور 
مهم مجلس در اس��تیضاح فرجی دانا بود. اعتراض موتلفه به 
فرجی دانا و ندادن رأی اعتماد به دو وزیر پیش��نهادی بعدی 
نیز از همین مس��اله بود که آنان نه اینکه م��رز خود را با فتنه 
شفاف نکردند بلکه خود آنها در فتنه 88 اقداماتی انجام داده 
بودند، حتی فردی که پس از فرجی دانا به مجلس معرفی شد، 
دوستان همان گزینه وزارت علوم به وی تاکید کرده بودند که 

پیش از رای اعتماد از فتنه برائت بجوید.

 ما ندیدیم که وزیر پیش��نهادی حتی به ص��ورت ظاهری و 
شفاهی هم اعلام برائت کند برعکس فرهادی، وزیر علوم فعلی 
که موضع رسمی خود را در برابر فتنه اعلام کرد و ما نیز آن را 
حمل بر صحت کرده و امیدواریم عملی کند، مش��کل ما این 
است که عده ای می خواهند و در تلاش هستند صورت مساله 

فتنه را پاک کنند.
 آنگونه عده ای به دنبال پاک کردن صورت مساله فتنه هستند 
که گویا هیچ اتفاقی در سال 88 رخ نداده، بنده تاکید می کنم 
فتنه 88 با قصد براندازی جمهوری اسلامی ایران اتفاق افتاد و 
طراحی این براندازی در خارج از کشور، قبل از انتخابات انجام 
ش��ده بود، معتقدم طراحان فتنه در خارج از کشور، کارهایی 
که به عنوان انقلاب های رنگین نارنج��ی در برخی نقاط دنیا 
در گرجستان و اوکراین انجام دادند در کشور ما می خواستند 
با رنگ سبز انجام دهند و ش��واهد نیز نشان می دهد که افراد 
برجسته ای در کشور به دام این فتنه افتادند، لذا اینکه ما تصور 
کنیم که موضوعات سال 88 در حد رقابت رقبای انتخاباتی 
بوده بدترین نوع تحلیل اس��ت و هرگز رقابت انتخاباتی نبود 
و این فتنه تاکی��د می کنم که با قصد بران��دازی برنامه ریزی 

شده بود.
کسانی که صورت مس��اله فتنه 88 را پاک می کنند در حال 
خیانت کردن هس��تند؛ چرا ک��ه صورت مس��ئله فتنه برای 

همیشه تاریخ باید زنده نگه داشته شود.
البته ذکر این نکته حائز اهمیت بوده که فتنه 88 به اش��کال 
دیگر ممکن است صورت پذیرد، سال 78 با یک شکلی برای 
براندازی بروز و ظهور یافت که مردم در 23 تیر همان سال با 
حضور خود در خیابان ها پاسخ فتنه را دادند و در فتنه 88 نیز با 
توجه به تجربیات سال 78 اجرایی ساختن فتنه جدید را آغاز 
کردند، مردم صبوری به خرج داده اما در نهایت در 9 دی 88 
به میدان آمده و گفتن در برابر طراحان برنامه براندازی، محکم 

و قاطع ایستاده اند.
 

 تصمیمات مجلس در زمین�ه وزارت علوم در متن 
انقلاب بود

بنابراین مقوله س��ال 88 یک مقوله معمولی انتخاباتی نبوده 
بلکه فتنه ای برای براندازی نظام اس��لامی بوده، لذا مدیران 
منصوب شده ما باید مرزشان با فتنه مشخص و آن را شفاف 
بیان کنند، ما به عنوان حزب موتلفه اسلامی در اوایل انتصابات 
دولت، مطلبی در موضع گیری های هفتگی به روحانی اعلام 
کردیم که اگر می خواهد کفه اصلاح طلب��ان در انتصابات از 
اصولگرایان س��نگین تر باش��د که این طور هم بوده، پس از 
انتصاب فتنه گران و فعالان فتن��ه دوری کند که دقت در این 
مساله در برخی انتصابات مورد توجه قرار نگرفت، آنچه مسلم 
بوده این است که موضع مجلس برای استیضاح وزیر قبلی و 
نبود اعتماد به دو وزیر علوم دیگر دقیقا موضعی در متن انقلاب 

بوده و موتلفه کاملا از این اقدام مجلس حمایت می کند.
 امیدواریم فرهادی به عنوان سکان دار وزارت علوم توجه به این 
موضوع داشته باشد که اگر به عنوان اصلاح طلب پست را قبول 
کرده و می خواهد از دوس��تان اصلاح طلب در این وزارتخانه 
استفاده کند از کسانی که ارتباط کم و یا زیاد با فتنه و سران آن 

داشته باشد تبری جسته و آنان را از دایره انتصابات حذف کند.
 

  س�کوت برخی خ�واص در س�ال 88 ریش�ه در 
منفعت طلبی آنها داشت

حبیبی: اظهار نظر کلی در این رابطه نمی ش��ود داش��ت، اما 
آنچه مسلم بوده این است که عده ای سکوت کردند و در این 
سکوت، منافع و موقعیت شخصی خود را می دیدند که بنده 
این محاسبات را قبول ندارم و به عقیده بنده فتنه بسیار مهم تر 

از این مصلحت اندیشی هاست.
 حزب موتلفه اس��لامی از ابتدای فتنه در وس��ط میدان بوده 
و هیچ گاه میدان را ت��رک نکرده و به هیچ وج��ه در آن برهه 
مصلحت را در سکوت ندیدیم، مرحوم عسگر اولادی در همان 
ماه نخست بعد از انتخابات 88 خطاب به میرحسین موسوی 
گفت: » مراقب باش راهی که می روی راه بنی صدر اس��ت« 
که این مصاحبه البته انجام و در رس��انه ها منتش��ر شد، اگر 
موضع گیری های حزب موتلفه را از ابتدای فتنه تا هم اکنون 
ببینید نه تنها سکوت نکرده ایم بلکه با صریح ترین لحن و بیان، 
فتنه، سران و وابستگان فتنه را محکوم کرده ایم؛ چرا که این 
فتنه مقوله انتخاباتی نبوده و با هدف براندازانه طراحی شده بود 

و در چنین شرایطی کسی حق سکوت ندارد.
 

 جرم س�ران فتنه جرم کاملا نابخش�ودنی است/ 
اظهار تعجب از مواضع فرزند شهید مطهری

حبیبی: بن��ده معتقدم حص��ر خانگی کم ترین اق��دام نظام 
در رابطه با س��ران فتنه اس��ت، جرم س��ران فتنه جرم کاملا 
نابخشودنی است و باید آنها پاسخگوی همه خون هایی که به 
دلیل بد عمل کردن آنها در فتنه 88 ریخته شد باشند، اخیرا 
علی مطهری مطرح کرده که حصر خانگی سران فتنه ناعادلانه 
اس��ت، برعکس مطهری که از آنان دفاع می کند، سوال ما از 
شورای امنیت کشور این است که چرا اینقدر برخورد رئوفانه 
با سران فتنه داشته؟ مجازات سران فتنه بسیار سنگین تر از 
حصر است، تعجب می کنم از میراث شهید مطهری که با این 
جملات احساسی که مبتنی بر منطق و اصول نیست، اینگونه 
اظهار نظر می کند و به جای تکریم ارف��اق بیش از حد نظام 
جمهوری اسلامی در برابر جرم سران فتنه، این رافت را مورد 

اعتراض هم قرار می دهد.
 

  اصلاح طلبانی که پس از 5 سال هنوز در محکومیت 
فتنه تردید دارند، در متن نظام نیستند

حبیبی: اینکه در کش��ور یک��ی تقاضای تش��کیل حزب کند 
موضوعی قانونی است و نمی توانیم نسبت به آن اعتراض کنیم 
اما در مورد اصلاح طلبان معتقدیم که آن دسته از اصلاح طلبانی 
که داخل نظام هستند؛ یعنی اینکه به قانونی اساسی و ولایت 
فقیه معتقدند ولو اینکه تشکل های اصولگرا نظیر موتلفه را قبول 
نداشته باشد، می توانند در عرصه سیاسی به رقابت پرداخته و 
حضور داشته باشند اما با همان شرطی که باید در داخل و متن 

نظام باشند.
 اما پیش از هر مس��اله، همه اصلاح طلبان باید به یک سوال 
پاس��خ دهند و آن مواضع آنها نس��بت به فتنه اس��ت، در هر 
صورت فتنه با داعیه اصلاح طلبی در کشور شکل گرفت و همه 
آنهایی که ادعای اصلاح طلبی می کردند به فتنه دامن زدند 
که عده ای دستگیر شده و به زندان رفتند و محکوم شدند، آن 
دسته از اصلاح طلبانی که داخل نظام هستند، توقع داریم که 
حتما فتنه را محکوم کنند و از آن تب��ری بجویند، اگر بعد از 
پنج سال هنوز برخی اصلاح طلبان در محکومیت فتنه تردید 
دارند، این ها اگر ادعای این را بکنند که داخل و در متن نظام 
اسلامی هس��تند به عقیده بنده ادعای نادرستی است. فتنه 
برای براندازی نظ��ام بوده بعد چط��ور می خواهند این طرح 
براندازان��ه را در محدوده رقابت ه��ای انتخاباتی با عنوان یک 

پدیده معرفی کنند؟
 

  همراهان فتنه با داعیه اصلاح طلبی حق حضور در 
هیچ صحنه ای را ندارند

 ما حضور چنین گروه ها و تش��کل های اصلاح طلب ولو اینکه با 
ما رقیب باشند را در تمام دوره های انتخاباتی نه نفی نکردیم و 
نمی کنیم، اصلاح طلبی یک جریان است، اما باید اصلاح طلبان 
بنش��ینند و اصلاح طلبی را در قالب تعریف مشخص و درست 
ارائه کنند و ب��ه مردم بگویند این اصلاح طل��ب و اصلاح طلبی 

یعنی چه؟ 
اصولا این گروه در دو بخش تقسیم شده، نخست کسانی که با 
داعیه اصلاح طلبی همراه با فتنه بودند که این ها حق حضور 
در هیچ صحنه ای را نداشته، چون در تقابل و مخالفت با نظام 
بودند و دسته دوم اصلاح طلبانی که اصل نظام را قبول داشته 
اما تشکل های اصولگرا را قبول ندارند، گروه دوم به عقیده ما هر 
چند در مخالفت با ما بوده اما به این دلیل که به ولایت فقیه و 
قانون اعتقاد دارند حق فعالیت و رقابت در عرصه های سیاسی 
از جمله انتخابات را دارند و در نهایت مردم با آراء خود سرنوشت 

را مشخص می کنند.

حبیبی:

برعکس مطهری، سوال ما این است که چرا 
برخورد با سران فتنه این قدر رئوفانه است؟

ابراهیم انصاریان، داماد مرحوم آیت الله مهدوی کنی درباره نظر 
ایشان درباره وحدت گفت: آیت الله مهدوی کنی بر وحدت حول 

محور ولایت تاکید داشتند.

   آیت الله مهدوی کنی چه وحدتی را قبول داشتند؟
 ابراهیم انصاریان در گفت و گو با افکارنیوز اظهار داشت: آیت الله 
مهدوی کنی همواره تاکید داشتند که اختلافات باعث جدایی و 
صف بندی ها نش��ود، هر چند اختلافی که بتواند رشد بیافریند 

خوب است اما نه اختلافی که باعث جدایی شود.
انصاریان تصریح کرد: در قوای سه گانه به خصوص مجلس و دولت 

اختلاف دیده می شود و برای همین است که در بسیاری موارد 
رای گیری انجام می شود؛ زیرا این ها اختلاف در نظر است و هر 
کسی و یا لایحه ای رای آورد همان انجام شود. امام)ره( در برخی 
مسائل تاکید می کنند که اختلاف باعث رشد است اما اختلافی 
که به فرموده حضرت امام کندن و از بین بردن همدیگر باش��د 
مورد قبول نیست. وی تاکید کرد: آیت الله مهدوی هر جا احساس 

جدایی می کردند ورود پیدا کرده و مساله را حل می کردند.
رییس دفتر رییس مجلس خبرگان رهبری بیان داشت: آیت الله 
مهدوی کنی همواره تاکید می کردند که اگر قرار است وحدتی 
ایجاد شود باید حول محور ولایت باشد، ایشان تاکید داشتند که 
خودمان را نبینیم و فقط حزب و گروه و تش��کیلات خود را مد 
 نظر قرار ندهیم بلکه وحدتی تقدس دارد که حول محور ولایت 
باشد. انصاریان با بیان اینکه وحدت باید بتواند به پیشرفت نظام 
کمک کند، تصریح کرد: م��ا به وحدتی نیاز داریم که پش��توانه 
نظام باشد و به قول سیاسیون دشمن شکن باشد. اگر قرار باشد 
اختلافات باعث شود دش��من طمع کند این اختلاف خطرناک 

است، وحدتی باید داشته باشیم که دشمن را نابود کند.
داماد مرحوم آیت الله مهدوی کنی افزود: آیت الله مهدوی کنی 
همواره تاکید داشتند که وحدت تنها برای انتخابات محدود نشود 
و ایشان رسالت مجلس خبرگان را صیانت و حفاظت از رهبری 
می دانستند و می گفتند این صیانت باید از طرف همه انجام شود 

و انشاء الله رسانه ها بتوانند منادی وحدت باشند.

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس با اشاره به خبرهای 
مربوط به اس��تیضاح وزرا گفت: مجلس تعطیل اس��ت؛ چطور 
 در زم��ان تعطیل��ی خبرهایی درب��اره اس��تیضاح وزرا پخش 

می شود؟
به گزارش ایمنا، غلامعلی حدادعادل در حاشیه مراسم تجلیل از 
پژوهشگران برتر سال 93 در هفته پژوهش، در جمع خبرنگاران 
با بیان این مطلب گف��ت: تعدادی از نمایندگان ممکن اس��ت 
نظری بر روی استیضاح یک وزیر داشته باشند، ولی استیضاح 
به معنای رسمی زمانی شکل می گیرد که از سوی هیأت رییسه 

مجلس اعلام وصل شود.
او ادامه داد: استیضاح وزرا در مجلس مطرح نشده است 

و امیدواریم تعداد استیضاح افزایش نیابد.
حدادعادل گفت: امیدواریم وزرا کاری نکنند که موضوع 
اس��تیضاح مطرح شود و مجلس مجبور ش��ود وزیری را 

استیضاح کند.
رییس ش��ورای تخصصی تحول و ارتقای علوم انس��انی، 
همچنین از برگزاری قریب الوقوع جلسه این شورا با حضور 
وزیر علوم، مدیران کارگروه تحول علوم انسانی و معاونان 

وزیر علوم خبر داد
وی گفت: هدف از برگزاری این جلس��ه، همکاری بیشتر 
میان وزارت علوم و ش��ورای عالی انق��لاب فرهنگی برای 

تحول در علوم انسانی است.

انصاریان در گفت و گو با افکارنیوز مطرح کرد:

آیت الله مهدوی کنی چه وحدتی را قبول داشتند؟
غلامعلي حدادعادل:

مجلس تعطیل است؛ چطور استیضاح وزرا مطرح مي شود؟



خشم عربستان از تعمیق روابط حماس با ایران
برخی مناب��ع نزدیک به جنب��ش حماس از عصبانیت عربس��تان 
سعودی به دلیل نزدیکی این جنبش به ایران خبر دادند. به گزارش 
گروه بین الملل خبرگزاری تسنیم، خبرگزاری »الرأی« وابسته به 
جنبش حماس به نقل از برخی منابع گزارش داد که تماس رسمی 
بین مسوولان دستگاه اطلاعات عربستان سعودی و رهبران جنبش 
حماس در خارج در خصوص توس��عه روابط ای��ن جنبش با ایران 

صورت گرفته است.
بر اساس این گزارش، عربستان از سیاست خارجی جنبش حماس 
در قبال ایران ابراز خشم کرده و این جنبش را به توقف همه اشکال 

ارتباط با ایران دعوت و متعهد ش��ده است که عربستان فشارهای 
زیادی برای رفع محاصره نوار غزه اعمال خواهد کرد به شرط آنکه 
حماس هر گونه ارتب��اط با ایران را قطع کند. ب��ه گفته این منابع، 
رهبران جنبش حماس تقاضای عربستان را دریافت کرده اما هنوز 
به آن پاسخ نداده و گفته اند که این پیشنهاد را بررسی خواهند کرد.

این در حالی است که »سامی ابوزهری« سخنگوی جنبش حماس 
دیروز تاکید کرد که شرایط کنونی برای سفر »خالد مشعل« رییس 
دفتر سیاس��ی این جنبش به تهران از هر زمان دیگری بهتر است.

مش��عل نیز روز گذش��ته در مصاحبه با روزنامه الرساله گفت: ما و 

ایران روابط تاریخی طولانی مدت در رابطه با مقاومت در برابر رژیم 
اشغالگر داریم و سال های طولانی از جانب ایران حمایت شدیم و اگر 
چه برخی اختلافاتی در خصوص موضوع سوریه پیش آمد و ممکن 
اس��ت تاثیر اندکی نیز در این رابطه داشته باشد اما هیچ گاه تا حد 

قطع روابط پیش نرفته است.
وی افزود: س��فر اخیر هیأت حماس به ایران نیز در همین راستا و 
به منظور افزایش ارتباطات و تماس ها صورت گرفت و س��فر بنده 
به ایران نی��ز در چارچوب طبیع��ی خود در زمان مناس��ب انجام 

خواهد شد.
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اخبار تلگرافی

گفت وگو با فرزند مرحوم استاد پرورش

مستند زندگی » استاد پرورش« از 
شبکه های یک و چهار سیما پخش می شود

سید صالح پرورش با اشاره به مراحل س��اخت و تدوین مستند زندگی استاد 
پرورش و جزییات این مستند اظهار داشت: این مستند در 10 قسمت تدوین 
شده و بیش از 40 شخصیت ملی و استانی از جمله مراجع تقلید در این مستند 
به مصاحبه پرداخته اند. وی با بیان اینکه مراحل آماده س��ازی مستند استاد 
پرورش در طول یک س��ال گذشته انجام ش��ده، افزود: بیشتر شخصیت های 
ملی از جمله مصاحبه آیات عظام نوری همدانی، مکارم شیرازی، جوادی آملی 
و مهدوی کنی در این مستند که مراحل ساخت آن در طول یک سال گذشته 
انجام شده، به مصاحبه پرداخته اند. فرزند مرحوم استاد پرورش بیان کرد: در 
این مستند به تدوین بیش از یک هزار و 500 دقیقه مصاحبه با شخصیت های 
ملی پرداخته ش��ده که تنها 300 دقیقه از آن  به مرحله پخش در رسانه ملی 
می رسد. وی به زمان پخش این مستند از رس��انه ملی اشاره کرد و گفت: قرار 
است این مس��تند از 26 آذر در ش��بکه اصفهان پخش ش��ود و علاوه بر این، 

قسمت های برگزیده آن از سوم دی ماه در شبکه 
یک سیما به نمایش گذاشته شود. همچنین 
سلسله مباحث حافظ شناسی استاد که در 
9 قس��مت جای داده ش��ده نیز در شبکه 4 
سیما پخش می شود.پرورش به زوایایی از 
زندگی اس��تاد پرورش که در این مستند به 
توصیف آن پرداخته شده اشاره کرد و گفت: 

در هر قسمت از این مستند به 
یکی از زوای��ای زندگی 

این یاور صدیق انقلاب 
پرداخته شده  است.

در هفته ای که گذش��ت روزنامه صهیونیستی یدیعوت آحارونوت 
نوش��ت که کابینه بنیامین نتانیاهو به پایان راه خود رسیده است 
و اعضای کنس��ت برای تعیین زمان برگزاری انتخابات سراس��ری 
تشکیل جلسه دادند که پیش بینی می ش��ود که این انتخابات ماه 

مارس آینده برگزار شود.
به  نوش��ته این روزنامه، پیش بینی می ش��ود که تاری��خ انتخابات 
اواسط مارس باش��د و احتمالاً به دلیل اعیاد یهودی این انتخابات 
روز سه شنبه 1۷ مارس )26 اسفند( و یا سه ش��نبه پس از آن 24 

مارس برگزار شود.
بنیامین نتانیاهو نخست وزیر رژیم صهیونیستی زیپی لیونی و یائیر 

لاپید وزرای دادگستری و دارایی را از کابینه اخراج کرد.
پس از اخراج این دو وزیر از کابینه، نتانیاهو طی سخنانی گفت: من 

نمی خواهم مخالفت در درون کابینه ام را تحمل کنم.
نتانیاهو گفته  اس��ت که پارلمان را منحل خواه��د کرد و انتخابات 

زودهنگام برگزار می کند.
یائیر لاپید، وزیر دارایی اس��رائیل روز دوش��نبه پیشنهاد بنیامین 
نتانیاهو، نخس��ت وزیر این رژیم به عنوان آخرین تلاش برای حفظ 

ائتلاف را نپذیرفت.
نتانیاهو از لاپید خواس��ت تا �� به گفته وی �� از خرابکاری در کار 
دولت دست بردارد. این موضوع بیانگر میزان اختلاف میان این دو 
نفر است. وی در پایان جلسه یک ساعته خود با نتانیاهو اعلام کرد که 
نمی تواند با پیشنهادات وی موافقت کند و بدین ترتیب شرایط برای 

خروج خود از ائتلاف را آماده کرد.
پس از این جلس��ه آریه دری، رییس حزب ش��اس از رؤسای تمام 
احزاب خواست تا با تشکیل جلسه ای فوری تاریخی را برای برگزاری 
انتخابات تعیی��ن کنند. نتانیاهو نیز پس از این جلس��ه اعلام کرد: 
درصورتی که رفتار غیرمنتظره برخی وزرا ادامه داشته باشد چاره ای 

جز برگزاری انتخابات مجدد نخواهیم داشت.
نتانیاهو همچنین از لاپید خواست تا شش میلیارد شکل )یک ونیم 
میلیارد دلار( برای آموزش و خرید تجهیزات به وزارت دفاع پرداخت 
کند و بودجه لازم ب��رای نیروی دفاعی اس��رائیل به منظور انتقال 

پایگاه های آموزشی در نقب اختصاص دهد.
این اولین جلسه میان این دو مقام اسرائیلی پس از بروز بحران در 
چند هفته گذشته به شمار می رود. این جلسه با هدف تصمیم گیری 
درباره چگونگی نح��وه هم��کاری و احتمال برگ��زاری انتخابات 

برگزار شد. منابع حزب لیکود اعلام کردند نتانیاهو تمام کانال های 
احتمالی را ب��رای اینکه لاپید ق��ادر به جایگزین��ی نتانیاهو بدون 

برگزاری انتخابات باشد از بین برده است.
میان مخالفت بس��یاری از اعضای کابینه اس��رائیل ب��ا انتخابات 
زودهنگام کنیست، بنیامین نتانیاهو در تلاش برای پرکردن شکاف 

ناشی از اختلاف بین اعضای کابینه است.
در همین راس��تا نتانیاهو روز گذش��ته دیدارهای متعددی داشت 
 که در رأس آن دی��دار با یائیر لبی��د وزیر اقتص��اد و رییس حزب 
» آینده ای هست« جا داشت، تا برای حل و فصل نقاط مورد اختلاف 

راهی پیدا کند.
یکی از مهم ترین نقاط مورد اختلاف، قانون یهودی سازی اسرائیل 
است که لبید و زیپی لیونی وزیر دادگس��تری اسرائیل مخالف آن 
هس��تند تا جایی که لیونی پیش از این در تأکید بر مخالفت خود 
گفت این موضع ادامه می یابد، حتی اگر به قیمت سقوط کابینه باشد.

در این میان منابع نزدیک به نتانیاهو اع��لام کردند که تلاش وی 
برای حل و فصل اختلافات اعضای کابینه، آخرین تلاش او در این 
خصوص اس��ت تا به این ترتیب بتواند به توافقی دس��ت یابد که یا 
کابینه به کار خود ادامه دهد یا به سرعت به سمت برگزاری انتخابات 

زودهنگام پیش برود.
در همین ارتباط روزنامه یدیعوت آحارانوت نوشت: تقریباً یک ماه از 
آخرین دیدار و گفت وگوی نتانیاه��و با لبید می گذرد و اختلاف بین 
آنان بر سر موارد متعدد از جمله بودجه س��الانه و برخی طرح های 
 قانونی مانند قانون یهودی سازی اسرائیل همچنان به حال خود باقی

 است.
بنابر اعلام منابع نزدیک به نتانیاهو، لبید درصدد اس��ت از طریق 

مخالفت با قانون یهودی س��ازی و طرح بحث و ج��دل در کابینه و 
نیز سلب برخی دارایی ها از وزارت دفاع، کابینه را سرنگون و کابینه 

دیگری را جایگزین کند.
این منابع افزودند: نتانیاهو لبید را توبیخ خواهد کرد و اعلام می کند 
که دیگر بیش از این با رفتار و عملکرد حزب او مسامحه نخواهد کرد 

و این راه اداره کابینه نیست.
از س��وی دیگر لبید گفت که روابط کابینه نتانیاهو و دولت آمریکا 
به رهبری باراک اوباما به پایین ترین سطح خود رسیده است تا جایی 
که دیگر تضمینی وجود ندارد که آمریکا در شورای امنیت از تصویب 

قطعنامه های ضداسرائیلی خودداری کند.
به گفته وی این وضعیت در آستانه درخواست فلسطین از سازمان ملل 
برای تعیین جدول زمانی عقب نشینی اسرائیل تا سرزمین های 196۷ 

در جریان است.
موشه یعلون وزیر جنگ اسرائیل نیز در مصاحبه اختصاصی با شبکه 
دو تلویزیون اس��رائیل گفت که بحران در ائت��لاف کابینه به جایی 
رسیده که دیگر قابل حل و فصل نیس��ت، از همین رو چاره ای جز 

تعیین زمان انتخابات وجود ندارد.

وی افزود: برگزاری انتخابات نیز چندان رضایت بخش نیست؛ زیرا 
ثبات کابینه حائز اهمیت است، اما ادامه شرایط کنونی نیز ناممکن 
است، بنابراین بهتر اس��ت که هرچه سریع تر به س��مت انتخابات 

حرکت کرد.
در همین ارتباط یتسحاق هرتسوگ، رییس مخالفان در کنیست و 
رییس حزب العمل یادآور شد که درخواست او به یافتن جایگزینی 
برای کابینه کنونی از طریق انتخابات یا از طریق تش��کیل کابینه 
جدید به رهبری او همچنان به حال خود باقی است و اطمینان دارد 
که پس از انتخابات زودهنگام کنیست، فرصت زیادی برای تشکیل 

کابینه آینده دارد.
بسیاری از کارشناسان سیاسی اختلاف بین اعضای کابینه نتانیاهو 
را از زمان شکس��ت این رژیم در جنگ 51 روزه غ��زه می دانند که 

زمزمه های آن به گوش می رسید.
»سامی ابوزهری« سخنگوی جنبش مقاومت اسلامی حماس در 
واکنش به فروپاشی کابینه نتانیاهو گفت: فروپاشی ائتلاف حکومتی 
اسرائیل، نش��انه و علامتی دیگر برای پیروزی مقاومت و شکست 

بنیامین نتانیاهو در غزه است.

استانی شدن انتخابات  باعث می شود منافع ملی فدای منافع محلی نشود

استانی شدن انتخابات مجلس شورای اسلامی، ازجمله طرح هایی  
است که در دوره های مختلف مجلس شورای اسلامی از سوی هر 
دو طیف سیاسی کشور مطرح شده و طرفداران و مخالفان خاص 
خودش را در میان نمایندگان هر دو طیف سیاسی دارد. چند روز 
پیش طرح فوریت طرح استاني شدن انتخابات در مجلس به تصویب 
رسید. در این زمینه حسین طلا ، عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 
شورای اسلامی در گفت و گو با خبر آنلاین گفت: طرح استانی شدن 
انتخابات مجلس باید همچنان در کمیسیون های مجلس برسی 

ش��ود. وی افزود: از نظر بنده این طرح دارای نق��اط قوت و ضعف 
است. نکات مثبت این طرح این است که افراد برجسته، کسانی که 
دارای سوابق و تجربه علمی و اجرایی و مدیریتی در کشور هستند، 
مطرح و شناخته شوند. همچنین دیگر هیچ گاه منافع ملی فدای 
منافع محلی یا اس��تانی نخواهد ش��د. به طور مثال، یک نماینده 
شهرستان کوچک هیچ گاه با اقدامات غیرکارشناسانه خود بودجه 
کشور را هدر نمی دهد و به منافع ملی فکر می کند. حسین طلا از 
پیامد های منفی این طرح به کاهش ارتباط بین مردم و حاکمیت  

اشاره کرد و گفت: احساس می شود با تصویب طرح استانی شدن 
انتخابات مجلس، کمتر صدای مشکلات مردم به صورت مستقیم 
به مسوولان کشور انتقال یابد. وی در پایان افزود: با اجرای این طرح 
مقداری از عدالت هم زیر سوال می رود؛ چرا که نمایندگانی که هنوز 
شناخته شده و مطرح نیستند و در صدا و سیما از آنها هیچ سخنی  
به میان نیامده، امکان انتخاب شدن آنها به عنوان نماینده خیلی کم 
است و تنها افرادی در انتخابات بالا می آیند که انتخاب توده مردم 

در شهر و شناخته شده و اسمشان سرآمد است.
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اعتراضات در سراسر آمریکا علیه تصمیم هیات منصفه  عالی همچنان 
ادامه دارد. معترضان از  عدم صدور کیفر خواست علیه دو افسر پلیس 
سفیدپوستی که تابس��تان گذشته دو سیاهپوس��ت را در شهرهای 

نیویورک و فرگوسن به ضرب گلوله کشتند ناراضی هستند.
 معترضان دوشنبه شب )۱۷ آذر( در حالی که اسامی سیاهان قربانی 
خشونت پلیس را در دست داشتند، در اعتراض به خشونت پلیس در 

مقابل کنگره و وزارت دادگستری آمریکا تجمع کردند.
 شرکت کنندگان در این تظاهرات با س��ردادن شعارهایی همچون 
»جان سیاهان بی ارزش نیس��ت« و حمل پارچه نوشته هایی که بر 
روی آن نوشته شده بود »کشتن سیاهان را متوقف کنید« خشونت 

پلیس را محکوم کردند.
  معترضان همچنین با دراز کشیدن در خیابان ها، قتل سیاه پوستان 
با گلوله های پلیس را شبیه سازی کردند. این اقدام نمادین معترضان 
که  در اوج ترافیک صورت گرفت، مس��یر اصلی کاخ سفید به شمال 

غرب واشنگتن را مسدود کرد.
شهرهای دیگر آمریکا هم شاهد تظاهرات شهروندانی بود که از رای 

هیات منصفه خشمگین هستند.
 این اعتراضات چند روز پس از آن برگزار شد که هیات منصفه  عالی 
نیویورک به عدم صدور کیفرخواست علیه دانیل پانتالئو، افسر پلیس 
س��فید پوس��ت در رابطه با قتل اریک گارنر، ش��هروند سیاه پوست 

آمریکایی رای داد.
دو هفته قبل نیز هی��ات منصفه دادگاه ایالت میس��وری اعلام کرد 
شواهد کافی علیه دارن ویلس��ون، پلیس سفیدپوستی که در شهر 
فرگوسن مایکل براون را با گلوله به قتل رس��اند وجود ندارد و اقدام 

این مامور پلیس غیرقابل پیگرد قانونی است.
 این افسر سفیدپوست پلیس مرداد ماه »مایکل براون« ۱۸ ساله را 

که غیرمسلح بود با شلیک ۱۲ گلوله کشت.
برخلاف تیراندازی به براون، چگونگی کش��ته ش��دن گارنر با تلفن 
همراه ضبط شد و بسیاری هم آن را دیدند. انتشار ویدئوی چگونگی 
خفگی گارنر که پدر شش فرزند و پدر بزرگ دو نوه بود، موجب خشم 
عمومی شده اس��ت. در این ویدئو دیده می شود گارنر که به بیماری 

آسم مبتلا بود، مرتب به افس��ران پلیس می گوید:» نمی توانم نفس 
بکشم.«

در نیویورک نیز جمعیت زیادی ب��ا برپایی تظاهرات در خیابان های 
مقابل بارکلیز سنتر شعارهایی چون »دست ها بالا، تیراندازی نکنید« 

و »جان سیاهان بی ارزش نیست« سر می دادند.

 در همین رابطه شماری از اعضای شورای شهر نیویورک در اقدامی 
نمادی��ن در خیابان های نیوی��ورک تجمع کردند و مانع آمد و ش��د 
خودروها شدند. آنها با این کار خود از اعتراض هایی حمایت کردند که 
در اعتراض به این رفتارهای خشونت آمیز پلیس آمریکا شروع شده 
است. اعضای شورای ش��هر نیویورک پس از تجمع خیابانی خود به 

سمت تالار شهر رفتند که قرار بود حکم دادگاه درباره پلیس پرونده 
اریک گارنر صادر شود. 

ش��ماری از فعالان اجتماعی و مذهبی نیز در این حرکت اعتراضی 
اعضای شورای شهر نیویورک حضور داشتند. 

» ملیس��ا مارک ویوریتو« از اعضای شورای شهر نیویورک در جلسه 
صدور  حکم دادگاه نیویورک ابتدا این جمله را به زبان آورد که» نمی 

توانم نفس بکشم.« 
ویوریتو در این جلس��ه گفت:» اتفاقی که برای اریک گارنر رخ داده 
است، مصداق عدالت نیست. اعضای دستگاه های انتظامی سوگند 

خورده اند از مردم محافظت کنند. این کار آنها، عادلانه نیست.«
»یدانیس رودریگز« از دیگر اعضای شورای شهر نیویورک به خبرنگار 
پرس تی وی گفت:» ما حق داریم به صورت مسالمت آمیز اعتراض 
کنیم. برپایی تظاهرات مسالمت آمیز در نیویورک، مسبوق به سابقه 
است. امیدوارم همه کسانی که به علت شرکت در اعتراض ها دستگیر 
می شوند، به هنگام حضور در دادگاه، به پرونده آنها به صورت عادلانه 
رسیدگی ش��ود و حق مردم براساس متمم نخس��ت قانون اساسی 
آمریکا رعایت ش��ود ک��ه حق ش��رکت در تظاهرات را به رس��میت 

شناخته است.«
 »جودی فلورن��ی« که در اعتراضات در نیویوک ش��رکت کرده بود، 
 گفت: »آن چه در روزهای اخیر در این ش��هرها در حال وقوع است، 
فوق العاده مهم اس��ت؛ چون نش��ان می دهد که ما یکصدا و متحد 
هستیم.«ش��بکه س��ی ان ان می افزاید که در جری��ان این تحصن، 
معترضان پلاکاردهایی را با ش��عارهایی چون، »جان سیاهان مهم 
است« و »کش��تن ما را متوقف کنید« در دست داشتند. این تجمع 
در خیابان کنتیکت که کاخ س��فید را به بخش شمالی شهر متصل 

می کند، صورت گرفته و تردد در این منطقه را متوقف کرده است.

ادامه روند اعتراضات به خشونت پلیس آمریکا

اوج خشونت پلیس آمریکا برای سرکوب معترضان 

مـزایـده)نوبت اول(

سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان 

اطلاعیه منطقه چهار شهرداری اصفهان 

اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 4 شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان 

آقایان: حسـین نورالهی، حسـین علیخانی زیارتگاهی، محسـن ساطع،  محمد 
بزرگ پور و خانم ها توران ساطع و اشرف آب سالان 

به نشانی: خیابان سلمان فارسی خیابان باغ مشهد 
نظر به اینکه بخشی از شماره پلاک ثبتی 12022 واقع در خیابان باغ مشهد در مسیر طرح 
عمرانی خیابان باغ مش��هد قرار گرفته و با توجه به عدم توافق و در اجرای ماده 8 لایحه 
قانون��ی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای برنامه های عمومی، عمرانی و 
نظامی دولت و پس از انجام تش��ریفات قانونی طی سند شماره 134351 مورخ 93/9/23 
در دفتر اس��ناد رسمی شماره 65 توسط نماینده محترم قضایی به شهرداری انتقال رسمی 

گردیده. 
لذا بدینوسیله به شما ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از رویت این ابلاغیه 

نسبت به تخلیه و تحویل سالم پلاک در مسیر به شهرداری اقدام نمایید.  
بدیهی است در صورت عدم تحویل برابر مقررات اقدام خواهد شد. 

نظر به اینکه عرصه و اعیان یکباب منزل مسکونی به پلاک ثبتی 6037 بخش 3 ثبت اصفهان 
متعلق به آقایان مرتضی و رضا همگی تمیزی فر و خانم ها شمس��ی، ملیحه و فخری همگی 
تمیزی فر و خانم فرحناز لبافی نژاد واقع در خیابان میدان امام علی )ع( – کوچه ماهی فروش ها 
در مس��یر طرح عمرانی میدان امام علی )ع( قرار دارد و علیرغم ش��رکت نامبرده در جلسات 
کمیسیون معوض تاکنون توافق قطعی حاصل نگردیده، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح 
و براب��ر تبصره 4 ماده واحده قانونی نحوه تقویم ابنیه، املاک و اراضی مورد نیاز ش��هرداری 
مصوب 28 آبان 1370،  بدینوسیله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر 
 ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر این آگهی نسبت به معرفی یک نفر کارشناس به عنوان معتمد و

 5 نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال، روبروی 
حس��ینیه رضوی اقدام نماید. ش��ایان ذکر است که کارشناس��ان می بایستی جزء کارشناسان 
رسمی دادگستری و متخصص در رشته راه و ساختمان باشند و ظرف مهلت تعیین شده معرفی 

می گردند.
 بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

 س��ازمان فرهنگی تفریحی ش��هرداری اصفه��ان در نظر  دارد اجازه س��اخت، نصب و
 به��ره برداری از یک عدد تابلوی س��ه وجهی گردان جمعا ب��ه متراژ 108 مترمربع واقع 
در ش��مال غرب پل فردوسی را به مدت دو سال به شرح و شرایط زیر از طریق مزایده 

عمومی به اشخاص حقوقی واجد شرایط واگذار نماید. 
متقاضیان می توانند جهت کس��ب اطلاعات بیشتر با شماره 3-35279331-031 تماس 
حاصل نموده و برای دریافت اس��ناد مزایده حداکثر تا پایان وقت اداری روز س��ه شنبه 
مورخ 1393/10/09 به آدرس اصفهان، خیابان جی شرقی، خیابان مسجد علی، مجتمع 
فرهنگی کوثر، مدیریت درآمد و بازرگانی سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان و 
جهت تحویل آن حداکثر تا پایان وقت اداری روز ش��نبه مورخ 1393/10/13 به آدرس 
اصفهان، خیابان 22 بهمن،  مجموعه اداری امیرکبیر، س��اختمان مرکزی سازمان فرهنگی 

تفریحی شهرداری اصفهان مراجعه نمایند. 
 ارایه سپرده شرکت در مزایده به صورت نقدی یا ضمانتنامه بانکی 

 ارایه ضمانت حسن انجام کار به میزان سی درصد کل مبلغ قرارداد، که می بایست نقداً 
به حساب سازمان واریز و یا به تشخیص سازمان به صورت ضمانتنامه بانکی ارایه شود. 
 پیش��نهادات واصله حداکثر ظرف مدت 15 روز بعد از آخرین مهلت تعیین شده،  در 
کمیسیون معاملات سازمان مفتوح و برابر مقررات و مقتضیات سازمان تصمیم گیری و 
نتیجه آن در تابلوی اعلانات سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان واقع در خیابان 
22 بهمن،  مجموعه اداری امیرکبیر، ساختمان مرکزی سازمان  فرهنگی تفریحی شهرداری 

اصفهان اعلام خواهد شد. 
 در صورتیکه برندگان اول، دوم و س��وم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 

آنان به ترتیب به نفع سازمان ضبط خواهد شد. 
 سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است. 

 سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده مندرج می باشد. 
 کلیه هزینه های درج آگهی مزایده بر عهده برندگان مزایده می باشد. 

 ش��رکت در مزایده و ارایه پیش��نهاد به منزله قبول شروط و تکالیف اعلامی از سوی 
سازمان می باشد.

 بهای پیشنهادی باید از جهت مبلغ مشخص، بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر 
شده تسلیم شود. 

کـابینه نتانیاهو
فـروپاشید



 شهرام ناظری: تکلیف هنر  هنوز 
معلوم  نیست 

برخورد با کنسرت های موسیقی همیشه بوده و هس��ت. علت آن را هم 
می توان این دانست که موسیقی تکلیفش معلوم و مشخص نیست.  

شهرام ناظری در گفت وگویی کوتاه با ایلنا ارزیابی مختصری از وضعیت 
فرهنگی و هنری کش��ور به ویژه در عرصه موسیقی داشت.  این خواننده 
گفت: چند و چون فضای هنری کشور را به راحتی نمی توان ارزیابی کرد 
و زمان نیاز است تا بتوان به ارزیابی مشخصی پرداخت. ناظری با اشاره به 
اینکه موسیقی در ایران همیشه مشکل داشته و دارد، می گوید: درحال 
حاضر در فضای جدید فکری که با انتخاب حس��ن روحانی در کشور به 
وجود آمده، باید منتظر ماند تا دولت جدید جا بیفتد و آن موقع می توان 
نظر قطعی داد.  ناظری، مشکل مجوزهای موسیقی در ایران را مساله ای 
همیش��گی می داند. با این حال به این موضوع هم اش��اره می کند که در 
شرایط فعلی وضعیت مجوزها بهتر شده و بوی بهتری به مشام می رسد 
اما برای اینکه بتوان راجع به فضای کنون��ی اظهارنظر کرد، کمی نیاز به 
زمان است.  او پیرامون برخوردهای اخیری که در ارتباط با مجوزها صورت 
می گیرد با اشاره به اینکه برخورد با کنسرت های موسیقی در دولت جدید 
کمتر شده، گفت: این برخوردها همیشه هست و بوده و علت آن را می توان 
این دانست که موسیقی تکلیفش معلوم و مشخص نیست و به طور کلی 

هنوز تکلیف هنر معلوم نیست.   

 تاسیس خانه ادبیات ایران 
در منزل سیمین و جلال

خواهرزاده جلال آل احمد با بیان اینکه در محل منزل این نویسنده خانه 
ادبیات ایران تاس��یس خواهد شد، از ایجاد هنرس��تان کشاورزی جلال 
و مدرس��ه کوه نوردی جلال در طالقان توس��ط دو تن از بازماندگان وی 
خبر داد. به گزارش مهر، دومین نشس��ت »جلال و شمس؛ روشنفکران 
متفاوت« به مناسبت س��الگرد درگذشت ش��مس آل احمد در موسسه 
مطالعات تاریخ معاصر ایران برگزار ش��د. در این مراس��م محمد حسین 
دانایی فر، خواهر زاده جلال آل احمد در سخنانی با بیان اینکه دولت ها 
و نهادهای حاکمیتی باید مراقب سرمایه های نمادین خود باشند، اظهار 
داشت: این سرمایه ها مانند علائم راهنمایی هستند که هم راه رفتن و هم 
صحیح رفتن را نشان می دهند و به همین خاطر می توان آنها را یک الگوی 

اجتماعی پنداشت.

نجف دریابندری دیگر حرف نمی زند
ایرج پارس��ی نژاد می گوید، حال نجف دریابندری خوب است، اما بعد از 
سکته مغزی دیگر زبان سخن گو ندارد. این نویس��نده و منتقد ادبی که 
از دوستان نجف دریابندری است، درباره وضعیت جسمی این مترجم و 
منتقد پیشکسوت به ایسنا، گفت: حال ایشان خوب است. خدا را شکر از 
سکته مغزی جان سالم به در برد و اتفاق جدی برایش رخ نداد، اما ضعیف 
شده  و ساکت؛ دیگر زبان سخن گو ندارد و آرام است. نجف دریابندری که 
چندی پیش مجددا دچار سکته مغزی ش��د، زاده  اول شهریورماه سال 
1308 در آبادان است. »پیرمرد و دریا« )ارنست همینگوی(، »بیگانه ای 
در دهکده« و »هاکلبری فین« )مارک تواین(، »پیامبر و دیوانه« )جبران 
خلیل جبران(، »رگتایم« و »بیلی باتگیت« )دکتروف( از ترجمه های او 

هستند.

این هفته در دانشگاه صنعتی اصفهان؛

تلفیق مدرن و سنتی، با طعم دانشجویی

در حالی که این روزها اکثر دانش��جویان به فک��ر امتحانات پایان ترم 
هستند و بازار زیراکس جزوه در همه محافل دانشگاهی داغ است، لیلا 
خودسیانی اقدام به برپایی گالری آثارش در دانشگاه صنعتی اصفهان 
کرده است. لیلا خودس��یاني، فارغ التحصیل رش��ته شیمي دانشگاه 
صنعتي بوده و در زمینه نقاشي آموزشي آکادمیک ندیده و یک هنرمند 
تجربي است. با این حال وجود برخي ویژگي هاي منحصر به فرد در آثار 
وي توانسته در مدتي کوتاه نظر بسیاري از هنردوستان را به خود جلب 
کند. وی در این نمایشگاه حدود 20 اثر با خود به همراه آورده است که 
اکثر آنها تلفیقي از نقاشي مینیاتوري و مدرن است. سرد شدن رابطه ها، 
تبدیل شدن روابط از رابطه هاي انساني به نوعي بده بستان، زیاد شدن 
فاصله بین انسان ها از جمله موضوعات کار شده در آثار لیلا خودسیاني 
اس��ت. خودس��یاني در گفت وگو با خبرنگار اصفهان زیبا، گفت: یک 
 سري از نقاشي ها را باید با دقت بیشتري دید و نقاشي هاي من از این 
دسته اند. با این حال به نظرم آن چیزي که مخاطب از آثار من برداشت 
مي کند درست است و مورد احترام. وي در تشریح برخي آثارش، گفت: 
امروز انسان ها به مجسمه هایي تبدیل شده اند که فقط چشم اند و فقط 
نگاه مي کنند. رابطه ها آنقدر سرد شده که انسان ها بین خودشان دیوار 
کشیده اند و امروز انسان ها به اندازه خوردن یک چایي هم در امنیت 
نیستند و این امر آرامش را از زندگي ها برده و این امر بسیار آزاردهنده 
است. همچنین علاقه مندان برای بازدید از این نمایشگاه می توانند تا 
پنجشنبه 27 آذر به تالار شهید همت واقع در دانشگاه صنعتی اصفهان 

مراجعه کنند. 
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

»وقتی 15 سالم بود، کارم را با بافت شروع کردم. 

نفیسه
حاجاتی

وقتی22 ساله شدم، اولین آتلیه ام را راه انداختم و 
علاوه بر طراحی با استفاده از نخ و پشم و پارچه کار 
می ک��ردم و می کن��م. همزم��ان با س��الگرد 50 
س��الگی ام تصمیم گرفتم در کنار کارم به نقاشی 

بپردازم«. 
زن، خوش لباس اس��ت و متبس��م. در ی��ک عصر باران��ی که برای 
گالری گردی در پایتخت انتخ��اب کرده ام، وقت��ی بالاخره گالری 
اعتماد 2 را پیدا می کنم و به نمایش��گاهش می رس��م، آرام نشسته 
و با لبخند نگاه می کند. نمایشگاهش در نگاه اول پر از رنگ و بافت 
است. استیمنتش را که بخوانید، به علاقه و پیشینه اش تا حدودی پی 
می برید. طراح لباس است و سابقه خوبی در این کار دارد. علاقه اش 
به نشانه های اساطیری به صحبت ها و عقاید مادربزرگش برمی گردد 
و در 50 سالگی نقاشی را شروع کرده و حالا دومین نمایشگاهش را 
گذاشته؛ ردپای زندگی، عقاید گذشتگان و رنگ و بافت در کارهایش 
خیلی آشکارند. اصلاً می توانیم بگوییم نمایشگاه اخیر پروین امیرقلی 
در گالری اعتماد 2، متش��کل از دو لایه بود؛ سرخوشی که در وهله 
اول و روتر به چشمتان می خورد و غم، ترس، امید و عشق که آمیخته 
به لایه رویی ولی محو و زیرکانه احساس می شدند. پروین امیرقلی، 
مادر احمد و بهمن کیارستمی، آذرماه امسال 22 تابلوی رنگ و روغن 
روی بوم را در نمایشگاه »باورها« به نمایش گذاشت. تابلوها هم در 
دو اندازه70×70 و 100×100 ارائه ش��دند. امید روحانی در مجله 
کتاب هفته در توصیف او نوشته: »خانم امیرقلی کم کار می کنند، 
اما کارشان تازه، بدیع، با طراوت و شایسته تحسین است«. امیرقلی 
اولین نمایشگاهش را شش سال پیش در گالری گلستان برگزار کرد 
و دومی را امسال. وقتی درباره نمایشگاه بعدی می پرسم، می گوید:» 
انشاءلله در 72سالگی نمایشگاه سومم را می بینید؛ چون انگار قسمت 
است هر شش سال یک بار نمایش��گاه بگذارم!« گپ کوتاهم با این 
هنرمند را که ش��اید بتوانیم عنوان »نقاش خودآموخته« را هم در 

موردش به کار ببریم، در ادامه می خوانید. 

نقاشی را از کی شروع کردید؟
من همیشه کار کرده ام؛ کار زیاد و جدی. شغلم طراحی لباس است. 
در50 س��الگی زندگی طوری بود که فکر کردم برای جلوگیری از 
افسردگی و البته اس��تراحت و تفریح، نقاش��ی کنم و شروع کردم. 
من اصولاً با رنگ خیل��ی کار دارم. در کارهای طراحی لباس��م هم 
خیلی از رنگ استفاده می کنم. در نقاشی هم این علاقه و روحیه ام 

را می بینید. 
موضوع خاصی را برای کارهایتان انتخاب کرده اید که 
ریشه در اساطیر و باورهای قدیمی دارند. برای انتخاب 
این اشکال و متون مطالعه و پژوهش خاصی هم انجام 

دادید؟
نمی توانم بگوی��م پژوهش کردم، ولی خیلی کت��اب خواندم؛ چون 
نقش ها برایم خیلی مهم بودند. الان می دانم که ریش��ه طلسم ها از 
مصر است و در برخی از شهرها مثل ملایر و خرم آباد مردم خیلی از 
این ها استفاده می کردند. یک سری نقش های فلزی هم از مادربزرگم 

داشتم که در این کارها استفاده کردم.
چرا کاردک را به جای قلم مو استفاده کردید؟

فکر کردم این نقش ها را با قلم مو نمی شود کار کرد. اصلًا نمی شود. 
البته اصولاً کار با قلم مو را هم دوس��ت ندارم. اولین تابلو را با قلم مو 
کشیدم و دیدم هیچ علاقه ای ندارم به سراغ دومی بروم! به نظرم آمد 
که غیر از قلم مو باید با ابزار دیگری اجرا شود. کاردک را برداشتم و 
دیدم شد! قطر رنگ را دوست داشتم. قلم مو یک چیز خیلی ظریف و 

نازک بود، با سلیقه من و این نقش ها اصلًا سازگار نبود. 
خود شما به طلسم ها اعتقاد دارید؟ 

اصلاً اعتقادی به شان ندارم. من فقط نقش و نثرشان را دوست داشتم. 
نثرشان خیلی ویژه اس��ت. لغات خاصی به کار می برند و نقش های 
جالبی دارند. فقط فرمشان برایم مهم بود. به خانواده ام می گفتم یک 
عمری از خطم ناراضی ام؛ حالا می بینم برای این ها چه قدر مناسب 

است! چون خطشان با خط من خیلی جور است. 
پس برای همین است که عبارات متن آثار زیاد خوانده 

نمی ش�وند و مخاطب بیش�تر بافت و رنگ ه�ر اثر را 
می بیند.

بله. اصلًا خیلی مهم نیست که بتوانید عبارات را بخوانید. ترکیب ها 
مد نظرم بودند، وگرنه که این تابلوی قال و مقال هم هست که هیچ 

عبارتی ندارد و فقط با کلمه عشق و رنگ سرخ خلق شده. 
و این تنها تابلوی نمایشگاهتان است که با یک کلمه، 

خیلی روشن و شارپ دیده می شود.
دقیقاً. چون عش��ق یک کلمه دیگر اس��ت. با همه چیز خیلی فرق 
می کند. به همین دلیل بوده و جالب است بگویم که من هیچ وقت 
اتود نمی زنم. در کار لباس هم همین طور هس��تم. هیچ وقت روی 
کاغذ طراحی نمی کنم. پارچه باید پهن شود. من نگاه کنم و ببینم که 
چه کار باید بکنم. در این کارها هم  همین طور بود. وقتی کلمه عشق 
به ذهنم آمد، فکر کردم با چه رنگی و چه فرمی نمایشش بدهم. اتود 
نزدم. رنگ را گذاشتم روی بوم و رفتم. همه کارهایم این طوری است. 
ش�مایل ها و نقش مایه ه�ای بوم�ی که در تع�دادی از 

کارهایتان هستند، ذهنی اند یا عیناً آورده اید؟
نه، درست شبیه نقش هایی که در طلسم های قدیمی بودند، نیستند 
اما ربطی ب��ه آنها دارند. در اص��ل نقش ها را با نقش ه��ای ذهنی ام 

ترکیب کرده ام. 
شما را می توانیم یک نقاش خودآموخته توصیف کنیم 

یا باید بگوییم نقاشی را در 50 سالگی آموختید؟
حتماً می توانید. اجازه بدهید داس��تان نقاش��ی کردنم را که خیلی 
قصه بامزه ای دارد، بگویم. وقتی رفتم پیش آقای جوادی پور، ایشان 
اصرار داشت که دیگر تدریس نمی کند. من فقط از او خواهش کردم 
بگذارد من بیایم در آتلیه اش نقاش��ی کنم؛ چون خودم خیلی دفتر 
شلوغی دارم. با ایشان قرار گذاش��تم هفته ای یک بعد از ظهر بروم 
پیش ایشان و او قبول کرد. لیستی گرفتم و با هیجان عجیب و غریبی 
وسایل را تهیه کردم و رفتم پیش آقای جوادی پور. ایشان  اتاقی را 
که روزی کلاس بود، به من نشان داد و گفت برو بنشین نقاشی کن! 
در را هم بست. من خیلی ناراحت شدم. رفتم، گفتم: من آمدم اینجا 

نقاشی کنم. گفت: خب نقاشی کن. گفتم آخر چکار بکنم؟ گفت: هر 
چه در ذهنت اس��ت بکش. برای من خیلی عجیب بود. عین بچه ها 
یک خیابان و دو تا درخت و یک ماش��ین و دو تا آدم کشیدم. فقط 
می خواس��تم از آن اتاق بروم بیرون. برایم کابوس بود. گفتم: آقای 
جوادی پور بیایید ببینید. آمد و گفت: خوب است. گفتم: این خوب 
است؟! گفت: بله. گفتم حالا چکار کنم؟ گفت: رنگ کن دیگر! من 
هم تندتند رنگ کردم. برای اینکه بیاورمش سر سه پایه، گفتم: من 
می خواهم این جاده رنگ خاک رس باش��د. بگویید این رنگ را چه 

طوری درست کنم. 
گفت: آنقدر رنگ ها را قاطی کن تا بش��ود. وقتی از اتاق آمدم بیرون 
خیلی عصبی بودم. با خودم گفت��م، من که دیگر نمی آیم. پس باید 
چیزی بگویم ک��ه حالم خوب ش��ود. گفتم: آقای ج��وادی پور اگر 
قرار ب��ود یکی من را بگ��ذارد در یک ات��اق و در را ببندد من بیخود 
نمی آمدم برای هر س��اعت هزینه بدهم. گف��ت: الان هم می توانی 
نیایی. بس��اطم را برداش��تم و از آتلیه بیرون رفتم. پس��رم که تازه 
ازدواج کرده و از من جدا ش��ده بود و هیجان داشت ببیند مادرش 
چه کاری را ش��روع کرده، زنگ زد. گفتم: بدترین جای دنیا رفتم. 
او اصرار داش��ت که باید بروم پیش آقای ج��وادی پور. می گفت در 
کلاس ها معمولاً دو تا خط ش��اگرد می کش��د. چهار تا خط استاد 
 و ش��اگرد هم خوش��حال تابلو را امض��ا می کند و می گ��ذارد روی

دیوار. اما خوبی این بود اس��تاد این بود که کاری به کارم نداش��ت! 
دوس��تی هم برایم جمله ای از حضرت علی )ع( خواند که ایش��ان 
گفته اند: »من ستایش می کنم استادی را که آموختن را می آموزد. 

نه آموخته ها را!«
هیچ وقت از اس�تاد پرس�یدید چرا در وهل�ه اول این 

برخورد را داشته اند؟!
بله. بعد از مدتی که دیگر عادت کرده بودم، پرسیدم چرا آن روز این 
کار را کردید؟ گفتند: »وقتی آمدی و شروع به کار کردی، فهمیدم 
عاشق رنگ هستی. فکر کردم، سن تو طوری نیست که از اول طراحی 
و اینها را یاد بدهیم. باید رهایت کنم که بروی سراغ رنگ. رنگ که 
بیاید هیجان کار کردن پیدا می کنی«. بعد فهمیدم راست می گفت؛ 

چون اگر مجبور بودم شش ماه طراحی کنم، اصلًا ادامه نمی دادم. 
حالا نقاشی برایتان یک تفریح اس�ت یا خیلی جدی 

شبیه طراحی لباس دنبالش می کنید؟
نه. فقط تفریح است. یک روز که سه پایه ام وسط سالن بود و پسرم 
تازه از آمریکا آمده بود و ]عباس[ کیارستمي آمده بود براي صبحانه، 
دید که یک سه پایه وسط خانه است و یک نقاشي هم رویش است. 
من رفته بودم در آش��پزخانه تا صبحانه را بیاورم، از احمد پرسیده 
بود: کي اینجا نقاشي مي کند؟ احمد گفته بود: مامان. کیارستمي 
پرسیده بود: با چه دارد کار مي کند؟ احمد گفته بود: با رنگ روغن. 
اول فکر کرده بود که احمد دارد ش��وخي مي کند، باز پرسیده بود: 
نه، ک��ي دارد کار مي کند؟ احمد باز گفته بود: مامان. کیارس��تمي 
رفته بود جلو و دس��ت کش��یده بود به تابلو که خی��س بود، خیلي 
 ناراحت شده بود؛ چون فکر کرد که کار را خراب کرده است. بعد خدا 
 مي داند که چق��در راجع ب��ه کارهایم حرف زد. من ت��ا قبلش کار 
مي کردم که بعد ببرم و بگذارم در انبار. اصلا فکر نمي کردم که کار 
کنم و به آدم ها نشان بدهم و نمایشگاه بگذارم. نشست و اصرار کرد که 
نه، باید این کارها را نمایش دهي. برای همین بعداً در گالری گلستان 
اولین نمایشگاهم را گذاش��تم و همان روز اول، همه کارها فروخته 
شدند. من خیلي هیجان زده بودم. نخستین نمایشگاهم بود و مورد 
استقبال قرار گرفته بود و امس��ال هم این کارها را به گالری اعتماد 

آوردم که تا الان نصفشان به فروش رفته است.  

گفت و گو با نقاشی که در 50 سالگی نقاشی را شروع کرد

وقتی نقاشی فقط قرار است حال نقاش را خوب کند
  آموختن را بیاموزیم نه آموخته ها را !

یک کارگردان تئاتر:

تئاتر مانند گندم برای جامعه ضروری است
یک استاد ادبیات نمونه کشوری:

هیچ وزارتخانه و دانشگاهی از پژوهشگر حمایت نمی کند  
امیر دژاکام، مهر: معتقدم هنر نمایش یک راهبرد استراتژیک 
است. راهبرد استراتژیک می تواند در بلندمدت به رشد و تعالی 
یک جامعه و امنیت و حفظ و حراست از آن جامعه کمک کند، اما 
از آنجایی که در رده های تصمیم گیری تئاتر ما، متخصصان فن 
حضور ندارند، ما به این بحث های عمیق و ریشه ای نمی پردازیم 
و ماحصل آن می ش��ود یک بحران و زلزله در هنرهای نمایشی 
و مش��کلاتی که این روزها در تئاتر شاهدش هستیم. هنرهای 
نمایشی به دلیل دوربرد بودن، تاثیرگذاری مانا و جامع، خاص 

بودن و اینکه هنر مادر است، یک راهبرد استراتژیک محسوب 
می شود، بنابراین باید مورد توجه قرار گیرد. وقتی نمایش هنر 
مادر است؛ یعنی سینما، تلویزیون، ادبیات فلسفه و... از آن تغذیه 
می کنند، بنابرابن نمی توان آن را حذف کرد؛ چون تئاتر مانند 
گندم برای یک جامعه ضروری اس��ت. باید اتاق فکری تشکیل 
شود و همه دس��تاوردهای تئاتر از ابتدای انقلاب تاکنون مورد 
بازنگری و توجه قرار گیرد. نبود افراد متخصص در تصمیم گیری ها 

موجب سرمایه سوزی می شود.

عبدالرضا مظاهری، هنرآنلای�ن: باید فضای آرام علمی و 
پژوهش��ی باز ش��ود تا اهل علم به میدان بیایند و حرف شان 

را بزنند. 
نباید فرصت نقد را از خود بگیریم و بعد افرادی که در ادارات 
هستند بیایند و مصاحبه های زیبا و اداری پسند انجام دهند و 
کارها را به ظاهر حل کنند. تمام کتاب های علمی که تاکنون 
نگاشته شده بدون حمایت جدی از طرف هیچ ارگانی و صرفا با 

اراده و علاقه شخصی به محصول رسیده است. 

هنوز هم ک��ه هنوز اس��ت، هی��چ وزارتخانه و دانش��گاهی از 
پژوهشگر حمایت نمی کند.

 این قضیه تا آنج��ا پیش رفته که پژوه��ش درآمد کمتری از 
تدریس دارد.

 یک طرح پژوهشی نیازمند س��ال ها هزینه، کار و صبر است 
تا از هزار طرح ارائه شده، یکی به س��رمنزل مقصود برسد، اما 
چون ش��رایط اداری محور بوده، تا طرح را ارائه می دادیم از ما 

گزارش می خواستند.

سبـد اخبــار

فردا، پنجش��نبه 27 آذر ماه، گالری نقش خانه حوزه هنری، 
میزبان نمایش��گاهی با عنوان »پرونده ای برای چند پرتره« 

خواهد بود که س��اعت 17 افتتاح می شود و تا 4 دی ماه ادامه 
خواهد داشت. در نمایشگاه روایت های تصویری افروز رجایی، 
30 اثر ب��ه نمایش درخواهد آمد. رجای��ی در توضیح این آثار 
گفت: »مجموع��ه ای از آثار ایده محوری اس��ت که از هرگونه 
رنگ و لع��اب و تکنیک فاصل��ه گرفته و در عین س��ادگی در 
اجرای کار، یک هدف بزرگ تر را دنبال می کند و آن نمایش 
چند پرتره ساده از انس��ان های اطراف ماست که گویی هیچ 
چیزخاصی را دنبال نمی کنند«. او ادام��ه می دهد: »در کنار 
هر یک از آثار، تابلوی دیگری اس��ت که درونیات فردی را که 
پرتره اش را می بینیم، نشان می دهد. چیزی که ما هر روز آن 
را در انس��ان هایی که می بینیم مورد قضاوت های فوری قرار 
می دهیم و اکثراً هم دچار اشتباه می شویم. این آثار برداشتی 

آزاد از قضاوت های ماست با زبانی بی تکلف«.
رجایی از نمایشگاهش با عنوان »نمایشگاهی با زبان نرم برای 
بلند فریاد زدن« یاد کرد و اظهار امی��دواری کرد که آثار این 
نمایش��گاه حرف های زیادی برای مخاطب��ان و علاقه مندان 

هنر داشته باشند. 

چهارمین نمایشگاه س��الیانه کانون عکس در 

وحید
 عالم

نگارخانه آرته برپا ش��ده است. احمد قاسمی، 
مسعود عموتقی، محبوبه عس��گری، مژگان 
عبادی، پویا ما مقانی، لیلا مس��عود مختاری، 
آرمین امیریان، اصغر صامتی، بهنام کریمی، 
احسان فخار، مهرداد ضیایی، شهروز حیدری، 
علی درمیان��ی، محبوبه کریمی، حامد صادقی و بهنام موس��وی 
عکاسانی هستند که آثارشان از بین نزدیک به هزار عکس انتخاب 
شده و در بخش اصلی این نمایشگاه به نمایش گذاشته شده است.

در حال حاضر در این نمایشگاه نزدیک به 26 عکس و دو مجموعه 
عکس با موضوعات آزاد به نمایش گذاشته شده است که تا به امروز 
توانسته نظر بازدیدکنندگان بسیاری را به خود جلب کند.گفتنی 
است؛ سه ش��نبه س��اعت16:30 نیز جلس��ه نقد و بررسی این 
نمایشگاه در محل کانون عکس اصفهان واقع در مجتمع فرشچیان 
برگزار شد و در این جلسه به جز نقد و بررسی و اعلام اسامی افراد 
برتر، کلیپی از عکس های راه نیافته به نمایشگاه هم پخش شد. 
علاقه مندان جهت بازدید از این نمایشگاه تنها تا امروز،  چهارشنبه 

26 آذر، می توانند به محل گال��ری آرته واقع در خیابان ملاصدرا 
کوچه شماره 12 مراجعه کنند.

نمایشگاهی که قرار است با زبان نرم فریاد بزند 

»پرونده ای برای چند پرتره« از فردا در نقش خانه حوزه هنری
از 21 تا 26 آذر به نمایش درآمد؛

زحمات یک ساله عکاسان اصفهان در آرته

این هفته در گالری ش��ماره یک کتابخانه مرکزی ش��هرداری، 
نمایشگاه اولین دوره فیگورانژ برپاست.

فیگورانژ، دوره ای مبتنی بر تحقی��ق و مطالعه در آثار طراحی 
و مجس��مه س��ازی میکل آنژ هنرمند قرن پانزدهم و شانزدهم 

است تا رسیدن به اصول طراحی فیگور به صورتی کاملا آسان، 
دقیق، ظریف و اس��توار بر اصول و قواعد جاری در آثار بی نظیر 

این هنرمند.
ناهین گرشاسبی که در ایجاد این طرح و شکوفا کردن این شیوه 

حرف اول را می زند، دبیر این نمایشگاه است. 
وی در دانشگاه الزهرا تهران در رشته گرافیک تحصیلات داشته 
و پس از 15 س��ال کار حرفه ای نزدیک به 9 س��ال است که در 
اصفهان در زمینه رشته نقاشی فعالیت دارد و در این نمایشگاه 

 به هم��راه چهار نف��ر دیگر حض��ور یافته است.گرشاس��بی در 
گفت وگو ب��ا خبرنگار اصفه��ان زیبا گف��ت: در زمینه کارهای 
میکل آنژ تحقیقات جدی انجام دادم و در نهایت به قوانینی در 
کارهای او دس��ت یافتم و متوجه شدم که کارهای هنری صرفا 
احس��اس نیس��ت، بلکه منطق و حس در کنار هم مطلوب هنر 
اس��ت، همان گونه که در کارهای آنژ تبعیت صرف از ریاضی و 
فیزیک و هندس��ه وجود ندارد، بلکه بیس کارهای او این علوم 
هستند و ترکیب آنها با احساس��ات این هنرمند منجر به خلق 

چنین آثاری شده است.
وی همچنین افزود: در تحقیقاتی که انجام دادم، این موضوع را 
دریافتم که طراحی فیگور انسان، حیوان و طبیعت هر سه از یک 
الگوی ثابت تبعیت می کنند ک��ه دقیقا همان الگوهای موجود 

در پیرامون ماست.
در این نمایشگاه نزدیک 64 اثر به نمایش در آمده است که هر 
کاری حدود هشت فریم است که ارتباط و هماهنگی بین کل و 
جزء را در آثار میکل آنژ  اثبات می کند که راه حلی آسان برای 

طراحی است.
علاقه مندان ب��راي بازدید از این نمایش��گاه م��ي توانند تا روز 
پنجش��نبه 27 آذر ماه به محل گالري ش��ماره ی��ک کتابخانه 

مرکزي واقع در خیابان باغ گلدسته مراجعه کنند.

این هفته در گالری شماره یک کتابخانه مرکزی؛

تلفیقی از احساس و منطق



چندی پیش، مدیرکل دفتر توس��عه مش��ارکت های 
مردمی س��تاد مبارزه با مواد مخدر در همایشی اعلام 
کرد که تاکنون 97 نوع م��واد مخدر روانگردان جدید 
شناسایی شده است و بالطبع، طیف بیشتری در خطر 
استعمال این مواد قرار می گیرند. این امر در حالی از 
زبان مدیرکل دفتر توسعه مشارکت های مردمی ستاد 
مبارزه با مواد مخدر بیان می ش��ود که وی چهار عام��ل لذت، تفریح، 
کنجکاوی و فرار از مش��کلات را اصلی ترین عوام��ل گرایش جوانان به 
اعتیاد قلمداد کرد. اما س��وال اینجاس��ت که آیا با رفع این مشکلات، 
جامعه می تواند جوانانی عاری از هر گونه مواد افیونی داشته باشد؟برای 
رسیدن به پاسخ این پرسش و اینکه آیا اساسا می توان با مقابله در برابر 
این مشکلات، آمار جوانان معتاد جامعه را پایین آورد، نگاهی خواهیم 

انداخت به این چهارمشکل :

   لذت
در فرهنگ معین،» لذت« به معنای » خوشی«آورده شده اما در اصطلاح 

علم روانشناسی، » لذت« به معنای طیف گسترده  ای از حالات ذهنی 
است که انسان ها و دیگر حیوانات به عنوان چیزی مثبت، خوشی آور، 
ارزش تجربه می کنند. یک سازوکار با بازخورد مثبت که موجودات  یا با
زنده را در آینده به بازآفرینی شرایطی که لذت  بخش یافته اند، ترغیب 
می کند. بنابراین می توان » لذت« را به عنوان پدی��ده ای ثانویه برای 
مقوله اعتیاد جوانان مطرح کرد. اینکه جوان ما تا مادامی که به سمت 
این مواد نرفته و آن را امتحان نکرده اند، نمی توانند لذت آن را بچشند؛ 
بنابراین » لذت« به تنهایی نمی تواند س��رآغازی برای ش��روع اعتیاد 
باش��د، اما می تواند به نوعی، اصلی ترین دلیل ادامه دهنده اعتیاد در 
فرد قلمداد شود و اصلا می توان این گونه تفسیر کرد که معنای اعتیاد، 
هم ردیف و هم قافیه با لذت اس��ت؛ هر اعتیادی لذت است و هر لذت 
 تکرارشونده ای می تواند اعتیاد نام بگیرد. بنابراین این مشکل، فی نفسه

 از گردونه مشکلات اصلی و اولیه منجر به گرایش جوانان به مواد مخدر 
خارج می گردد.

   تفریح
در لغت نامه، جلوی نام»تفریح«، عبارات ش��ادمانی کردن، ش��ادمان 
ساختن و سرگرمی درج شده اس��ت و همین، اصلی ترین دلیلی است 
که می تواند س��بب گرایش نسل جوان کشور به س��مت اعتیاد باشد.

اصولا مقوله » سرگرمی« در هر رنج سنی، معنای عامیانه ای دارد و از 
کودک تا کهنسال را شامل می ش��ود، اما آنچه در این میان مهم تلقی 
می شود ایجاد مباحث س��رگرم کننده برای شادی آفرینی به آنهاست 
که خود به دو مقوله مرتبط با یکدیگر تقس��یم می شود؛ اینکه جامعه 
ما هنوز نتوانسته متناس��ب با پیش��برد مفاهیم مدرنیته، لوازم و ابزار 
س��رگرمی بخش را در جامعه بیافریند، خود بزرگ ترین علت نداشتن 
سرگرمی در میان اقشار مختلف محسوب می ش��ود. اینکه جوانان ما 
 از شبکه های مختلف اجتماعی به عنوان وس��ایلی سرگرم کننده نام 
می برند، خود می تواند گویای فقر سرگرمی در جامعه ما باشد. بنابراین 
بی دلیل نیس��ت که ذهنیت های مختلف جوانان ما همگی به نوعی، 

درگیر این شبکه های اجتماعی هستند و بلافاصله در برابر کسانی که 
 می خواهند این س��رگرمی را از آنها بگیرند، اعلام موضع کرده و گارد 
می گیرند. این شرایط خود بیانگر نبود تعریف درستی از سرگرمی در 
جامعه ما و همچنی��ن دلیلی برای علاقه مندی مفرط اقش��ار مختلف 
از ش��بکه های اجتماعی اس��ت. زمانی که تعریف درستی از سرگرمی 
در جامعه وجود نداشته باشد، همان ش��بکه های اجتماعی، تبدیل به 
خاستگاه های مختلف مردم می شوند از اعتراضات سیاسی و اجتماعی 
گرفته تا بیان امیال و نیازهای جنس��ی و فرهنگی و حتی دوست یابی.

اقشار جامعه با توسل به این شبکه های اجتماعی، سرگرم می شوند و 
همین که سرگرم می شوند، رضایتی نس��بی و یا شاید مطلق در درون 
خود احساس می کنند؛ بنابراین با تعلق خاطر بیشتری به آن شبکه های 
اجتماعی نگاه کرده و به آن معتاد می ش��وند. حال پس از این مقدمه 
طولانی به این پرسش می رس��یم که آیا جوانان ما به دلیل تفریح، به 
اعتیاد روی می آورند؟پاس��خ به این پرس��ش تا حدود بسیاری مثبت 
است. شاید بهتر بود به جای تفریح، از نبود تفریحات مناسب و به روز در 
جامعه به عنوان دلیلی برای گرایش جوانان به مواد مخدر نام می بردیم 
وگرنه در آن ش��کل نیز تفریح به عنوان اهرمی ثانویه در مقوله اعتیاد 
جوانان مطرح است، بدین گونه که تا جوان ما چند بار دست به استعمال 
مواد نزند و لذت آن را حس نکند، چگونه می تواند به عنوان تفریح از آن 
استفاده کند. بنابراین با بسترسازی های بزرگ و تغییر در مالکیت ها و 
لوازم رفاهی نهادهای فرهنگی و تفریحی کشور می توان، تا حدود زیادی 
دست به مقولات تفریح ساز در کشور زد تا توجه جوانان ما بیشتر به سمت 
این تفریح های سالم معطوف باشد تا تفریحات ناشایستی از قبیل اعتیاد.

   کنجکاوی
»کنجکاوی«یک دلیل محکمه پسند و روانشناسانه در گرایش جوانان 
ما به سمت اعتیاد است.آن هم برای جوان امروزی جامعه ما که عادت 
دارد خود، مسیری را طی کرده و تجربه آن را به تنهایی لمس کند تا تن 
به نصایح و گوش��زدهای دیگران دهد. از طرف دیگر،»قبح شکنی« در 

نسل جوان امروز جامعه، دیگر یک پدیده انگشت نما نیست بلکه بسیار 
رایج و مرسوم است که سبب می شود ترس جوانان در بسیاری از مسائل 
 ریخته شود و یا ش��اید اصلا آنها ترس��ی را از آن بابت در خود احساس 

نکنند. 
شاید اگر در سال های نه چندان دور بود، یک فرد معتاد، همواره خود را 
ملامت می کرد که اعتیاد سبب ساز تاخیرها و نقصان های فراوانی در 
زندگی فردی و اجتماعی او شده است، اما شاید این ندامت ها امروز کمتر 
در میان معتادان ما وجود داشته باشد؛ چرا که این عمل از نگاه آنها، اتفاق 

محیرالعقولی نیست و چیزی از زندگی آنها کم نمی کند.
ش��اید باورهای این قبیل انس��ان ه��ا را بت��وان در دو معضل خلاصه 
کرد؛ نخست مش��کلات فراوانی اس��ت که در زندگی آنها وجود دارد و 
آن مش��کلات، به اندازه ای بزرگ تلقی می ش��وند که استعمال مواد، 
اتفاقی بسیار کوچک در برابر آنهاس��ت و دوم، به سبک زندگی و تفکر 
افراد بازمی گردد که به اصطلاح خیل��ی ریلکس و عادی با این موضوع 
برخورد می کنند درست به مانند دوس��تی با جنس مخالف که از دید 
آنها اجتناب ناپذیر بوده و نمی تواند منج��ر به تبعات و عوارض جبران 
ناپذیری شود؛ بنابراین اس��تعمال دخانیات و مواد نیز در دید آنها نمی 
 تواند تاثیری جدی و عمیق بر زندگی هایش��ان داش��ته باشد. حقیقتا 
نمی توان از » کنجکاوی« به عنوان یکی از دلایل اصلی و مهم گرایش 

جوانان به استعمال مواد مخدر نام نبرد.  

   فرار از مشکلات
گزینه ای که از قدیم الایام نیز در مورد استدلال فرد معتاد در کشیده 
شدن به این وادی عنوان می شد و اینکه با استعمال این مواد می توان 
برای ساعاتی از شر افکار و مشکلات متعدد زندگی فرار کرد و آنها را به 
دست فراموشی سپرد. اتفاقی که باز به تنهایی نمی تواند اهرمی اصلی 
برای گرایش یک فرد به مواد مخدر باشد مگر به لحاظ تجربی که آن هم 
مستلزم استفاده چندین باره فرد از این مواد است و شاید توصیه گروه 
همسالان در این باب بتواند دلیل محکم تری برای ورود فرد به دنیای 
س��یاه اعتیاد باش��د. علی الخصوص روانگردان های جدید که تاثیرات 
مستقیم خود را بر روی قوه عصبی فرد گذاشته و از قضا، ذهن وی را تا 
حدود بسیاری در مواردی که می تواند وی را از مشکلات رهایی ببخشد، 
یاری می کند درست مانند این ضرب المثل که میان معتادان باب شده 

است: » شیشه بکش، نقشه بکش«.

   تکمله
با نگاهی به چهارمشکلی که مدیرکل دفتر توسعه مشارکت های مردمی 
س��تاد مبارزه با مواد مخدر در گرایش جوانان به سمت استعمال مواد 
مخدر نام می برد متوجه می ش��ویم که تنه��ا، بحث »کنجکاوی« می 
تواند شروعی مستقیم برای ورود یک فرد به دنیای اعتیاد محسوب شود 
و سه عامل دیگر، همگی اهرم های تشدید اعتیاد در فرد محسوب می 
شوند و نه دلیلی برای آغاز آن. ش��اید در کنار این چهار مشکل، باید به 
بحث فراوان بودن مواد مخدر و روانگردان ها در جامعه اشاره کرد و اینکه 
فردی که قصد استفاده از این مواد را دارد، به آسانی می تواند به این مواد 
دسترسی داشته باشد و آنها را با قیمتی بسیار پایین تهیه کند.چندی 
پیش تخمین زده شده بود که زمان دسترسی یک فرد به مواد مخدر، تنها 
پنج دقیقه است؛ زیاد بودن و ارزان بودن، برای هر کالایی، زمینه استقبال 
حداکثری از آن کالا را فراهم می آورد ولو اینکه آن کالا نفت باش��د یا 
مواد مخدر. اما این معضل فراوان بودن و ارزان ب��ودن نیز دلیل ثانویه 
 ماجراس��ت.معضل اعتیاد باید از سرچشمه اصلاح شود؛ سرچشمه ای

به نام »س��بک زندگی«. زندگ��ی های ام��روز درتمام دنی��ا، مرهون 
فرآیندهای تکنولوژیک و نگاه مدرن است. طبیعتا هر خانواده ای با هر 
سطح نگاه و بینشی که در زندگی خود دارد، مجبور است خود را همپای 
این تغییرات، وفق دهد تا آرمان های ارزشی خود را در خطر نبیند. چه 
بسا دوری از تفکرات و ادوات دنیای مدرن به اندازه بسیاری خطرناک 
 اس��ت و می تواند زمینه های فروپاش��ی خانواده ها و به س��خره گرفتن 
ارزش ها و موازین آنها را به همراه داشته باش��د. اگر خانواده ها، سبک 
زندگی خود را متناسب با تعامل میان ارزش های درونی و نیازهای روز، 
به شکلی سنجیده مدیریت و هدایت کنند، دیگر شاهد معضلاتی چون 
اعتیاد در خانواده خود نیستند. بس��یاری از دلایل اعتیاد در فرزندان و 
جوانان ما ثانویه هستند؛ مانند مقولاتی که در بالا بدان اشاره شد. مطمئنا 
اگر زمینه اصلی گرایش فرزندانمان به اعتیاد را نابود کنیم، حتی با وجود 
وفور دلایل ثانویه اعتیاد، فرزندانی سالم و پویا خواهیم داشت درست 
مانند میلیون ها جوان��ی که در این مملکت و در کن��ار تمام آن دلایل 
گرایش دهنده به اعتیاد، زندگی می کنند، اما س��الم هستند و در این 
زمینه، دست از پا خطا نمی کنند. دیگر وقت آن رسیده که خیلی جدی تر

و در کمال علاقه مندی، به موضوع تعامل می��ان ارزش های درونی و 
نیازهای روز در » سبک زندگی« خود بیندیشیم قبل از اینکه » وادار« به 

اندیشیدن و آسیب شناسی درباره آن شویم.
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شماره 2261 | 12  صفحه  

جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

معاون فرهنگ عمومی معاونت فرهنگی قوه قضائیه مطرح کرد؛

حمایت معاونت فرهنگی قوه قضائیه از امور خانواده ها در محاکم قضایی
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاونت فرهنگی قوه قضائیه، محسن 
حاجی بابائیان اظهار کرد: دفاتر حمایت از خانواده در معاونت های 
فرهنگی دادگستری های سراسر کشور در حفظ ارکان نظام خانواده 
و تثبیت مهم ترین کانون تشکیل جامعه ایرانی نقش بسیار مهم و 
ارزنده ای دارند. وی بر تلاش جدی معاون��ت فرهنگ عمومی قوه 
قضائیه در تثبیت و حفظ ارکان نظام خانواده تاکید کرد و گفت: در 
31 اردیبهشت ماه امسال تفاهم نامه همکاری بین معاونت فرهنگ 
عمومی قوه قضائیه و س��ازمان بهزیستی کش��ور امضا شد.معاونت 

فرهنگ��ی عمومی ق��وه قضائیه اعتی��اد زوج، بیکاری و مش��کلات 
اقتصادی، روابط فرازناش��ویی یا ازدواج مجدد را از عمده اختلافات 
زوجین به دفاتر حمای��ت از خانواده مس��تقر در معاونت فرهنگی 
دادگستری های سراسر کشور عنوان کرد. به گفته حاجی بابائیان 
عدم آگاهی از مهارت های زناش��ویی دخالت اطرافیان، اختلالات 
شخصیتی و جنس��ی، عدم تناس��ب فرهنگی خانواده ها، بیماری 
های جسمی و اختلافات دینی و مذهبی، عدم پایبندی به مسائل 
اخلاقی از دیگر مسائل مطرح شده برای انعقاد تفاهم نامه با سازمان 

بهزیس��تی بوده که این امر مهم قانونمند و ظابطه مند ش��ده است. 
معاونت فرهنگ عمومی قوه قضائیه همچنین اظهارکرد: انعقاد این 
تفاهم نامه در راستای تعامل و همکاری با ارائه خدمات تخصصی در 
مراکز تحت نظارت سازمان بهزیستی، محاکم و دادگاه های خانواده 
موضوع بند3 اصل 20 قانون اساسی و دفاتر حمایت از حقوق زنان 
و کودکان مستقر در معاونت های فرهنگی دادگستری های سراسر 
کشور صورت گرفته اس��ت. وی ادامه داد: ارجاع متقاضیان طلاق 
براس��اس ماده 25 قانون حمایت ازخانواده به مراکز مداخله بحران 

خانواده، مراکز مشاوره و خدمات روانش��ناختی که توسط سازمان 
بهزیستی معرفی می ش��ود، از دیگر اقدامات معاونت فرهنگی قوه 
قضائیه دراین زمینه است. حاجی بابائیان افزود: همکاری در راستای 
اس��تقرار تیم تخصصی، مراکز مداخله در خانواده به منظور کاهش 
طلاق سازمان بهزیستی در دادگاه ها ومجتمع قضایی خانواده جهت 
پذیرش و ارجاع این افراد به مراکز معرفی شده سازمان بهزیستی و 
ارائه مش��اوره نیز از دیگر موارد تفاهم نامه معاونت فرهنگ عمومی 

قوه قضائیه با سازمان بهزیستی است.

تحلیل اصفهان زیبا بر دلایل اصلی گرایش جوانان به استعمال مواد مخدر

جایی که دولت و جامعه به اندازه خانواده مقصر شناخته نمی شود!

گروه
جامعه

نجمه
لندی

؟؟؟
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شماره 2122 | 12  صفحه  

جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

؟؟؟
؟؟

؟؟؟

؟؟؟ 
یادداشـت

زینب
زمانی

لیلی
زواره ای

/؟

؟؟؟

؟؟؟

خانواده نخس��تین نهاد اجتماعی است که درزندگی 
جمعی انسان شکل گرفته ومهم ترین نقش را درتوسعه 
و رشد مراحل حیات بشر در امتدادتاریخ انسان از خود 
نش��ان داده اس��ت واز ابتدا تا هنوز وتا فرجام زندگی 
نس��بت به دیگر نهادهای اجتماع��ی ارزش واهمیت 
خاصی دارد.  تا پیش از این بیشتر شبکه های ماهواره 
ای فارس��ی زبان معطوف به کارک��رد خبرپراکنی وتکثی��ر اطلاعات 
سیاسی بودند. در سال های اخیر،شاهد پخش سریال های خانوادگی 
ازاین شبکه ها در حجم وسیعی بوده ایم که خود زنگ خطری جدی را 
برای خانواده های ایرانی به صدا در آورده اس��ت. برنامه ریزی تدریجی 
برای تضعیف افکار مخاطبان از دیگراهداف پنهان شبکه های ماهواره 
ای است. تخریب فرایندهای درونی سازی ارزش ها ی اسلامی، خطر 
به ابتذال کشیده ش��دن خانواده ایرانی، رواج بی بند وباری، بد حجابی 
 وشکستن قبح بی وفایی در خانواده از مهم ترین نگرانی ها وخطر های این

ش��بکه هاس��ت. درخصوص موضوع مطرح شده به س��راغ لیلا گلزاده 
کارشناس ارشد مشاوره رفته وبه گفت وگو نشستیم مارا همراهی کنید.

ماهواره چه تاثیری برتعهد دربین خانواده دارد؟
 هدف اصلی فیلم ها وس��ریال های ماهواره ای، زدودن تقوا، حیا، شرم،

 وفاداری، تعهد وحس مسوولیت در خانواده ها وایجاد حس رقابت است.
خیانت زن وشوهر نس��بت به یکدیگر وایجاد فضای آزاد ومطلق برای 
 فرزندان بدون نظارت پدر ومادر ره آورد فیلم ها وسریال ها ی ماهواره ای

اس��ت. در این نوع برنامه ها، زن ومرد به جای اینکه انیس ومونس هم 
باش��ند به صورت رقیب یکدیگر نمایش داده می شوند ونسبت به هم 
وفاداری، تعهد وپایبندی ندارند. یکی از مشکلاتی که رسانه ها درخانواده 
 ایجاد می کنند،تقویت فرد گرایی وگوش��ه گیری در خانواده هاست.

برای نمونه،تلویزیون به دلیل برنامه های گوناگون به تدریج جای ارتباط 
چهره به چهره افراد را گرفته وموجب شده است فضای انفرادی  جایگزین 
فضای جمعی وعاطفی خانواده شود. این روند به افزایش فرد گرایی وکاهش 
جمعی گرایی منجر خواهد شد که عامل مهمی در آسیب دیدگی انسجام 
 خانواده است. اعضای یک خانواده وقتی درسریال های ماهواره، خیانت و

روابط آزاد زن ومرد راتماشا می کنند، این احساس به آنها دست می دهد 
که این افراد درزندگی خود موفق هستند وهیچ مشکلی ندارند. از سوی 
دیگر ماهواره کم کم خانواده هارا به س��مت بی اهمیت دانستن نقش 
والدین در خانواده، اختلافات داخلی ایجاد اختلاف بین زوجین ودوری 
فرزندان ازوالدین می کشاند. درنتیجه، با تماشای این برنامه ها خانواده 
دچار پوسیدگی می شود که پی آمد های منفی آن در جامعه، بی بند 

وباری دخترها وپس��رها وافزایش آمار طلاق است.  امروزه چالش های 
موجود برسرراه خانواده به شکل اجتناب ناپذیری در حال افزایش است. 
بهترین روش مقابله بابرنامه های ماهواره ای علاوه برنش��ر ارزش های 
دینی وارائه آموزش های صحیح درزمینه روابط زن ومرد ارتقای کیفی 

وکمی برنامه های صدا وسیما، ایجاد تنوع وجذابیت دربرنامه هاست.
پیامد های تماشای فیلم های ماهواره ای چیست؟

گلزاده، کارش��ناس ارش��د مش��اوره درادامه افزود: یک��ی از مهم ترین 
 وآشکارترین پیامد های منفی فیلم ها وبرنامه های شبکه های ماهواره ای

 افزایش خش��ونت درجامعه اس��ت. تحقیقات نش��ان داده اند مشاهده 
صحنه های خشونت آمیز،گرایش به پرخاشگری را دربینندگان آن بالا 
 می برد واین درحالی است که حجم قابل مشاهده برنامه های ماهواره ای

به فیلم های سینمایی وسریال هایی اختصاص دارد که درآن صحنه های 
 خشونت آمیز به طور مکررتکرار می شود. اکثر سریال ها وبرنامه های
 ماهواره ای به راحتی و بدون هیچ سانسوری، مسائل رامطرح می کنند

ونمایش می دهند. این شیوه ارائه اطلاعات حتی درآگهی های بازرگانی 
ماهواره ای نیز به وفور دیده می ش��ود. متاس��فانه بارها مشاهده شده 
فرزندان کوچک خانواده نیز بدون هی��چ محدودیتی ودر کنار والدین 
خود به تماشای این صحنه ها پرداخته اند واین درحالی است که هیچ 
گونه ظرفیتی برای پذیرش اینگونه اطلاع��ات ندارند، درنتیجه تحت 
تاثیر آن قرار می گیرند. بلوغ زود رس نتایج منفی این مساله است. تاثیر 
برنامه های ماهواره ای برروی فرزندان خانواده، نوجوانان وجوانان بیشتر 
 است، به طوری که این گروه زمان بیشتری را صرف تماشای برنامه های
  ماهوارهای می کنن��د. ای��ن برنامه ه��ا ارزش ها، باوره��ا، تصورات،

انتظارات وجهت گیری های ارزشی متفاوتی راتبلیغ وعرضه می کنند 
که باعث می ش��ود به مرور زمان فاصله روانی بی��ن والدین وفرزندان 
بیشتر وبیشتر شود وبه انقطاع یا گسست نسلی بینجامد. دراین مواقع 
 غالبا نوجوانان وجوانان می کوشند آخرین پیوندهای وابستگی خودرا

از والدین یا نسل بالغ بگسلند واغلب دراین راه به گردنکشی وطغیانگری 
می پردازند. اختلاف ودرگیری های شدید بین فرزندان و والدین، ترک 
منزل بدون اطلاع، حرمت شکنی ها و... نتیجه این فرایند است. شاید 
بارها پیش بیاید درخانه مشغول تماشای برنامه های ماهواره ای هستید 
وعملا ورود، خروج یا صحبت های سایر اعضای خانواده خود رامتوجه 
نمی شوید. این مساله یکی از آسیب زاترین پیامد های استفاده مفرط از 
برنامه های تلویزیونی وماهواره ای است که باعث می شود، ارتباط برقرار 
کردن وتعاملات بین خانوادگی وحتی دوس��تان خود را دراولویت دوم 
 قرار دهیم و زمان بیشتری را به تماشای برنامه های مختلف بپردازیم.
 این مساله خود به مرور باعث ایجاد فاصله روانی بین همسران، فرزندان،

والدین ودوستان می شود. برنامه های ماهواره چنان باجذابیت وتنوع 
همراه می شوند که همه سعی خودرا برمیخ کوب کردن ویکجا نشاندن 
بیننده خود می کنند.این تنوع، س��رگرمی وجذابیت باعث می ش��ود 
 برخی افراد تاساعت ها، زمان خود رابرای تماشای برنامه های مختلف 
ماهواره ای اختصاص بدهند که نتیجه ای جز اتلاف وقت ندارد وحتی 
گاهی باعث ایجاد وابستگی می شود، به طوری که اگر زمانی فرد نتواند 
یک برنامه را به هر دلیلی مشاهده کند، دچار احساسات منفی می شود و 
 دائما در پی رفع آن دلیل خواهد بود. تماشای مفرط برنامه های ماهواره ای

 آن هم تا پاسی از شب، باعث کاهش عملکردهای آموزشی وتحصیلی 

دانش آموزان ودانشجویان می شود،به طوری که درکلاس درس دائما 
چرت می زنند و وقت کمی را نیزبرای انجام تکالیف درسی وآموزشی 
خود می پردازند.همچنین افراد بزرگسال نیز در محیط کار با مواردی 
چون تاخیر، غیبت واهمال کاری روبه رو می شوند که باعث افت عملکرد 
شغلی آنان می شود. زمان زیادی از برنامه های ماهواره ای به تبلیغات 
کالاهای مختلف اختصاص یافته اس��ت. بیش��تر این تبلیغات برمحور 
کالاهای بهداشتی –آرایشی ومد است. این تبلیغات آنچنان باجذابیت و 
پرتکرار ارائه می شوند که مخاطب خود را به خرید آن ترغیب و وسوسه 
می کند و مصرف گرایی رارونق می دهد. تماش��ای مفرط برنامه های 
ماهواره ای باعث ایجاد سکون و بی حرکتی در بینندگان آن می شود 
که این خود می تواند زمینه های سردردشدید،گردن درد ، اختلالات 
خواب ،خشک شدن چشم ها ودشواری در دید، اضافه وزن و... را فراهم 

می کند وتهدیدی است برای سلامتی افراد جامعه.

   کلام آخر 
لیلا گلزاده گفت: گرچه ماهواره می تواند در هشیار کردن، اطلاع رسانی 
وپیشرفت نقش مهمی داشته با شد، اثرات وپیامد های منفی نیز به جای 
می گذارد،تا جایی که کشورهای مختلف برای این موضوع در حال چاره 
 اندیش��ی هس��تند وهزینه های هنگفتی را صرف کاهش آسیب های

 ماهواره ای می کنند. آنچه مسلم است هدف نهایی وپنهان همه شبکه 
های ماهواره ای به خصوص ش��بکه های فارسی زبان، فروپاشی بنیان 
خانواده هاوعادی س��ازی بسیاری از گناهان اس��ت که لازمه مواجهه 
صحیح با آن هم تصمیم به جا ومنطقی خانواده ها دراستفاده از آن است.

درگفت وگو با کارشناس ارشد مشاوره مطرح شد؛ 

بنیاد خانواده باماهواره دچار پوسیدگی می شود



ریبری: در خاورمیانه یا آمریکا 
فوتبال را کنار می گذارم

ستاره فرانس��وی بایرن مونیخ احتمال می دهد با حضور در تیمی از 
خاورمیانه یا آمریکا کفش هایش را برای همیشه بیاویزد.

فرانک ریبری 31 ساله هرازگاهی که فرصت کند در مورد سال های 
پایانی فوتبالش نیز فکر می کند.

وی در گفت وگویی با یک روزنامه آلمانی اظهار داش��ت: احتمالا در 
آمریکا، قطر یا امارات آخرین تجربه کاری را خواهم داشت. در اروپا 
برای هیچ تیم��ی دیگر بازی نخواهم کرد. چنی��ن حالتی هیچ وقت 

پیش نخواهد آمد. چون در اروپا فقط قلبم برای بایرن می زند.
ریبری تا قب��ل از آنکه وارد ایس��تگاه آخ��ر دوران ورزش��ی اش در 
خاورمیانه یا تیمی از آمریکا شود، می خواهد با با بایرن به یک سری 

افتخارات دیگر از جمله لیگ قهرمانان اروپا برسد.
وی ادامه داد: م��ا تیمی واقعا خوب و قدرتمند هس��تیم. وقتی همه 
نفرات مصدوممان با تیم باشند،  دیگر هیچ تیمی نخواهد توانست ما 
را شکست دهد. امیدوارم به عنوان آخرین رویای زندگی ورزشی ام، 

فاتح لیگ قهرمانان اروپا شوم.
به اعتقاد ای��ن بازیکن فرانس��وی یک��ی از عوامل مهم درخش��ش 
باواریایی ها، حض��ور دروازه بان جهانی و کام��ا بزرگی مثل مانوئل 

نویر است.
ریبری عنوان ک��رد: مانو)مانوئل نویر( فوق العاده ب��رای بایرن مهم 
اس��ت. او ضامن 50 درصد موفقیت های ما بوده اس��ت. وقتی داریم 
بازی می کنیم ، همه ما خیالمان راحت است چون می دانیم در درون 
دروازه »مانو« را داریم. از این جه��ت واقعا دلم می خواهد مانو برنده 
عنوان بهترین بازیکن جهان ش��ود. او نه فقط در جام جهانی خیلی 
خوب بود، بلکه حتی در دو سال گذش��ته عملکرد بسیار درخشانی 

داشته است.
وی در مورد بایرن نیز عنوان کرد: حدود هشت سال است که در مونیخ 
هس��تم و بایرن حکم خانواده ام را دارد. همین جا یک خانه خریداری 

کرده ام. پسرم در مونیخ به دنیا آمده و دخترم اینجا رشد کرده است.

اردوی تیم های ملی فوتسال 
تیم ملی فوتسال بزرگس��الان پیش از حضور در کرواسی و برگزاری 
دو دیدار دوستانه با تیم ملی این کشور، اردوی سه روزه ای در تهران 

برگزار می کند.
 تیم ملی فوتسال بزرگسالان در روزهای 16 و 17 دی ماه دو دیدار 
دوستانه با تیم ملی کرواسی برگزار می کند که بر همین اساس اردوی 
ملی پوشان فوتسال کشورمان جهت حضور پر قدرت از 11 الی 14 

دی ماه برگزار خواهد شد. 
تیم ملی فوتسال بزرگسالان 14 دی ایران را به مقصد کرواسی ترک 

می کند و 15 دی وارد این کشور خواهد شد.
لازم به ذکر است ملی پوش��ان 18 دی ماه کرواسی را ترک خواهند 
کرد.همچنین اردوی سه روزه تیم ملی فوتسال جوانان از 29 آذر الی 

یکم دی ماه زیر نظر خسوس برگزار خواهد شد.

 اردوی تیم ملی مینی بسکتبال کشور
 در اصفهان 

ششمین مرحله از اردوی تیم ملی مینی بسکتبال کشور به میزبانی 
اصفهان برگزار می شود.

شش��مین مرحله از اردوی آماده س��ازی تیم ملی مینی بس��کتبال 
)جوان��ان 2020( از روز چهارش��نبه 26 آذرماه ب��ه میزبانی هیات 

بسکتبال استان اصفهان آغاز خواهد شد.
در این مرحله از اردوی آماده سازی19  بازیکن به این اردو فراخوان 
ش��ده اند که زیر نظر مربیان و کادر فنی تیم ملی مینی بسکتبال از 
بعد از ظهر روز چهارشنبه 26 لغایت جمعه 28 آذر ماه سال جاری در 

خانه بسکتبال اصفهان تمرین می کنند.
علیرض��ا نقدی پ��ور، امیر محمد پرویزی  و ش��ادفر کرمی نیز س��ه 

بسکتبالیست اصفهانی هستند که به این اردو دعوت شده اند.
دعوت شدگان به اردو در ادامه برنامه،  روز پنجشنبه  در نوبت صبح 
از س��اعت 9 لغایت 12 و در نوبت بعد از ظهر از س��اعت 16 الی 19 

تمرینات خود را ادامه می دهند.

ملی پوش اصفهانی تیم جودوی نابینایان:

در المپیک جهانی نابینایان سهمیه پارالمپیک 2016 را می گیرم
ملی پوش اصفهانی تیم جودوی نابینایان کشورمان تاشش را برای 
کسب سهمیه پارالمپیک ریو در سال 2016 به کار خواهد گرفت زیرا 
حضور در این مسابقات را مهم ترین هدف پیش روی خود می داند.

میثم بنی طبا که تجربه حضور در بازی های پارآسیایی اینچوان را 
پشت سر گذاشته است، در مورد مسابقات پیش رو می گوید: چند 
 ماه دیگر مس��ابقات کسب س��همیه پاراالمپیک مجارستان برگزار 
می  شود و س��ال آینده نیز مس��ابقات دیگری به میزبانی تورنتو به 
انجام می رسد اما به نظر نمی  رسد که فدراسیون برای این دو رویداد 

بین المللی اعزامی داشته باشد.
وی می افزاید: اردیبهشت ماه سال آینده المپیک جهانی نابینایان 
در س��ئول برگزار خواهد ش��د که تیم ملی نیز به طور حتم در این 
مسابقات شرکت می کند و تاش می کنم سهمیه پاراالمپیک 2016 
را به دست بیاورم. بنی طبا در مورد وضعیت تمرینی اش در اصفهان 
می گوید: در زمان هایی که در اردوی تیم ملی نباشم، تمریناتم را در 
اصفهان پیگیری می  کنم اما شرایط تمرینی چندان رضایت بخش 
نیست. برای تمرینات بدنسازی باید به پایگاه ورزش قهرمانی بروم 

که دور بودن آن مش��کات زیادی را به وجود آورده است، به ویژه 
اینکه ما نابینایان با دردسرهای دیگری نیز برای تردد و رفت و آمد 

روبرو هستیم.
این ملی پوش تیم ملی جودو در مورد نخستین تجربه حضورش در 
بازی های پارآسیایی می گوید: در بازی های پارآسیایی با شکست 
 برابر حریف مغولس��تانی از رس��یدن به فینال بازمان��دم و در دیدار 

رده بندی با حریف چینی بازی داشتم. 
چینی نایب قهرمان پاراالمپیک لندن بود و تجربه بین المللی زیادی 

داش��ت، تا 10 ثانیه مانده به پایان بازی، از حریف��م پیش بودم اما 
اخطاری که داوران به من دادند، مشکل ساز شد و در وقت طایی 
برابر این حریف شکست خوردم. بنی طبا با اشاره به قهرمانی تیم ملی 
جودو در بخش تیمی بازی های پارآسیایی نیز می گوید: دیدار فینال 
در مقابل تیم کره جنوبی ش��رایط خاصی داشتیم اما موفق شدیم 
 این حریف را شکست بدهیم. با وجودی داوری مسابقه که به سود 
 کره ای ها ب��ود، توانس��تیم در مجموع با برتری س��ه ب��ر دو  برابر 

کره جنوبی، قهرمان بخش تیمی جودو شدیم.
11

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

چهارشنبه  26 آذر  1393 

شماره 2261 | 12  صفحه  

ورزش

اخبار کوتاه

توپ سوراخ

رش��ته کبدی در قالب یک رش��ته ورزش��ی با 

مهری
مصور

دستور العمل و قوانین خاص در کشورما سابقه 
زیادی ندارد اما با این حال پیش��رفت این رشته 
ورزشی به نحوی بوده است که در دو دوره اخیر 
بازی های آس��یایی، این تیم توانس��ته به نایب 

قهرمانی برسد.
رضا کمالی مقدم کاپیتان اصفهانی تیم ملی کبدی ایران است که 
در هر دو دوره در تیم ملی عضویت داشته و به همراه این تیم روی 
سکو رفته است. کمالی مقدم پس از بازی های آسیایی 2014 اعام 
کرد که از تیم ملی برای همیشه خداحافظی کرده و فعا هم روی 

حرفش ایستاده است.

با فروکش کردن جو بازی های آسیایی، تصمیم گرفتیم مصاحبه ای 
را با این بازیکن ترتیب بدهیم:

واقع�ا از تیم مل�ی خداحافظی ک�رده اید یا ب�ه روال 
مرس�وم در ورزش ایران، چند ماه دیگ�ر به تیم ملی 

بر می گردید؟
نه واقعا خداحافظی کرده ام، اتفاقا کی روش هم چند روز قبل در 
مورد س��ید مهدی رحمتی گفت که اگر یک بازیکن خداحافظی 
کرده، پس چ��را دوباره بر می گ��ردد، خداحافظی م��ن به خاطر 
مش��کات کاری بود که برایم به وجود آمده بود و می توانم بگویم 

مجبور به خداحافظی شدم.
پس کبدی اصفهان تنها نماینده اش در تیم ملی مردان 

را از دست داد؟
اتفاقا پس از اینکه مش��کل کاری ام حل شد، ش��هردار دولت آباد 
اصرار داشت تا دوباره به تیم ملی برگردم اما انگیزه ای برای بازی 
کردن نداش��تم و حمایتی هم از من صورت نگرفت. طی صحبتی 
هم که با فدراسیون داشتم، گفتم که دیگر به عنوان بازیکن قصد 
فعالیت ندارم. فدراسیون کبدی در حکمی مرا به عنوان مربی تیم 
ملی جوانان انتخاب کرده است. شهرداری و شورای شهر دولت آباد 
همکاری خوبی با من برای حضور در تیم ملی داشتند و البته خانواده 

و همسرم هم در کنارم بودند.
رش�ته کبدی در ایران س�ابقه زیادی ندارد اما در دو 
دوره اخیر نایب قهرمانی آس�یا را کس�ب کرده است 
اما برخی رشته ها با وجود قدمت زیاد هیچ عنوانی در 

سطح آسیا ندارند؟
رشته کبدی در کشورمان فعالیت خوبی داشته است و توانستیم به 
خوبی به تیم های برتر آسیایی برسیم. در گوانگجو با اختاف کمی 
تیم پاکستان را شکست دادیم و به فینال رسیدیم اما در بازی های 
آسیایی اینچوان با اختاف زیاد این تیم را مغلوب کردیم و با اختاف 

کم به هند باختیم.
اما به نظر می رسد عبور از سد هند عملی نباشد چون 
طلای کبدی برای هندی ها اهمیت زیادی دارد و مسلما 
بیشتر از کشور ما برای این رشته اهمیت قائل هستند؟

ما می توانیم با برنامه ریزی و پشتکار به هند برسیم، همان طوری 
که حالا اختافمان با این تیم کم شده است. 

خوب هندی ها ه�م حتما ب�رای حفظ موقعیتش�ان 
برنامه دارند؟

بالاخره کب��دی ورزش بوم��ی و محبوب هندی هاس��ت و حاضر 
نیس��تند مدال طایش را از دست بدهند اما رس��یدن به این تیم 
 و غلبه بر آن کار محالی نیس��ت و با برنامه ریزی و تاش بیش��تر 
می توانیم این کار را انجام بدهیم اما برای تحقق این خواسته باید 

مسوولان ورزشی به این رش��ته اهمیت بیشتری بدهند، همچنین 
رسانه ها نیز می توانند در شناخت بهتر این رشته به مردم تاثیر گذار 

باشند که البته در بیشتر موارد شاهد بی مهری رسانه ها هستیم.
کبدی را می توان رشته محبوب برخی شهرها همانند 
گنبد و زاهدان دانس�ت ام�ا چطور می ش�ود که یک 

اصفهانی کاپیتانی تیم ملی را برعهده می گیرد؟
واقعیت این است که در شرایط مس��اوی با گنبدی ها، ما شانسی 
برای رقابت نداریم و برای بازی های آس��یایی نیز می دانستم اگر 

بهتر از آنها نباشیم، حتما خط خواهیم خورد.
در مقطعی هیات کبدی استان اصفهان با فدراسیون 
کنتاکت زیادی پیدا کرده بود، آیا شرایط قبل تاثیری 
در کار ش�ما داش�ت و وضعیت فعلی را چطور ارزیابی 

می کنید؟
به هرحال بی تاثیر نبود زیرا ذهنیت ها را خراب می کرد. در مورد 
وضعیت فعلی هیات نی��ز باید بگویم آقای حج��ازی زمان زیادی 
نیس��ت که هدایت تیم را برعهده گرفته و فعا نمی توان ارزیابی 
خاصی ار عملکرد وی داشت اما انتظار داریم به جای پرداختن به 

حاشیه ها، به دنبال رشد و پیشرفت این رشته باشد.
از تیم لیگ برتری دولت آباد بگویید؟

تیم دولت آباد فصل گذش��ته در لیگ دس��ته یک حضور داشت و 
توانستم جواز صعود به لیگ برتر را به دست بیاوریم. برای حضور 
این تیم در لیگ برتر با مشکات زیادی مواجه شدیم و کمک هایی 
به ما شده اما توقع داریم به عنوان نماینده استان، اهمیت بیشتری 

به ما بدهند.
خبری از پرداخت پاداش نایب قهرمانی در بازی های 

آسیایی نشده؟
 فعا که خبری نیس��ت، البته در اس��تان هم بعد از بازگش��ت ما از 
 بازی های آس��یایی، بازار وع��ده و وعید داغ بود اما انتظ��ار داریم به 

قول هایشان عمل کنند.

وعده های زیادی داده اند، اما عملی نشده است

کمالی مقدم: مجبور به خداحافظی از تیم ملی شدم، اما از نظرم بر نمی گردم

خونسردی به سبک استاد
استاد کفاش��یان در اظهار نظری جالب گفت: در جام ملت ها هم نتیجه 

نگیریم، اتفاقی رخ نمی دهد. 
در راس��تای اینکه نتیجه گرفتن تیم مل��ی در جام ملت ه��ا اصا و ابدا 
اهمیتی ندارد، تصور می کنید استاد چه اظهار نظرهای دیگری در این 

باره داشته باشد؟
یک هفته بعد: حالا فرض کنین، قهرمان جام ملت ها ش��دیم، چه 

اتفاقی می افتد؛ جان من چه اتفاقی می افتد؟
دو هفته بعد: اولویت تیم ملی قهرمانی در جام جهانی است و از این 

رو نمی خواهیم در جام ملت ها انرژی خود را هدر بدهیم.
س��ه هفته بعد: همین که در مس��ابقات جام ملت های آسیا حضور 

داریم، اتفاق مهمی است و زیاد نباید سخت بگیریم.
یک ماه بعد: ) بع��د از ناکامی احتمالی تیم مل��ی ( حالا نتیجه هم 

نگرفتیم که نگرفتیم.
دو ماه بعد: جام ملت ها؛ کی بود ؛ کجا برگزار شد

در روزهاي پایاني نیم فصل بود که مسلمان ساز جدایي سر داد 
و گویا شرایطش به نحوي شد که بار دیگر دوست داشت راهي 

تهران شود و در یکي از دو تیم سرخابي توپ بزند.
محسن مسلمان بازیکني که توسط زوران جورجویچ در فوتبال 
ایران شهره شد و وقتي کمي بزرگ تر شد،  رفتارش بسیاري از 
عاقه مندان به فوتبال را یاد بازیکناني نظیر نیکبخت واحدي 

و امثالهم انداخت. 
به هر حال آنچه مشخص است محسن دوست ندارد در اصفهان 
به فوتبالش ادامه دهد و این در حالي است که او یک فصل و نیم 

دیگر با سبزپوشان دیار زاینده رود قرارداد دارد.
اینکه او مجبور اس��ت علي رغم میل باطني خود درذوب آهن 
بماند،  اینکه رهسپار تیم محبوب امروزش! استقال خواهد شد 
یا سرنوشتي دیگر در انتظار اوست احتمالا ظرف ساعات آینده 

مشخص خواهد شد.
جالب اینکه به نظر مي رسید مسلمان در آس��تانه پیوستن به 
استقال بوده است که قرمزها ذوب آهن را به فکري دوباره در 

مورد مسلمان انداختند. 
این موضوع را نظري جویباري هم مورد تاکید قرار مي دهد.

معاون باشگاه اس��تقال در خصوص وضعیت محسن مسلمان 
گفت: ما مس��لمان را از ذوب آهن می خواستیم و با هماهنگی 
آذری با او قرارداد هم بس��تیم. حالا آذری می گوید که من این 
بازیکن را به ش��ما نمی دهم. ما هم مش��کلی نداری��م زیرا این 
باشگاه می تواند بازیکنش را نگه دارد اما مساله این است که از 
آن روزی که درخشان آمده درباره این بازیکن صحبت کرده و 
پرسپولیسی ها با گل محمدی رایزنی کرده اند، حرفشان تغییر 

کرده اس��ت. ما هم مدعی هس��تیم زیرا با این بازیکن قرارداد 
بستیم.یحیي گل محمدي اما به نظر مي رسد اصل ماجراست. 
او معتقد است در نیم فصل با پول نمي توان کاري کرد و اگر قرار 
است ذوب آهن براي بازیکن اضافه کردن اقدام کند این کار را 

با معاوضه انجام دهد.
یحیی گل محمدی عنوان کرده که تنه��ا در صورتی با جدایی 
مس��لمان موافق اس��ت که مس��لمان با بازیکنی معاوضه شود. 
س��رمربی ذوب گفت: در حالی که بازیکنان م��ا دارد برای تیم 
خوب کار می کند.حتی انتقال او در قبال پول زیاد هم منطقی 
نیست. چون هیچ تیمی نمی آید بازیکن خودش را نیم فصل دوم 
از دست بدهد. مگر اینکه باش��گاه و هیات مدیره در این زمینه 
برنامه خاصی داشته باشند. نظر من هنوز هم به تعویض مسلمان 

با اندو هست. اما فعا که او در اردوی تیم ملی حضور دارد.
اما جالب اینک��ه در هیاهوي این روزه��ا و وقتي بحث صحبت 
به آندو تیموریان براي معاوضه با مس��لمان مط��رح بود، بهرام 
افشارزاده چنین خبري را رد مي کند و مي گوید بحث معاوضه 

با آندو مطرح نیست. 
بهرام افش��ارزاده مي گوید:اص��ا بحث معاوض��ه تیموریان با 
مسلمان مطرح نیست و من در این زمینه با آقای آذری صحبت 

کرده ام و قرار شده آنها تا روز پنجشنبه به ما خبر بدهند.
پنجشنبه مشخص می ش��ود که مسلمان به استقال می آید یا 

اینکه در همان ذوب آهن باقی خواهد ماند.
اما یک اظه��ار نظر صریح ه��م داریم و آن اینکه اس��تقالي ها 
مس��لمان را آبي بدانند. نکته اي که آن را عض��و کمیته نقل و 

انتقالات استقال عنوان نموده است.
صادق پور درباره اینکه سعید آذری، مدیرعامل ذوب آهن 
اصفهان اعام ک��رده که یحیی گل محم��دی با انتقال 

مس��لمان ب��ه اس��تقال مخالفت 
ک��رده اس��ت، گف��ت: ق��رارداد 

مس��لمان امضا ش��ده و تنها 
رضایت نام��ه او باقیمانده 
است. مباحث دیگری که 
مطرح ش��ده، با درایت 
افشارزاده و آذری حل 
می شود. ضمن اینکه 
ما بحثی در مورد تبادل 

تیموریان و مس��لمان نداشتیم و مساله 
این دو بازیکن جدا از هم است.

وی در پایان درخصوص اینکه هواداران 
استقال، مسلمان را استقالی بدانند 
یا نه، عن��وان کرد: بله، او را اس��تقالی 
بدانید.به هرحال آنچه مش��خص است 

مدیران ذوب  آهن باید در پست مسلمان هم بازیکني با کیفیت جذب 
کنند. اگر شجاعي بخواهد راهي پیکان شود نمي توان انتظار داشت 
همه جور خط حمله ذوب آهن بر دوش حسن زاده و رجب زاده باشد. 
ذوب آهن اگر مي خواهد روزهاي خوبش ادامه یابد باید در فصل 

نقل و انتقالات هوشیار عمل کند و به دنبال بهترین ها باشد.

او را آبي پوش بدانیم؟

درباره یک مسلمان!

هفته هفدهم لیگ برتر فوتبال ایران با ثبت 3 رکورد جدید براي 
رقابت هاي این دوره یعني لیگ چهاردهم همراه بود. با برگزاري  
هشت مسابقه هفته هفدهم، لیگ برتر ایران به تعطیات نسبتا 
طولاني و 50 روزه اي وارد شد که در حین آن قرار است تیم ملي 
فوتبال ایران خود را براي حضور در جام ملت هاي 2015 آس��یا 
مهیا کند و تیم هاي باشگاهي ما نیز با ورود به عرصه نقل و انتقالات 
زمستاني و جذب نفرات مورد نیاز، خود را براي ادامه این رقابت ها 
مهیا کنند. اما همین هفته سپري شده لیگ برتر در آستانه این 
تعطیات بلندمدت نکات جالبي در دل خود داشت که مهم ترین 

آنها شکسته شدن سه رکورد مربوط به این دوره بود.

   پرگل ترین بازي فصل
لیگ چهاردهم از بابت تعداد گل هاي به ثمر رسیده در آن وضعیت 
چندان جالبي با میانگین 26/2 گل در هر بازي را ندارد. در همین 
لیگ کم گل معدود بازي هاي پرگل هم داشتیم ولي در هیچ یک از 
آنها هشت گل رد و بدل نشده بود که این مهم در بازي دو استقال 
صنعتي و تهران رخ داد و دو تیم با تساوي 4 - 4 در مجموع هشت 
گل در یک بازي به ثمر رساندند. البته این رکورد فقط متعلق به لیگ 
چهاردهم است و رکورد بیشترین گل رد و بدل شده در یک بازي 
متعلق به دیدار ابومسلم و اس��تقال رشت در هفته آخر لیگ اول 
است که با برتري 9 بر 2 ابومسلم، 11 گل از خط دروازه ها گذشت.

   اولین هت تریک فصل
در همین لیگ کم گل چهاردهم و در 16 هفته قبلي این رقابت ها 

هیچ بازیکني موفق به هت تریک در یک مسابقه نشده بود ولي این 
طلسم هم در هفته هفدهم شکست. محمدرضا خلعتبري، مهاجم 

سرشناس و تند و تیز سپاهان که به طرز عجیبي مورد غضب کارلوس 
کي روش قرار دارد، در این هفته در بازي با گس��ترش فولاد تبریز 

موفق شد سه گل به ثمر برساند تا اولین هت تریک این رقابت ها 
را به ثبت برساند.

   سریع ترین گل لیگ چهاردهم
محمدرضا خلعتبري نه تنه��ا در بازي با گس��ترش فولاد تبریز 
هت تریک کرد بلکه توانس��ت رکورد س��ریع ترین گل این فصل 
لیگ برتر را هم به نام خود به ثبت برساند. در حال حاضر رکورد 
سریع ترین گل تاریخ لیگ برتر در اختیار غامرضا رضایي است 
که در بازي برگشت لیگ دوازدهم برابر فجرسپاسي در ورزشگاه 
حافظیه در ثانیه 11 موفق به گلزني ش��ده ب��ود ولي خلعتبري 
در ثانیه 12 بازي با گس��ترش گل زد تا یک ثانیه نسبت به دیگر 

ملي پوش اسبق فوتبال ایران کم بیاورد.

   بیشترین تعداد گل در یک هفته
گویا با شروع دور برگشت چشمه در حال خشکیده شدن گلزني 
در لیگ برتر شروع به جوشش کرده است. در هفته شانزدهم 25 
گل از خط دروازه ها گذشت تا براي نخستین بار میانگین بیش از 
سه گل براي هر بازي در لیگ چهاردهم به ثبت برسد. این هفته 
هم مجموعا 26 ب��ار تور دروازه تیم ها به ل��رزه درآمد تا میانگین 
تعداد گل در هر بازي به 25/3 گل ارتقا پیدا کند. فقط امیدواریم 
بعد از این تعطیات بلندمدت 50 روزه دوباره شاهد بازگشت به 
دوران فقر گل نباشیم و تیم ها مثل دو هفته آغازین دور برگشت با 
گل هاي زیاد کاري کنند تا تماشاگران دوباره با فوتبال باشگاهي 

آشتي کنند.

 هفته هفدهم در یک نگاه آماري

 ورود به تعطیلات با 3 رکورد جدید 



غول چراغ جادوی 
تحقیقات هسته ای روشن شد

موسسه تحقیقاتی س��رن اعلام کرد برخورد دهنده بزرگ 
هادرون��ی فعالیت خ��ود را دوباره آغ��از خواهد ک��رد تا به 

معماهای فیزیک پاسخ دهد.
س��رن بزرگ ترین مجموعه آزمایش��گاهی دنیا در زمینه 
فیزیک ذرات بنیادی و فیزیک هسته ای است. این سازمان 
تحقیقات هسته ای در حاشیه ش��هر ژنو سوئیس و در مرز 

مشترک بین فرانسه و سوئیس واقع شده است.
 Large Hardon Collider برخورد دهنده بزرگ سرن یا
که بزرگ ترین و قدرتمند ترین دستگاه جدا کننده ای است 
 که تاکنون س��اخته ش��ده را همانند یک غول چ��راغ جادو 
می دانند که می تواند معماهای فیزیکی متعددی را حل کند.

چندی پیش، دکتر پاتریک فاس��ناخت، یکی از محققان و 
مشاوران سازمان تحقیقات هس��ته ای اروپا در گفت وگو با 
خبرنگار مهر اعلام کرده بود، این برخورد دهنده که موفق به 
کشف بوزون هیگز شده برای مدتی خاموش شد اما دوباره 
و از اوایل بهار سال  2015 میلادی با پرتوهای پروتونی و با 
نیروی  TeV 6.5 روشن خواهد ش��د) این میزان در سال 

2012 میلادی TeV4 بود.(
بوزون هیگز به عنوان یک ذره ریز اتمی نامگذاری شده که 
وجود آن برای درک تکامل اولیه جهان ضروری است.  این 
برخورد دهنده در حالی آغاز ب��ه کار خواهد کرد که انرژی 
ذرات آن دو برابر ش��ده و  آغاز به کار دوباره آن به مدت سه 

سال اعلام شده است.
 نظریه های مختلف��ی در رابطه با این ذره مطرح ش��ده اند 
که محققان در گام بعدی تحقیقات به دنبال ارائه پاس��خ به 
پارامترهایی مانند جرم، طول عمر و .. هستند و برای شناخت 
بهتر این ذره، مدل های تئوری نیز مطرح شده اند. اما هنوز 
بسیاری از سوالات در این رابطه بی پاسخ مانده اند در نتیجه 

تحقیقات ادامه خواهند داشت.
محققان سرن در صد و هفتاد و چهارمین جلسه این مرکز 
تحقیقاتی خبر از فعالیت دوباره برخورد دهنده به مدت سه 

سال را اعلام کرده بودند.

اپلیکیشنی که شما را با صدای فرد 
ناشناس از خواب بیدار می کند!

ترجمه/ امیرحس�ین واعظ: اگر بیدار ش��دن با یک 
صدای کاملا غریبه به جای اینکه ش��ما را وحشت زده یا 
نگران کند، باعث می شود که سریعا از خواب برخیزید، 

اپلیکیشن » واکی« برای شما مناسب است.  
این اپلیکیشن اولین بار در س��ال 2011 رونمایی شد و 
در نهایت بعد از نه ماه انتظار توانست به اپ استور آیفون 
راه پیدا کند و اکنون برای گوشی های اندروید و ویندوز 
فون نیز ارائه شده و تا کنون نزدیک به یک و نیم میلیون 
نفر در 80 کشور دنیا از این اپلیکیشن استفاده می کنند. 
 آنها این ن��رم افزار را ب��ه نام » زنگ هش��دار اجتماعی« 
می شناسند که جامعه ای متشکل از افرادی است که هر 
روز صبح یکدیگر را از خواب بیدار می کنند. مفهوم این 
کار ساده است. اگر برای مثال ش��ما ساعت گوشی خود 
را برای 6 صبح تنظیم کنید در آن زمان تماسی از کاربر 
دیگری دریافت خواهید کرد که ش��ما را بیدار می کند. 
اگر شما کسی باشید که دیگری را بیدار می کند نه کسی 
که قرار است بیدار ش��ود، می توانید به نرم افزار مراجعه 
کنید و ببینید چند نفر می خواهند بیدار شوند و دکمه 
را فش��ار دهید تا آنها را بیدار کنید.  این ارتباط از طریق 
نرم افزار صورت می پذیرد و ش��ماره تلفن هیچ کدام از 
کاربران مش��خص نیس��ت. مدت زمان این مکالمه هم 
محدود به یک دقیقه اس��ت. در این اپلیکیشن کاربران 
تشویق می ش��وند آهنگی بخوانند، لطیفه تعریف کنند، 
ش��عر بخوانند یا از راه های خلاقانه دیگر  برای آغاز روز 
دیگر کاربران اس��تفاده کنند. اگر در آن زمان که ش��ما 
می خواهید بیدار ش��وید کاربر دیگری در نرم افزار فعال 
نباشد، خود اپلیکیشن یک پیغام از پیش ضبط شده برای 
شما ارسال می کند.  اما واقعا چه دلیلی وجود دارد که از 
شبکه اجتماعی برای بیدار شدن استفاده کنیم و به جای 
حالت معمول که صدای زنگ ساعت ما را بیدار کند، یک 

غریبه تماس بگیرد و ما با صحبت کند؟
تحقیقات مدیرعاملان این شرکت نشان می دهد که یک 
دقیقه مکالمه با یک فرد ناشناس می تواند تا 99 درصد 
بیدار شدن ذهن شما را تضمین کند.در صبح زود وقتی 
کسی از شما سوالی می پرسد ذهن شما برای پاسخ دادن 
به این س��وال باید بیدار شود. همچنین ش��ما برای این 
مکالمه می خواهید الگوی رفتاری درستی داشته باشید. 
بعد از این تماس دیگر نمی توانید بخوابید حتی به اندازه 
یک خواب کوتاه. در این نرم اف��زار امکان گزارش موارد 
تخلف قرار داده شده اما با این حال مورد خاصی گزارش 
نشده اس��ت. ابن اپلیکیش��ن اکنون رایگان است اما در 
آینده احتمال دریافت هزینه نیز وجود دارد. از امکاناتی 
که برای این نرم افزار در آینده قرار داده می شود امکان 
مکالمه تا پنج دقیقه و همچنین انتخاب جنسیت شخص 

تماس گیرنده است. 

 اتفاقی بی سابقه در دنیای نانو؛

تبدیل هر سطحی
 به صفحه لمسی

ش��اید خیلی زود بتوان هر س��طحی را به صفحه لمسی 
تبدیل کرد آن هم به لطف فناوری فیلم های کشسان و 

رسانایی که با استفاده از فناوری نانو ساخته می شوند.
فیلم های ش��فافی که مبتنی بر نانوجوان��ه های کربنی 
هس��تند – لوله های مولکولی کربن��ی دارای زوائد توپی 
شکل – می توانند تقریبا هر سطحی را بدون توجه شکل 

کلی به یک حسگر لمسی تبدیل کنند.
این فیلم ها توسط گروهی از محققان شرکتی دانش بنیان 
و نوپا در فنلاند به نام Canatu طراحی و تولید شده اند. 
این فیلم ها قابلیت آن را دارند که کنترل های تماسی را 
به کنسول و داشبورد خمیده خودروها و موارد دیگری از 
این دست اضافه کنند. از این رو می توان روزی را تصور کرد 
که تنها با لمس داش��بورد فرمان های مورد نظر راننده و 
سایر سرنشینان دقیقا مانند زمانی که یک صفحه لمسی 

هوشمند لمس می شود اجرا شود.

    فیلم انعطاف پذیر
از قابلیت های مهم این فیلم ها می توان به امکان خم کردن 
چندین و چند باره آنها اش��اره کرده بدون آنکه جای هیچ 
نگرانی درخصوص آسیب رسیدن به آن وجود داشته باشد.

درحال حاضر برای ساخت صفحات لمسی از لایه شفاف 
ماده ای موس��وم به » ایندیوم« استفاده می شود اما این 
ماده ش��کننده بوده و به همین دلیل نمی توان از آن در 

ساخت سطوح لمسی به جز سطوح صاف استفاده کرد.
با این حال اکنون م��ی توان امیدوار بود که با اس��تفاده 
از نانوجوانه ه��ای کربنی هر س��طحی را به یک صفحه 
لمسی پرکاربرد تبدیل کرد.تاکنون 40 نمونه اولیه از این 
فناوری جدید ارائه شده است و پیش بینی می شود خیلی 
زود در انبوهی از دس��تگاه های پرکاربرد نظیر تلفن های 

همراه به کار گرفته شود.

 خبر ویژه

 دانستنی

جالب

سمفوني بزرگ »عاشورا« از سوي هنرسرای خورشید 
وابسته به سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان 
اجرا مي ش��ود.به گ��زارش روابط عمومی س��ازمان 
فرهنگی تفریحی شهرداری عاش��ورا  واقعه ای است 

تاریخی مذهبی ک��ه همه هنره��ا از آن تاثیر گرفته 
و درحقیقت هنرمندان مختلف فارغ از دغدغه های 
مذهبی، سعی کرده اند با توجه به حرفه خود عاشورا 
را به تصویر بکشند.این سمفونی به رهبری مرتضی 
شفیعی و خوانندگی شهریار بلوجستانی در روزهاي 
پنجش��نبه و جمع��ه 27 و 28 آذرماه س��ال جاري 
س��اعت 18 در س��الن کوثر واقع در بلوار دانش��گاه، 
مجموعه فرهنگی ارتش برگزار می شود.هنرمندان 
می توانندجهت تهی��ه بلیت رایگان به هنرس��رای 
خورشید واقع در پل شهیدچمران، جنب شهرداری 
منطقه 7 مراجعه و یا با ش��ماره تلفن 34593560 
تماس حاصل کنند. علاقه مندان همچنین مي توانند 
به تالار فرش��چیان و موزه هنره��اي معاصر واقع در 

خیابان استانداري نیزمراجعه کنند.

 مجموعه 10 جلدی فیلم نامه های نوش��ته شده 
سید مهدی شجاعی که به تازگی از سوی موسسه 
انتش��ارات کتاب نیستان منتشر ش��ده است در 
قالب سومین جشن کتاب مهر در خبرگزاری مهر 

رونمایی خواهد شد.
این فیلم نامه ها که توس��ط ش��جاعی و در چند 
نوبت نیز با همکاری وی و بهزاد بهزادپور و مجید 
مجیدی نوشته شده اند، با عناوینی چون بدوک، 
تیر چ��راغ برق، چش��م خفاش، قله دنی��ا 1 و 2، 
دیروز، بارانی، کمین، مسافر کربلا، مرد رویاها و 

کلانتری غیرانتفاعی منتشر شده است.
سید مهدی ش��جاعی در س��ال 1339 در تهران 
به دنیا آمد و هفده س��ال بعد ب��ا دیپلم ریاضی، 
برای ادامه تحصیل در رشته تئاتر وارد دانشکده 

هنرهای دراماتیک شد.
 او در بدو ورود به دانش��کده، گرایش کارگردانی 
تئاتر را برگزید و حدود س��ه س��ال نیز با همین 
گرایش پیش رفت و عموم واحدهای کارگردانی 

را پشت سر گذارد. 
در این زمان که به سن بیست سالگی رسیده بود، 
از میان مسیرهای مختلف پیش رو، نویسندگی 
را به عن��وان حرف��ه برگزید. به همی��ن جهت از 
رش��ته کارگردانی به نمایشنامه نویسی و ادبیات 

دراماتیک تغییر جهت داد.
 همچنین با اعلام انصراف از ادامه تحصیل همزمان 
در رشته علوم سیاس��ی، علی رغم گذراندن عموم 
واحدهای مهم و اساسی، تمرکز خود را به طور ویژه 

در حوزه داستان نویسی قرار داد.

رونمایی ازمجموعه  فیلم نامه های سید مهدی شجاعیسمفوني بزرگ » عاشورا« در اصفهان اجرا مي شود 

مجموعه کلاس هایی با عنوان » قصه های مثنوی« 
ویژه رده سنی نوجوان، از سوی مرکز یکی بود، یکی 
نبود برگزار می ش��ود. معاون فرهنگ��ی این مرکز با 
اعلام این خبر گف��ت: روایت قصه های مثنوی برای 
نوجوانان به عن��وان یکی از مهم تری��ن منابع ادبی 
در ادبیات فارس��ی که سرش��ار از مفاهیم آموزنده 
اخلاق��ی و اجتماع��ی اس��ت، اصلی تری��ن هدف 
از برگزاری این کلاس هاس��ت. وی اف��زود: در این 

کلاس ها برخ��ی از قصه های مثنوی توس��ط مربی 
حاضر در کلاس ب��رای نوجوانان روایت می ش��ود و 
درباره مضامین موجود در آن به روش��ی قابل فهم و 
 متناسب با سن مخاطبان مباحثه ای صورت می گیرد. 
علاقه مندان می توانند جهت ثبت نام دراین کلاس ها، 
همه روزه از س��اعت 9 تا 12 و 16 ت��ا 20 به مجتمع 
فرشچیان واقع در ابتدای خیابان توحید مراجعه و یا با 

شماره تلفن 36284408 تماس بگیرند.

 نشست » اسطوره ش��هر« ویژه عموم شهروندان در 
حمام تاریخی دردشت    برگزار  می شود. 

این نشست  جزو سلسله نشست های اسطوره شهر 
اصفهان بوده که به بررسی مفاهیم اساطیری شهر 

اصفهان می پردازد. 
در حوزه گردشگری شهرهایی که در مقام اساطیری 
هستند همچون پاریس، سن پترزبورگ و...به  عنوان 
یک برند اس��طوره ش��هری مطرح ب��وده و از موارد 

جذب گردشگر محسوب می شوند.  با توجه به اینکه 
اصفهان پتانسیل لازم برای اسطوره بودن را دارد، در 
همین راستا این سلسله نشست ها با برنامه این هفته 
با موضوع » اسطوره ش��هری« با حضور دکتر بهمن 
نامورمطلق، معاون  صنایع دس��تی سازمان میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری کل کشور روز 
پنجشنبه 27 آذر ماه س��اعت 18 در حمام تاریخی 

دردشت واقع در خیابان ابن سینا برگزار می شود.  

درمجتمع فرهنگی هنری فرشچیان؛ 

» قصه های مثنوی« روایت می شود 
در حمام تاریخی دردشت برگزار می شود؛

جاذبه گردشگری اصفهان در نشست » اسطوره شهر«

جنتی، وزیر ارش�اد: در تحولات اخیر نظام 
بین المل��ل از دو اهمیت وی��ژه ای برخوردار 

است.
 اول انتقال تدریجی قدرت از نیمه غربی جهان 
به نیمه شرقی و بازگشت آسیا به جایگاه اصلی 
خود قبل از انقلاب صنعتی و دوم انتقال قدرت 
از دولت ها به بازیگران غیردولتی که هم غرب 
و هم شرق را تحت تاثیر قرار داده است.این دو 
اتفاق مهم می تواند به مزیتی نسبی و فرصتی 
طلایی برای ایران تبدیل ش��ود به شرط آنکه 
اه��داف خودمان را نس��بت به ای��ن تحولات 

هوشمندانه تعریف کنیم. 

حجت الاس�ام ش�هیدی، رییس بنیاد 
شهید: زمانی که سال گذشته مسوولیت بنیاد 
شهید را بر عهده گرفتم، دغدغه هایی داشتیم 
که بر اساس این دغدغه ها سال گذشته رکن 
اصلی برنامه های خود را رسیدگی به خانواده 
ایثارگران و ش��هدا و حتی پرداختن به برخی 

مشکلات پرسنل بنیاد شهید قرار دادم. 
خوشبختانه امروز در این زمینه در مسیری قرار 
گرفته ایم که باید آن را ادامه دهیم.امسال که 
سال دوم مسوولیت ماست، مساله نشر فرهنگ 
ایثار و شهادت را بر مبنای تاکیدات مقام معظم 

رهبری در دستور کار قرار داده ایم.

رجب�ی، ریی�س کتابخان�ه مجلس:اگر 
مقابله مان با غرب فقط سیاسی باشد در نهایت 
همانند کشور چین می شویم که برای خودش 
نوعی غرب است اما به باور من مبارزه با غرب 
تنها سیاسی نیس��ت و جلوه های دیگری نیز 
دارد.جلال آل احمد کسی نیست که دوره اش 
گذشته باش��د. او به عنوان یک فرد در دوران 
گذار راوی حکایت تک تک ماس��ت. مایی که 
گاهی دیرتر از او رسیدیم و گاهی زودتر از او و 
البته برخی نیز هنوز به آن نرسیده اند. به نظر 
من او  پیشگوی دورانی است که در افق آینده 

کشورمان قرار دارد.

دو تغییر مهم در دنیا

رویکرد جدید بنیاد شهید 

آل احمد، پیشگوی آینده ایران است

مرکز آفرینش های ادبی قلمستان، وابسته به سازمان 
فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان نسبت به برگزاری 
دوره شعرسرایی ونقد شعر اقدام نموده است.مدیر این 
مرکز ضمن اعلام این خبر گفت: این جلسات با هدف 
آن از سایر اشعار برگزار می ش��ود. مرتضوی افزود: این شعرسرایی، آشنایی با ش��عر خوب و اصول بازشناسی آش��نایی بیش��تر مخاطبان با اصول فنی و تخصصی 

جلس��ات با حضور  مستقیمی از ش��عرا و اساتید حوزه 
ادبیات برگزار می ش��ود. علاقه مندان می توانند جهت 
ثبت نام و شرکت در این جلسات به مرکز آفرینش های 
ادبی قلمس��تان واقع در  باغ غدیر مراجعه نموده و یا با 

شماره تلفن 32602014 تماس بگیرند.

توسط مرکز آفرینش های ادبی قلمستان؛

دوره شعرسرایی و نقد شعر برگزار می شود

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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صاحب امتیاز :  شهرداری اصفهان
مدیر مسئول : دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد
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 آنچه مردان درباره زنان نمی دانند  -  شیار 143
............................................................
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سپاهان : شیار 143
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خانواده : آرایش غلیظ
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فرهنگیان :  شهر موش ها 2 

بی اشتهایی کودکان 
می تواند خطرناک باشد

دبیر انجمن کودکان ای��ران با بیان اینکه بی اش��تهایی در 
ک��ودکان به دلایل عض��وی و روحی اتف��اق می افتد گفت: 
عفونت ه��ای ادراری، ان��گل،  کم خون��ی، تک فرزن��دی، 
متنوع نبودن غذا و فش��ارهای روانی جزء عوامل مرتبط با 
بی اشتهایی در کودکان اس��ت.محمدرضا بلورساز، با اشاره 
به اینکه شایع ترین مشکلی که در زمینه اطفال وجود دارد 
بی اشتهایی اس��ت، اظهار داشت: بی اش��تهایی به دو علت 

عضوی و روحی اتفاق می افتد.

   ابت�ا ب�ه عفونت ه�ای ادراری و ان�گل عامل 
بی اشتهایی در کودکان

ابتلا به عفونت های ادراری، انگل، مشکلات کبدی، ریوی، 
مننژیت توأم با تب و س��رماخوردگی می تواند جزو عوامل 
عضوی بی اشتهایی در کودکان باشد.دبیر انجمن کودکان 
ایران گفت:  بنابراین بی اشتهایی ممکن است حاد یا مزمن 
باشد. در نوع حاد کودک به طور ناگهانی دچار بی اشتهایی 
می  ش��ود و در نوع مزمن، کودک به مدت 6 ماه تا یک سال 
دچار بی اشتهایی می ش��ود.قبل از هر اقدامی باید آزمایش 
خون برای تعیی��ن کم خونی، ادرار جهت س��نجش میزان 
عفونت، مدفوع برای تشخیص انگل و سنجش میزان روی، 

آهن و کلسیم به عمل آید.

  بی اشتهایی کودکان را جدی بگیرید
رئیس انجمن عفونی اطفال ایران تصریح کرد: بی اشتهایی 
در کودکان را باید جدی بگیریم زیرا ممکن اس��ت کودک 
 دچار سرطان شده و بی اشتهایی مقدمه ابتلا به این بیماری
 باشد. بنابراین بی اشتهایی می تواند علامت مهمی تلقی شود.

  مشکات روحی عامل بی اشتهایی در کودکان
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان 
علل روحی برای بی اشتهایی در کودکان اظهار داشت: علل 
روحی با توجه به سنین مختلف متفاوت است. گاهی دیده 
می ش��ود مادری بر اثر علاقه می خواهد هر 20 دقیقه یکبار 
به کودک خود ش��یر دهد در حالی که این مسئله کودک را 
خسته می  کند زیرا او نیاز به تنوع غذایی دارد و بهتر است غذا 

دادن در ساعاتی انجام شود که کودک واقعاً گرسته است.

  احتمال بی اشتهایی بیشتر در تک فرزندها
دبیر انجمن کودکان ایران گفت: تک فرزندها معمولاً دچار 
بی اشتهایی می شوند زیرا داش��تن خواهر و برادر می تواند 
موجب تحریک اشتهای کودکان ش��ود. همچنین ممکن 
است عدم علاقه کودک به محیط مدرسه و فشارهای روحی 
که از سوی معلم و همش��اگردی ها تحمل می کند موجب 
بی اشتهایی او شود.وی ادامه داد: شایع ترین علل بی اشتهایی 
در کودکان مسائل عصبی، خلقی و روحی است و کمتر علل 
عضوی دارد.عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید 

سلامت

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 

دوشنبه 29 اردیبهشت 1393  |    19 رجب  1435    شماره 2092 
21+ 12  صفحه   |   قیمت : 300 تومان    |   پیامک :   3000483088

+37

اوقات شرعیتلویزیــونســـــینما

آب و هوای اصفهان

سریال دفتر حقوقی|                            شبکه 1 | 22:20     
............................................

نگاه یک  |                                                                   شبکه 1 |  23:20
............................................

فوتبال آرژانتین – ایران |          شبکه 3  | 20:30
............................................

تله فیلم داشتن  |                                      شبکه3  | 16:05
............................................

فوتبال آلمان – غنا   |                             شبکه3   |23:30       
............................................

اذان صبح:                                                               04:16
اذان ظهر :                                                                   13:05 طلوع آفتاب :                                                         05:56
نیمه شب شرعی:                                         00:15  اذان مغرب:                                                           20:34

صاحب امتیاز :  شهرداری اصفهان
مدیر مسئول : دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد

سردبیر :  مهندس رضوان اصغری 
نشانی : اصفهان، میدان امام حسین )ع(، 

خیابان طالقانی،مقابل ارگ جهان نما
 تلفن :32218182               

فکس : 32219070
امورجذب آگهی در تهران : 021-88546630

امور آگهی ها : 32229512

قدس سالن1 و 2: 
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خانواده : خط ویژه

............................................
فرهنگیان :  پنجشنبه آخر ماه

 حجت الله ایوبی، رییس سازمان سینمایی : 
تغییر مدیریت در معاونت نظارت و ارزش��یابی 
سازمان سینمایی قطعی اس��ت و خوشبختانه 
تعامل خوبی بین س��ازمان س��ینمایی و صدا و 
سیما برقرار است و براساس این تعامل است که 

محمداحسانی به تلویزیون برگشت. 
در راستای همین تعامل امکان دارد مدیر دیگری 
برای حض��ور در معاون��ت نظارت و ارزش��یابی 
سازمان سینمایی از سوی سازمان صدا و سیما 
مامور شود.گزینه های متعددی از افراد با تجربه 
را در نظ��ر گرفته ایم، اما هنوز ب��ه نتیجه نهایی 

نرسیده ایم. 

کویتی پور: اگر من در این مدت از موسیقی 
دوره شده ام به معنای قهر نیست.

در حال حاضر، موسیقی مانند آشفته بازاری 
اس��ت که واقعا ش��رایط را برای من س��خت 
کرده اس��ت، کما اینکه بعد از انتش��ار آلبوم 
»غریبانه 2« هم که با حاش��یه ه��ای زیادی 
 روبه رو ش��د، م��ن از انتش��ار آن ب��ی اطلاع 

بودم.
 این سیستم اداری بود که چنین شرایط بدی 
را برایم فراهم کرد و باعث شد که صدای من 
در این آلبوم بدون اطلاع صاحب اثر حتی در 

صدا و سیما هم پخش شود.

منوچهر محمدی  تهیه کننده: کشوری 
با این گس��تردگی و عظم��ت در حال حاضر 
بیش��ترین نیاز را به اجماع و همدلی دارد، اما 
عده ای جامعه را به سمتی می برند که دیگر 
نخبگان هم احس��اس می کنند در آن جایی 
ندارند. این رفتارها باعث ش��ده اس��ت که ما 
سینماگران را به دایره ای برانیم که دیگر کمتر 
بتوانند کار کنند. دامنه بعضی از تخریب ها در 
حال گسترده شدن است و به نظر می آید که 
این دایره خودی و غیر خودی گاه آنقدر تنگ 
 می شود که اساسا دیگر مصداق خودی وجود

 ندارد.

تغییر در سازمان سینمایی 

جلوی آشفته  بازار موسیقی را   بگیرید

نیاز به همدلی داریم  

10 غذای محبوب دهه اخیر

 امیرحس�ین واعظ: یک ضرب المثل قدیمی هس��ت که 
می گوید شخصیت شما همان چیزی است که می خورید. 
این روزها غذاها منعکس کننده جامعه ای که در آن هستیم، 
ارزش ها، سبک زندگی، اقتصاد و حتی سیاست است.  برای 
بررس��ی این مطلب که چقدر عادت ه��ای غذاخوردن و در 
واقع زندگی م��ا درطول دهه اخیر تغییر کرده اس��ت، مهم 
ترین تغییرات در الگوی مصرف مواد غذایی مورد بررس��ی 
قرارگرفته اس��ت. هیچ یک از غذاهایی که امروزه در آمریکا 
مصرف می شود 10 سال پیش وجود نداشته است. این سوال 
که » چه کسی غذا می پزد « در پشت تمام عادت های غذایی 
وجود دارد؛ چون برای بسیاری از ما جواب سوال این است 
که » من نمی پزم«. در دهه اخیر علاقه ما به خوردن غذا در 

رستوران ها به شدت افزایش پیدا کرده است. 
در سال 2000، هر فرد به طور متوسط 215 وعده غذایی را 
در رس��توران صرف می کرد. این آمار رو به رشد بود ولی در 
طی بحران مالی کاهش یافت و به 191 وعده غذایی رسید. 
در ادامه 10 ماده غذایی را معرفی می کنیم که بیش��ترین 
مصرف طی دهه اخیر را دارا ب��وده اند. نکته جالب توجه در 
این لیست، این است که از بین 10 غذای معرفی شده، هشت 
غذا نیازی به پخت ندارد. این آم��ار با توجه به حداقل یکبار 

مصرف در هر دو هفته به دست آمده است.
1. ماست    2. آب معدنی 3. پیتزا 

4.ساندویچ مرغ   5. غذای مکزیکی   6. سالاد میوه
7. خشکبار   8.ساندویچ منجمد   9. چیپس

10. پن کیک  

 معجزات درمانی 
سیاه دانه و عسل

گروه اطاع رس�انی: پژوه��ش های جدی��د » دانه های 
سحرآمیز و سیاه« را اعجازآفرین معرفی می کنند. 15 قرن 
پیش در بیان تحلیلی پیشوایان دین و دانش »سیاه دانه«را 
درمان کننده تمام بیماری ها جز پدیده مرگ اعلام داشته و 
آثار پر برکت آن را در ابعاد گوناگون م��ورد تایید قرار داده 

است.
عسل نیز هزاران سال اعجاب برانگیز و شفابخش و حیات افزا 
 ب��وده و درمان قطعی صده��ا بیماری بی ع��لاج را رقم زده
 اس��ت. برخی این دو اعجوب��ه خلقت را در کن��ار یکدیگر 
شگفت آفرین و درمانگر قاطع امراض صعب العلاج دانسته و 

در عمل به اثبات رسانده اند.
از همین رو دکتر محمد دریایی، متخصص علوم زیس��تی، 
تغذی��ه و گیاهان داروی��ی کتابی تحت عن��وان »معجزات 

درمانی سیاه دانه و عسل« نوشت. 
این کتاب همانطوری که از نامش پیداست، مجموعه ای است 
از کاربرد و اهمیت سیاه دانه و عسل و خواص آن که به طور 

جداگانه در دو فصل ارائه شده است.
اثر حاضر که از مجموعه انتشارات »سفیر اردهال« است، در 
حال حاضر با حجم 144 صفحه و بهای 3500 تومان در بازار 

کتاب موجود است. گزیده ای از کتاب:

     چکیده ای ازخواص سیاه دانه: 

1- پایین آورنده 
فشارخون

2-ضد سم وارد 
شده در بدن

3-ض��د کلی��ت 
معده

4-با س��کنجبین 
ضد تب

همایشی با عنوان » تنهایی، دقیقاً با ما چه می کند« 
در روز پنجش��نبه 20 آذرماه در س��الن اجتماعات 

فرهنگسرای خانواده برگزار  می  شود.   
تنهایی نه تنها ما را غمگین می کند، که برای ما مضر 
هم  هست، بلکه تنهایی می تواند باعث کاهش اعتماد 
به نفس و افزایش مشکلات روانی مانند افسردگی، 

فشار عصبی و اضطراب شود. 
همای��ش »تنهایی، دقیق��اً با ما چه م��ی کند« روز 
پنجشنبه 20 آذرماه از ساعت 16 تا 18      بعدازظهر در 

محل سالن اجتماعات  فرهنگسرای  خانواده واقع در 
خیابان لاهور، خیابان مفتح شرقی،  بعد از ورزشگاه 
پیروزی برگزار می شود که شرکت در آن  برای  عموم 
آزاد و  رایگان است.   در این برنامه رحیمی کارشناس 
مش��اوره به عنوان س��خنران به بیان موضوعاتی در 

زمینه عوارض تنهایی و پیامدهای آن  می پردازد.   
گفتنی است؛ علاقه مندان می توانند جهت کسب 
اطلاع از همایش های هفتگی فرهنگسرای خانواده 

با شماره تلفن   32304030  تماس  حاصل کنند. 

 سلس��له نشس��ت های��ی ب��ا محوری��ت آم��وزش
» مهارت های شاد زیستن« به همت باغ بانوان صدف 

ویژه بانوان برگزار می شود. 
انس��ان قدرت آن را دارد که همه پدیده های شادی 
بخش  زندگ��ی را در اختیار داش��ته باش��د و آنها را 
برای خود خل��ق کنید، فقط کافیس��ت تصمیم به 

تغییر بگیرد. 
برنامه آموزشی » مهارت های شاد زیستن« به مدت 
چهار روز در تاریخ ه��ای 17، 19، 23 و 25 آذرماه 

با حضور استاد » س��وادکوهی«  در محل باغ صدف 
برگزار می شود. 

آموزش مهارت های ش��اد زیس��تن در این برنامه با 
ارائه راهکارهایی برای بهتر زیس��تن و با ش��ادابی و 
شاد زندگی کردن از س��اعت 9  تا 11 صبح صورت 

می گیرد. 
علاقه مندان برای شرکت در این برنامه می توانند به 
محل باغ صدف جنب ترمینال صفه مراجعه کرده و یا 

با شماره   36732829 تماس حاصل کنند. 

 پیامدهای تنهایی را  در نشست هفتگی فرهنگسرای
 خانواده بشناسید  

 راهکارهای شاد زیستن را در باغ بانوان صدف
 آموزش ببینید

کافه کتاب دانستنی

چهارمین نمایشگاه سالیانه کانون عکس اصفهان در 
نگارخانه آرته اصفهان برپا می شود.

دبیر برگزاری این نمایشگاه با بیان این مطلب گفت: 
در این نمایشگاه 29 تک عکس و دو مجموعه عکس 
نمایش خواهیم داد. عکس های��ی که از بین حدود 

500 عکس انتخاب شده اند.
سیامک تراکمه زاده ادامه داد: س��ال های قبل نیز 
منتخبی از عکس های اعضای کانون عکس اصفهان 
را به نمایش گذاشته ایم. وی درباره موضوع عکس ها 

درنمایشگاه امسال گفت: موضوعیت این نمایشگاه 
بیشترعکاس��ی معاصر ش��هری اس��ت. عکس ها با 
تکنیک چندان پیچیده ای گرفته نشده است، ولی 
سعی ش��ده نگاه معاصر، متفاوت از نگاه کلاسیک 

قبلی و به روزی در آن لحاظ شود.  
او همچنین در رابط��ه با ویژگی خاص نمایش��گاه 
امسال افزود: وجه معاصر بودن و داورای سختگیرانه 
عکس ها را می توان مهم ترین ویژگی  های نمایشگاه 
امس��ال دانس��ت. علاوه بر این در نمایشگاه امسال 

نفرات برتر نیز معرفی خواهند شد. 
این عکاس افزود: کاوه بغداد چی،  مهدی وثوق نیا 
و تورج خامنه زاده، این عکس ها را داوری کرده اند و 
علی رجبی، داوری بخش ادیت عکس را انجام داده 
اس��ت. چهارمین نمایشگاه س��الیانه کانون عکس 
اصفهان جمعه 21 آذر س��اعت 5 عصردر اصفهان، 
خیاب��ان ملاص��درا،  کوچه، گالری آرته گش��ایش 

می یابد و تا 26 آذر ماه ادامه دارد.
شایان ذکر است؛ روز سه ش��نبه 25 آذر ماه ساعت 

16:30 نیز جلس��ه نقد و بررس��ی این نمایش��گاه 
در محل کانون عک��س اصفهان واق��ع در مجتمع 

فرشچیان اصفهان برگزار می شود. 
در این جلسه به جز نقد و بررسی و اعلام اسامی افراد 
برتر، کلیپی از عکس های راه نیافته به نمایشگاه هم 

پخش می شود.
در بخش جنبی نمایش، عکس های برتر پروژه های 
موبایل گرافی و فرم در زندگی ش��هری نیز نمایش 

داده می شود.

از 21 آذر ماه؛

چهارمین نمایشگاه سالیانه کانون عکس اصفهان برگزار می شود

نمایشگاهی با عنوان» جنگی که بود، و راهی که هست« 

به صورت دائمی با محوریت جنگ هش��ت س��ال دفاع 
مقدس  دیروز و جنگ نرم امروز در فرهنگسرای پایداری 
برپا شده اس��ت.  این نمایشگاه در س��ه بخش طراحی 
ش��ده که از آن جمله می  توان به فضاس��ازی جنگ و 

 ادوات جنگی، سنگر مربوط به هشت سال دفاع مقدس
 با عن��وان »جنگی که ب��ود« و نمای��ش  موقعیت های 
مختلف شهدا مانند نماز خواندن و دعا و راز و نیازشان 
و بخش نهایی با عنوان » راهی که هست« در خصوص 

جنگ  نرم اشاره کرد.  در بازدید از نمایشگاه برنامه هایی 
همچون پخش کلیپ دفاع مقدس، س��خنرانی راویان 
پیشکسوت جنگ برای علاقه مندان  حاضر در نمایشگاه، 
گلس��تان گردی و بازگویی خاطرات جنگ بر سر مزار 
شهدا انجام می گیرد.  این نمایشگاه در دو سانس صبح و 
بعدازظهر با ظرفیت 40 تا 120 نفر پذیرای علاقه مندان 
است.  علاقه مندان جهت شرکت در این برنامه می توانند 

با شماره تلفن    36622160 تماس بگیرند.

در فرهنگسرای پایداری برگزار می شود؛

» جنگی که بود، راهی که هست« 


